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مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان:
تأمین سرویس ایمن مدارس برعهده 

مقام عالی شهرها و روستاها است

کوچک تر شدن سفره خانوار هرمزگانی 
و تهدید امنیت غذایی استان 

اختصاص 163 میلیارد اعتبار
به عمران و بهسازی روستاهای قشم

 ورودی های کرمان به روی هرمزگان 
بسته شد 

شهردار بندرعباس در جلسه پاسخ به سئوالات ده گانه اعضای شورای شهر:

شهر متعلق به من نیست
 متعلق به همه شهروندان است

  المان »بندرعباس« برخلاف آن چیزی که می گویید 1 میلیارد هزینه نشده است.
  تا 1۴۰۰ وقت داریم بی آرتی را اجرا کنیم.

 درنگهداری وسایل پارک ها بارها  با مشکل سرقت و تخریب مواجه بودیم.

  مجموعه شهرداری تابع شرایط اقتصادی است.
  رکود اقتصادی تأثیر مستقیم در عملکرد شهرداری دارد.

  برای اجرای شهربازی حداقل 5۰ میلیارد اعتبار لازم است.
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توسط فرمانداری بندرعباس 
و دانشگاه علوم پزشکی کلید خورد

1400بازرس محسوس 
و نامحسوس کنترل 
کرونا در بندرعباس

سایه کرونا 
بر سر میدان میوه وتره بار
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استاندار هرمزگان :

مدیران تلاش ویژه ای 
برای جذب اعتبارات ملی 

داشته باشند
1

هر کس بتواند به آبادانی شهر کمک کند، ما در خدمتش هستیم

بنادر صیادی هرمزگان  نیازمند بازسازی ،تعمیر و تجهیز هستند

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان:
تأمین سرویس ایمن مدارس برعهده مقام عالی شهرها و روستاها است

فاطمه راد – گروه خبر // سرپرست معاونت صید و 
بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان با اشاره به جایگاه 
خوب صید و صیادی اســتان هرمزگان در کشور و 
برخوداری از رتبه اول صید کشور گفت: حفظ و ارتقای 
این جایگاه نیازمند توجه ویژه به حوزه صید و صیادی 

و همچنین بنادر صیادی است.
    بــه گزارش خبرنگار دریا ،دکتــر ابراهیم عالی زاده با 
اشاره به اینکه استان هرمزگان با برخورداری از 22 بندر 
صیادی توانســته 35 درصد بنادر صیادی کشور را شامل 
می شــود گفت: که این مهم در کنار تلاش جامعه صیادی 
برای صید اصولی و پایدار و حمایت مســئولین استان و 
کشــور، برخورداری از رتبه اول صید کشور را به دنبال 
داشته است.وی با بین اینکه استان هرمزگان در واگذاری 
مدیریت بنادر صیــادی به بخش خصوصی)تعاونی های 
صیادی( در راستای اجرای اصل 44 قانون اساسی پیشگام 

و الگوی کشوری بوده است گفت: خوشبختانه تاکنون از 22 
بندرصیادی استان،16 بندر صیادی واگذاری شده است و 
امید است در آینده ای نزدیک شاهد واگذاری مدیریت  باقی 
بنادر صیادی استان نیز باشیم.عالی زاده واگذاری اولین بندر 
صیادی کشور به روش BO L Tدر قالب ماده 27 قانون 
تنظیم بخشــی از مقرارت مالی دولت در استان هرمزگان 
خواند و گفت:این مهم  با هدف اجرای طرح تکمیل بندر و 
خدمات رسانی بهتر به جامعه صیادی و به ویژه شناورهای 
فعال در صیــد فانوس ماهیان بدلیل نزدیکی بندرصیادی 
به محل صیدگاه اســت که نشان از اهمیت موضوع بنادر 
صیادی برای اداره کل شــیلات هرمزگان  دارد.سرپرست 
معاونت صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان با اشاره 
به اینکه بنادر صیادی به خاطر شرایط جوی و اقلیمی به 
شدت نیازمند نگهداری و بازسازی مستمر هستند گفت: در 
صورت عدم نگهداری و ترمیم و بازسازی مستمر این بنادر 

دچار صدمات و آسیب های جبران ناپذیر خواهند شد که 
بدون شک در صید و صیادی استان تاثیر پذیر است.وی 
تخصیص اعتبار جهت بازسازی ،بهسازی و همچنین تجهیز 
بنادر صیادی استان را یکی از خواسته های استان هرمزگان 
خواند و گفت: بدون شک صید و صیادی پایدار و ممانعت 
از فرسایش بنادر صیادی امنیت شغلی بالغ بر 32 هزار نفر 
صیاد هرمزگانی و به تبع آن معیشت 32 هزار خانواده را 
در امنیت اقتصادی قرار می دهد.عالی زاده ضمن تشــکر 
از مسئولان شیلات استان و کشور ،استانداری هرمزگان 
و سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان از ایشان خواست 
تا باحمایت و پیگیری های بیش از پیش اعتبار لازم برای 
بازسازی ،بهسازی و همچنین تجهیز بنادر صیادی استان 
هرمزگان را فراهم سازند.گفتنی است استان هرمزگان در 
سال گذشته با صید بالغ بر 300 هزار تن از آبزیان توانسته 

رتبه اول صید کشور را به خود اختصاص دهد.

مرضیه غلامحسینی- گروه خبر //مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان گفت: تعیین 
تکلیف درخصوص تأمین خودروهای ایاب و ذهاب دانش آموزن در حوزه شهری 
توسط شهرداری و در حوزه روستائی از طریق فرمانداری و بخشداریها است که باید 

محور این تصمیمات، حفظ سلامتی دانش آموزان باشد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، موســی دادی زاده سرخائی در جلسه پروژه مهرآموزش و 
 پرورش اســتان هرمزگان گفت: براساس مصوبه شماره یک و سه کارگروه استانی حمل
 و نقل دانش آموزی مورخ 30 اردیبهشــت ماه 99 و به استناد ماده 11 آئین نامه اجرائی 
حمــل و نقل دانش آموزی، تأمین وســیله نقلیه ایمن برای ســرویس مدارس بر عهده 
آموزش و پرورش نمی باشــد و فرمانداری و بخشــداری در ایاب و ذهاب روســتائی 
 و شهرداری در حوزه شــهر عهده دار این مسئولیت خطیر هستند.وی با بیان اینکه طبق 
برنامه ریزی اعلام شده، مهلت ثبت نام شرکت های حمل و نقل در سامانه سپند از اول تا 
آخر خردادماه می باشد، افزود: از آنجایی که مسئولیت معرفی شرکت های حمل و نقل بر 
عهده شهرداری می باشد لذا مکاتبات با شهرداری های سراسر استان در خصوص معرفی 
شــرکت های صلاحیت دار جهت ارائه خدمات ایاب و ذهاب دانش آموزان برای ســال 
جاری انجام شده است.دادی زاده به تشکیل کارگروه ماده 18 شهرستانها ومناطق اشاره کرد 

و ادامه داد: پیگیری تعیین نرخ پیشنهادی سرویس مدارس درکارگروه ماده 18 شهرستانها 
انجام گرفته اســت که جهت اظهار نظر و تصویب نهایی به شوراهای اسلامی شهر ارسال 
شــده است.مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان تصریح کرد: انجام تمامی امورات 
مربوط به سرویس مدارس در سامانه سپند مطابق سیاست ها و بخشنامه های ابلاغی از 
طرف وزارت کشور است که  کوشش شده است دستگاهها و نهادهای مجری حمل ونقل 
تحت نظارت مقام عالی و رئیس شورای آموزش و پرورش شهرستانها برای اجرای مطلوب 
و ایمن ســرویس مدارس با تأکید برحفظ ســلامت دانش آموزان، به آموزش و پرورش 
کمک کنند.دادی زاده اضافه کرد: گام بعدی در اجرائی شــدن سرویس مدارس، ثبت نام 
 رانندگان در سامانه سپند می باشد که از ابتدای تیرماه سال جاری آغاز و تا پایان ماه خاتمه 
می یابد.مسئول دستگاه تعلیم و تربیت استان هرمزگان خاطر نشان کرد: ثبت نام مدارس 
در ســامانه سپند از اول مردادماه آغاز می شود و در ادامه والدین نیز از اول شهریور ماه با 
مراجعه به سامانه سپند نسبت به ثبت نام فرزندان خود اقدام کنند . دادی زاده گفت: آموزش 
وپرورش نیز با هدف آگاهی بخشی مدیران و تبادل نظر و نیز هماهنگی بیشتر، برنامه ریزی 
جهت برگزاری جلسات توجیهی مدیران مدارس، مدیران شرکت های پیمانکاری و رانندگان 

سرویس مدارس در شهریور ماه 99 انجام می دهد.

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان از توزیع ۳۰۷ میلیارد تومان اعتبارات 
توازن استانی بین شهرستان های استان هرمزگان بر اساس شاخص ها 

خبر داد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی در نشســت مشترک شورای 
برنامه ریزی و توسعه و ستاد مدیریت و راهبری اقتصاد مقاومتی استان هرمزگان 
با اشــاره به توزیع اعتبارات توازن استانی بین شهرستان های استان هرمزگان، 
عنوان کرد: در سال جاری میزان اعتبارات توازن استانی در هرمزگان بالغ بر 307 
میلیارد تومان اســت که این اعتبارات بر اساس شاخص ها بین شهرستان های 
استان هرمزگان در فصول و زمینه های مختلف از جمله حمل و نقل و راه، آب و 

فاضلاب، آموزش و بهداشت و درمان توزیع شد. وی ادامه داد: یکی از الزامات 
قانونی در توزیع این اعتبارات توجه ویژه به مناطق محروم است به گونه ای که با 
این اعتبارات شاخص های این مناطق هر سال بهبود پیدا کند.استاندار هرمزگان 
افزود: در سال جاری اعتبارات مختلفی از محل های تملک دارایی استانی، توازن 
ملی و استانی و سه درصد از محل منابع نفت براساس شاخص های مختلف در 
شهرستان های استان هرمزگان توزیع شده است. همتی تکمیل پروژه های نیمه 
تمام با درصد پیشرفت فیزیکی بالا را از اولویت های مهم در تخصیص اعتبارات 
در استان برشــمرد و تصریح کرد: تلاش می کنیم طرح های مختلف از جمله 
در زمینه های راهســازی و آبرســانی به ویژه در روستاها و بهداشت و درمان، 

آموزش و ورزش با اســتفاده از اعتبارات موجود تا پایان سال جاری تکمیل 
شوند.وی با اشاره به بررسی ردیف های مختلف بودجه در این نشست، گفت: 
برای جذب بودجه هایی که در اختیار دستگاه های ملی است از طریق مکاتبه و 
گفتگو با وزرای مختلف تلاش می کنیم و پیگیری لازم را جهت جذب مناسب 
این بودجه های ملی برای استان خواهیم داشت.استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: 
توســعه زیرساخت های مختلف استان در گروی پیگیری و تلاش بیشتر برای 
جذب اعتبارات ملی است و همه مدیران استان باید به این موضوع توجه ویژه 
داشته باشند و مدیریت عالی استان نیز در کنار نمایندگان استان در مجلس شورای 

اسلامی در این راستا پیگیری ها و رایزنی با مدیران کشوری را انجام می دهد.

علی زارعی-گروه خبر// در راستاي اجرای مصوبات 
ستاد مدیریت کرونای استان هرمزگان وحسب دستور 
استاندار هرمزگان و برای جلوگیری از تعطیلی بازار 
و  اقتصادی، 14۰۰بازرس محســوس  های  وفعالیت 
نامحسوس جهت بررسی بازارها و... و اعلام هشدار به 
اصناف، شهروندان و... از روزگذشته فعالیت شان را در 

بندرعباس آغاز کردند.
     بــه گزارش خبرنگار دریــا ،  فرماندار بندرعباس در 
جلسه ای که با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی و... 
در فرمانداری بندرعباس با این هدف برگزارشد؛ با بیان این 
مطلب گفت: هزار بازرس محســوس با روپوش وماسک 
آبی به عنوان بازرسان ستاد مدیریت شهرستان بندرعباس، 
بازرســی از بازارها، مراکز تجاری، ادارات، شــرکت ها، 
دفاتر پیشخوان، بانک ها، اماکن عمومی، سواحل، وسایل 
نقلیه عمومی و.... را آغاز کردند و به کســبه، کارمندان، و 
شهروندان هشــدارهای لازم را درخصوص لزوم رعایت 
پروتکل های بهداشتی، استفاده از ماسک و رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی و.... ارائه می کنند وبا خاطیان نیز برخورد 
قانونی صورت مــی گیرد.  عزیزاله کناری افزود:همچنین 
تیمی 400نفره بازرس نامحسوس ستاد کرونای شهرستان 
بندرعباس در این مراکز حضور می یابند و چک لیســت 
هایــی را تکمیل می کنند ودر صــورت رعایت پروتکل 
های بهداشــتی از صنوف مربوطه تجلیــل و در صورت 
عدم رعایت هــم تعطیلی یک ماهه واحــد صنفی را به 
همراه خواهد داشت.کناری تصریح کرد: در ادارات نیز در 

صورت عدم رعایت پروتکل های بهداشــتی، ماسک و 
فاصله گذاری، به مدیر دستگاه اجرایی تذکرات کتبی داده 
می شود.وی تشکیل تیم  بازرسی با مشارکت اصناف و با 
شعار » هر کسبه یک بازرس« را از دیگر برنامه های ستاد 
مدیریت کرونای شهرستان بندرعباس خواند که به کسبه 
و مشتریان برای رعایت پروتکل های بهداشتی تذکر می 
دهند.فرماندار بندرعباس تاکید کرد به مدیران مجتمع های 
 تجاری اعلام شده است از ورود افراد بدون ماسک به داخل 
مجتمع ها جلوگیری کنند و بایستی واحدهای عرضه ماسک 
ارزان در کنار مجتمع های تجاری نیز دایر شود. همچنین  
ورود افراد بدون ماســک به داخل ادارات و... نیز ممنوع 
 اســت و به ارباب رجوع های بدون ماسک خدمتی ارائه 
نمی شــود.وی بر اعلام آمادگی فرمانــداری بندرعباس 
برای پذیرش بازرسان افتخاری خبرداد وگفت: علاقمندان 
با ماسک و رعایت دســتورالعمل های بهداشتی به واحد 
امور اجتماعی فرمانداری بندرعباس مراجعه کنند. وی  بر 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی توسط کسبه، خانواده ها 
و عموم شهروندان جهت حفظ سلامت آحاد جامعه تاکید 
کرد و تلفن های 190 و 3118 حوزه بهداشــت ودرمان 
را آماده دریافت گزارش ها، شــکایات، پیشنهادات حوزه 
بهداشتی وموارد مرتبط با عدم رعایت پروتکل ها و... کرونا 
اعلام کرد.به گفته مقام عالی مدیریت شهرستان بندرعباس 
گشــت های خودرویی با 140نفر بازرس و برچســب 
 ستاد کرونای شهرســتان بندرعباس در سطح شهرستان 
گشت هایی را خواهند داشــت و تذکرات لازم و قوانین 

مربوطــه را اجرا می کنند.وی افــزود: ضدعفونی اماکن 
 عمومی شب ها توسط سازمان آتش نشانی و با مشارکت 
گروه های مردمی شــروع شــده اســت. کناری گفت: 
دانشــگاه علوم پزشــکی و فرمانــداری بندرعباس از 
شــهروندان درخواســت دارند مانند دوران دفاع مقدس 
احساس مســئولیت نموده و با رعایت موازین بهداشتی 
و تذکــرات لازم به دیگران از تشــدید شــیوع بیماری 
 کرونــا جلوگیری کنند تا باعث کاهــش تعداد مبتلایان 
وفوتی هــای بیماری کرونا باشــیم.فرماندار بندرعباس 
هشــدار داد در صورت عدم رعایت و همکاری اصناف 
وشــهروندان، محدودیــت ها و ممنوعیت ها تشــدید 
خواهد شــد و بایستی اســتفاده از ماســک و رعایت 

فواصــل اجتماعی به فرهنگ تبدیل شــود وهمگان از 
جمله خانواده ها، کارمندان، کارگران، کســبه، رانندگان، 
صیادان و... نســبت به اجرای آن اهتمام داشته باشند.وی 
تاکید کرد: خانــواده ها از خروج غیرضروری از خانه ها 
خودداری کنند و درصورت ضرورت با ماسک و رعایت 
فاصله گذاری و... از منزل بیرون بروند وجان خودشــان 
ودیگران را به خطر نیندازند وشستشــوی مرتب دست با 
مایع دستشویی را مدنظر داشــته باشند. رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان نیز گفت: با استفاده از ظرفیت 
نیروهای مردمی و ســمن ها ونیروهای مرکز بهداشــت  
 بصورت جهادی بــا همکاری فرمانــداری بندرعباس 
گشــت ها وبازرسی های محســوس و نامحسوس در 
بندرعباس که 68درصد بیماران کرونایی را به خود اختصاص 
داده است، اجرایی شده است.حسین فرشیدی تاکید کرد: 
 راهی جز رعایت پروتکل های بهداشتی، استفاده از ماسک و 
فاصله گذاری اجتماعی وفیزیکی توســط شــهروندان 
وصنوف و کارمندان و... نداریم.فرشــیدی اعلام کرد: هر 
شــخصی که تنگی نفس و تب داشــت بایستی به مراکز 
درمانی مراجعه نمایند و بدون ماسک در هیچ مکانی حاضر 
نشوند و فاصله گذاری ها رعایت شود.فرشیدی تصریح 
 کرد: فعالیت صنوف منوط به رعایت دستورالعمل هایی بود
  که مطالعه وامضــاء کردند و در صــورت عدم رعایت
 پروتکل ها و دستورالعمل ها، واحد صنفی تعطیل می شود.
وی با اشاره به فعالیت 18 هزار واحد صنفی، اظهارداشت : 
با تدابیر اندیشیده شده میزان بازرسی ها در سطح شهرستان 

بندرعباس افزایش خواهد داشت.

استاندار هرمزگان :

مدیران تلاش ویژه ای برای جذب اعتبارات ملی داشته باشند

توسط فرمانداری بندرعباس و دانشگاه علوم پزشکی کلید خورد

1400بازرس محسوس و نامحسوس کنترل کرونا در بندرعباس

یک شرکت پیمانکاری معتبر جهت تکمیل پرسنل امتیاز آور خود به یک مهندس
 )عمران ، معماری، مکانیک( با شرایط زیر نیازمند است.

لطفا شرایط را با دقت مطالعه کنید: * حداقل مدرک لیسانس * حقوق و مزایا به صورت توافقی
* ساکن بندرعباس * در ۴ سال اخیر 36 ماه بیمه در شرکتهای خصوصی

در صورت دارا بودن شرایط فوق ،جهت هماهنگی و ارسال رزومه با شماره ۰91769۴5۴1۴ در تماس باشید.

ساعت پاسخ گویی از 8 صبح الی 15 بعد از ظهر

دعوت به همکاری

صفحه 2را بخوانید

ظرفیت تخت های آی سی یو در بندرعباس تکمیل شده است

ریا
/ د

س
عک

صفحه 8را بخوانید



 کوچک تر شدن سفره خانوار هرمزگانی 
و تهدید امنیت غذایی استان 

  گروه خبر //بنا بر آمار تورم سفره غذایی خانوارهای هرمزگانی 
در فروردین ماه امسال، اقلام تعیین شده 31 تا 58 درصد دچار تورم 
شده اند. دستیابی به امنیت غذایی یکی از اساسی ترین موضوعاتی 
است که دولت ها و مردم در پی تامین حداکثری آن هستند و درآمد 
و قیمت هــا به عنــوان مهم ترین عوامل موثــر در انتخاب و خرید 
موادغذایی، باید به نحوی باشند که افراد بتوانند اقلام گنجانده شده 
در سبد تغذیه خانوار را تهیه کنند.اگر به افزایش حقوق پایه کارگران 
در ســال 99 و تورم بالای 40 درصدی اعلام شده از سوی بانک 
مرکزی نگاهی بیاندازیم و با میزان تورم سفره خانوار در هرمزگان 
مقایسه کنیم، درمی یابیم که قشر عظیمی از هرمزگان نشینان در سال 
جاری با تهدید امنیت غذایی مواجه اند.تورم 58 درصدی در قند و 
شکر و شیرینی، 55 درصدی در سبزیجات و حبوبات، 43 درصدی 
در آبزیان، 42 درصدی در گوشت قرمز و ماکیان، 41 درصدی در 
شــیر و پنیر و تخم مرغ، 37 درصدی در نان و غلات، 36 درصدی 
در روغن و چربی ها، 35 درصدی در نوشــیدنی ها و 31 درصدی 
در میوه و خشــکبار وضعیت را در استان به سمتی برده که هر روز 
سفره خانوار هرمزگانی در حال کوچک تر شدن است؛ این در حالی 
است که جهش تورمی فروردین ماه در استان 3.6 درصد و متوسط 
کشوری 2.1 بوده که بغرنج تر شــدن شرایط زندگی در هرمزگان 
را نشــان می دهد.به گزارش موج هرمزگان، افزایش حقوق ناچیز 
کارمندان دولت، اعمال نشــدن تغییر حقوق در بسیاری از مشاغل 
 بخش خصوصی، از رونق افتادن کســب و کار به ســبب شــیوع 
ویروس کرونا و تنگ تر شــدن حلقه ی تحریم و کاهش مبادلات با 
کشورهای همسایه را نیز اگر به این مسائل اضافه کنیم، درمی یابیم 
که بسته های حمایتی دولت باید هر چه سریع تر به سمت هرمزگان 
روانه شود، وگرنه به زودی سطح نارضایتی عمومی به حدی گسترده 
می شود که تبعات اجتماعی و امنیتی آن قابل چشم پوشی نخواهد 

بود.

شهروندان نقش مهمی 
در کاهش میزان تخلف های شهری دارند

 سید ابراهیم حسینی- گروه خبر // مدیر پیشگیری و رفع تخلفات 
شهری شهرداری بندرعباس گفت: از ابتدای سال تاکنون بیش از سه 
هزار تخلف شهری شناسایی و از آن جلوگیری شده است که بخش 
مهمی از این تخلف ها توســط شهروندان به این مدیریت اعلام شده 
است. به گزارش خبرنگار دریا، رضا خوشبخت افزود: شهروندان از 
طریق سامانه شــبانه روزی 137 می توانند با این مدیریت ارتباط 
بگیرند و هرگونه تخلف شــهری را به کارشناســان مربوطه اطلاع 
دهند.وی بیان کرد: ســاخت و ســاز غیرمجاز در مناطق شهری ، 
فعالیت انبارهای ضایعاتی متخلف در محلات ، دســت فروشی های 
بدون مجوز و ســد معبر خودورهای میوه فــروش از تخلف های 
شهری محسوب می شود. مدیر پیشــگیری و رفع تخلفات شهری 
 شهرداری بندرعباس هدف از اجرای برنامه های پیشگیرانه در حوزه 
تخلف های شهری را حفظ حقوق اصناف و بازاریان و همچنین سلامت 
شهر و شهروندان اعلام کرد.رضا خوشبخت یادآور شد: گشت های رفع 
 تخلف این مدیریت به صورت مستمر در مناطق سه گانه شهری تردد 
 می کنند و در صورت مشاهده هرگونه تخلف از آن جلوگیری به عمل 
می آورند.وی گفت: مناطق ســه گانه شــهرداری بندرعباس آماده 
همکاری و حمایت از شــهروندان در حوزه ســاخت و ســازهای 
قانونی و کسب درآمد شهروندان هستند و تنها با فعالیت غیرقانونی 

سودجویان برخورد می شود.

خبر

خبری

دوشنبه 19 خرداد 1399

16 شوال 1441

سال نوزدهم شماره 3334

    
سرمقاله

  زمانی که شلوغی زیاد میدان میوه وتره بار بندرعباس را می بینم که این میدان نیم 
قرن از قدمتش می گذرد و در حال حاضر هم بسیار کوچک است و جوابگوی نیاز 
شهر نمی باشد وترافیک سنگینی را جلو وداخل میدان مشاهده می کنیم و از آن طرف 
در سال های اخیر بارها مسئولان مختلف وعده افتتاح میدان جدید میوه وتره بار را 
برای چند ماه بعدش دادند و هیچگاه عملیاتی نشد؛ انتظار می رفت به محض شیوع 
کرونا در استان، میدان میوه و تره بار بندرعباس بلافاصله افتتاح می شد و اگر نواقصی 
هم داشت، بایستی بصورت جهادی و با فوریت رفع نقص می شد. اما در این میدان 
میوه وتره بار در این روزهایی که چند گزارش با موضوع میدان میوه وتره بار منتشر 
 کردیم که حتی پروتکل ها و فاصله اجتماعی و استفاده از ماسک در میدان چندان اجرا 
نمی شود و در جلسات فرمانداری و... موضوع میدان فعلی وجدید مورد بحث وبررسی 
قرار گرفت، متوجه شدیم که بخشی از 92 حجره در میدان جدید را سرمایه گذارانی 
خریداری کرده اند که منتظر بهره برداری از میدان هستند و بخشي دیگر را قرار است به 
حجره داران میدان فعلی واگذار کنند که بیشترین دغدغه آنها به این بخش برمی گردد که 
هنوز نتوانسته اند با شهرداری بندرعباس در خصوص نحوه واگذاری حجره ها به توافق 
برسند که با شرایط فعلی بایستی هرچه زودتر این توافق انجام شود وحق وحقوقی هم 
از آنها ضایع نشود؛ زیرا قرار است از روز شنبه 24 خرداد آنطور که فرماندار بندرعباس 
در جلسه با ســرمایه گذاران و حجره داران میدان جدید و فعلی اعلام کرد، عرضه 
میوه وتره بار در میدان جدید آغاز شود .از هفته قبل هم تعداد زیادی از حجره داران 
 میدان جدید عملیات نصب کولر، موتور سردخانه، تجهیز مبلمان و کابینت و... را آغاز
 کرده اند و قرار است تا پایان هفته جاری نیز باسکول های شان را بیاورند وسفارشات 
شان را انجام دهند تا از روز شنبه عرضه میوه وتره بار در میدان جدید وارد فاز اجرا شود. 
یکی از مزیت های میدان جدید مساحت 30برابریش نسبت به میدان فعلی است. میدان 
فعلی میوه وتره بار بندرعباس 8هزار متر مربع و میدان جدید 240هزار مترمربع است 
و علاوه بر حجره های بزرگ 310متری، حتی پارکینگ خودروهای سبک وسنگین، 
رستوران، فست فود، ایستگاه آتش نشانی، پلیس، پکیج تصفیه فاضلاب و فضای سبز 
وسیع، مجموعا تعمیرگاهی و کارواش، نانوایی، سوئیت برای استراحت رانندگان، ده ها 
 چشمه حمام وسرویس بهداشتی، دفترخدمات پستی، غرفه های عرضه سبد و کارتن، 
مجتمع تعمیرگاهی، خدمات موبایل، نمازخانه، دو دستگاه باسکول، محوطه جهت 
پارک گاری ها و پارکینگ های مسقف برای پرسنل و کسبه و... در این میدان طراحی و 
احداث شده است که خلاء های میدان فعلی را از بین خواهد برد واز طرفی دیگر فضای 
رقابتی بین حجره داران با افزایش حجره ها ایجاد شده و کاهش قیمت میوه وتره بار 
دور از انتظار نخواهد بود. اما موضوع مهمی که بایستی در این روزهای شیوع صعودی 
 کرونا مورد توجه قرار داد این اســت که در میدان جدید که کمبود فضا وجود ندارد، 
پروتکل های بهداشتی وفاصله گذاری اجتماعی بطور کامل قابل اجراست تا از انتقال 
بیماری کرونا در این مکان جلوگیری شود وعرضه میوه وتره بار در بهترین شرایط 
اجرایی شود که در اینجا جادارد از فرماندار بندرعباس و استاندار هرمزگان که اهتمام 
ویژه ای را برای انتقال میدان در راستای رفع خطرات احتمالی شیوع کرونا در میدان 
میوه وتره بار دارند، قدردانی شود و امید می رود از شنبه آینده وبا بازگشایی میدان 
جدید میوه وتره بار، مشکلات موجود در میدان فعلی برطرف شود وقفل شدن ترافیک 
در ساعاتی از بامداد تا بعد از صبح و... خاتمه یابدواز شیوع کرونا جلوگیری شود. 
حال نیز که با تدابیر استاندار هرمزگان محدودیت ها و ممنوعیت ها آغاز شده است، 
 انتظار می رود با انتقال کامل بنکداران و غرفه داران میدان میوه وتره بار، شرایط انتقال 
 این بیماری در این اماکن از بین برودو پروتکل های بهداشــتی در این اماکن اجرایی 

شود.
    علی زارعی

سایه کرونا بر سر میدان میوه وتره بار

پشت پرده سیاست 

  
برخلاف جو ســازی رسانه های غربی در هفته های اخیر، در بند 33 این گزارش 
تصریح شــده در ژانویه 2019، آژانس ذرات اورانیوم طبیعی ســاخت بشر را در 
مکانی که توســط ایران به آژانس اظهار نشــده بود، شناسایی کرده اما طی ژانویه 
2020 و متعاقب اطلاعاتی که از ســوی ایران در خصوص منشأ احتمالی ذرات 
اورانیوم طبیعی ساخت بشر کشف شده ارائه شد، آژانس از دو تاسیسات اعلام شده 
ایــران نمونه برداری محیطی انجام داد اما اعلام نتایج این نمونه برداری ها در نتیجه 

شیوع ویروس کرونا به تعویق افتاده است.
بخشنامه دستگاه قضا برای جرایم سیاسی 

 رئیس قــوه قضاییه در خصوص » لزوم اجرای عدالت و رســیدگی منصفانه به 
اتهامات مرتکبان جرایم سیاســی« بخشنامه ای ابلاغ کرد. در بخشنامه جدید قوه 
قضاییه منتقدان سیاسی در حمایت قانون قرار می گیرند. پیش ازاین نقد سیاستمداران 
یا سیاســت های داخلی و خارجی کشور توســط فعالان سیاسی گاه با عواقب 
خطرناکی روبه رو می شد  وجرم آن ها، امنیتی محسوب می شد. اما بخشنامه جدید 
جرم سیاسی ، انگیزه اصلاح امور و نیت خیر منتقدان را ملاک قضاوت قرار می دهد 
و فرایند قضایی را بر اساس قانون مطبوعات سامان می دهد. قسمت های مهم این 

بخشنامه را بخوانید :
* در ابتدای این بخشنامه به برگزاری علنی دادگاه رسیدگی به جرایم سیاسی در 

حضور هیئت منصفه تاکید شده است.
* همچنین تشخیص سیاسی بودن اتهام نیز با دادسرا یا دادگاهی است که پرونده 

در آن مطرح است.
* درجریان تحقیقات و رسیدگی در دادسرا در هر مرحله از آن و تا پایان جلسه 

اول دادرسی در دادگاه، متهم می تواند، به غیرسیاسی بودن اتهام خود ایراد کند.
* هیئت منصفه که براساس ماده 36 قانون مطبوعات تشکیل می شود، پس از اعلام 
ختم رسیدگی توســط دادگاه مطابق قانون مطبوعات وارد شور شده و نسبت به 

مجرمیت یا بی گناهی متهم اعلام نظر می کند.
* دادسرا ها و دادگاه ها موظفند در اتهامات و جرایم سیاسی حقوق متهم مندرج در 
ماده 6 قانون جرم سیاسی را در کلیه مراحل دادرسی و اجرای حکم رعایت کنند. 

موافقت روحانی با استعفای رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران
رئیس جمهور با قبول درخواســت اســتعفای حجت الاســلام والمسلمین محمد 
علی شــهیدی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به دلیل نیاز به استراحت بیشتر و 
اجرای توصیه پزشــکان، از تلاش های وی در طول 7 ســال گذشته در بنیاد شهید 
برای عزیزترین قشر جامعه قدردانی کرد. متن نامه حجت الاسلام والمسلمین  حسن 
روحانی بدین شــرح است:بسم الله الرحمن الرحیم حجت الاسلام والمسلمین جناب 
آقای سیدمحمدعلی شهیدی دامت تأییداته پیرو درخواست جنابعالی و به دلیل نیاز به 
استراحت بیشتر و اجرای توصیه پزشکان، با استعفای شما موافقت می شود. تلاش های 
ارزشمند شما در طول 7 سال گذشته در بنیاد شهید و خدمت خالصانه برای عزیزترین 
قشر جامعه که بر گردن همه ما حق بزرگی دارند، ستودنی است. از جنابعالی به عنوان 
نماینده ولی فقیه در بنیاد شــهید که تجربه گرانسنگی هم کسب کرده اید، می خواهم 
نسبت به مسئول جدید بنیاد از هرگونه مشورت، مساعدت و همکاری دریغ نفرمایید.

اذعان آژانس به عبور قطعی ایران از سانتریفیوژهای نسل اول 
جدیدترین گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره برنامه هسته ای ایران و برجام 
در حالی منتشر شد که اذعان به افزایش بیش از 800 کیلوگرم از ذخایر UF6 غنی 
شده ایران در مدت کمتر از سه ماه و در واقع افزایش 50درصدی این ذخایر مهم ترین 
خبر گزارش بود. بر اســاس گزارش آژانس ذخایر این ماده راهبردی در جمهوری 
اسلامی به حدود 2 هزار و 200 کیلوگرم رسیده که حداقل 2 هزار کیلوگرم آن غنای 
4.5 درصد دارد. البته این عدد مربوط به آخرین حسابرسی آژانس در 31 اردیبهشت 
ماه بوده و خبرهای رســیده به خراسان حاکی است این رقم تا روز جمعه 16خرداد 
ماه به حدود 2 هزار و 500 کیلوگرم نیز رســیده اســت. حجمی که براساس ادعای 
غربی ها می تواند برای ساخت حداقل دو بمب اتمی کافی باشد. افزایش ظرفیت غنی 
سازی ایران در این یک سال ریشه در به کارگیری سانتریفیوژهای جدیدی دارد که 
تهران در گام های پنج گانه خود به مدار غنی سازی اضافه کرده است. براساس بند 
22 گــزارش، تا تاریخ 12 خرداد ماه 99، ایران همچنان در حال جمع آوری اورانیوم 
 ،IR4 در آبشــارهای 164 تایی سانتریفیوژهای UF6  غنی شده از طریق تزریق
یک آبشار 164تایی سانتریفیوژهای IR2m ، یک آبشار 135 تایی سانتریفیوژهای 
IR6 ، آبشارهایی تا 20 ســانتریفیوژ IR4، 10 سانتریفیوژIR5 و 10 سانتریفیوژ 
IR6 و یک آبشــار دیگر از 20 ســانتریفیوژ IR6 و 20 سانتریفیوژ IR6s و 10 
سانتریفیوژ IR-s بوده همچنین ایران در ادامه برنامه تحقیق و توسعه ماشین های خود 
سانتریفیوژهای تکی را نیز با UF6 بدون جمع آوری مواد غنی شده آزمایش کرده، 
یک سانتریفیوژ IR2m، یک سانتریفیوژ IR3، دو سانتریفیوژ IR4، یک سانتریفیوژ 
IR5، سه سانتریفیوژ IR6، یک سانتریفیوژ IR6m، یک سانتریفیوژ  IR6s ، یک 
ســانتریفیوژ IR6sm، یک سانتریفیوژ IR7، دو سانتریفیوژ IR8، یک سانتریفیوژ 
IR8s، یک ســانتریفیوژ IR8B، دو ســانتریفیوژ IRs و یک سانتریفیوژ IR9 از 
جمله این ماشین هاست. دیگر آمار مهم گزارش اخیر آژانس به ذخایر آب سنگین 
کشــورمان ارتباط دارد. ایران تا قبل از شروع گام های خود می توانست تا سقف 
130تن آب سنگین را ذخیره ســازی کند اما با عبور از این سقف و طبق گزارش 
آژانس تا تاریخ 22اردیبهشــت ماه مقدار ذخایر آب سنگین ایران 132.6 تن بوده 
 اســت. البته به گفته یک مقام آگاه این میزان ذخایر موجود ایران اســت و در این 
ماه ها توانسته ایم بخشی از تولید خود را به صورت آب سنگین صادر کنیم یا با تبدیل 
به محصولات دوترِه در صنایع دارویی ، بهداشتی و آرایشی مورد استفاده قرار دهیم.  
نکته جالب دیگر این که طبق بند 25 گزارش، ایران هر قطعه ای که تولید کرده اعم از 
لوله های روتور و بیلوز برای ساخت سانتریفیوژ، نه فقط برای فعالیت های مشخص 
شده در برجام بلکه برای فعالیت هایی فراتر از برجام هم بوده ضمن این که دیگر برای 
تولید سانتریفیوژ IR-1 که نسل ابتدایی بودند به کار نرفته اند و این یعنی ایران کاملا 
از نسل اول سانتریفیوژهای خود به نسل های جدیدتر با ظرفیت غنی سازی بالاتر 
عبور کرده است. همچنین ایران با استفاده از فیبرکربن، که تحت اقدامات نظارتی و 
مراقبتی مداوم آژانس نبوده است، لوله های روتور تولید کرده که خود تحولی مهم 
در استفاده از مواد اولیه و در عبور از محدودیت های برجامی است. گزارش آژانس 
همچنین تاکید دارد که به  رغم آثار شیوع COVID -19 بر ترتیبات سفر، آژانس 
به فعالیت های راســتی آزمایی و نظارت خود در ایران ادامه داده به گونه ای که این 

رفت و آمدها برای آژانس تاکنون بیش از 4میلیون یورو هزینه در برداشته است.  

  
انعکاس

تابناک نوشت: دری نجف آبادی عضو مجلس خبرگان که پدر زن »آشنا« مشاور 
رسانه ای رئیس جمهور است در برنامه تلویزیونی دست خط درباره شخصیت آشنا 
گفت: آقای آشنا شخصیت باارزشی است و حالا ممکن است اختلاف سلیقه داشته 
باشیم که بحث جدایی است. این که خدای ناکرده آقای آشنا را متهم کنیم، این دور 
از انصاف است... آقای آشنا عضو وزارت اطلاعات هم نبودند. من اضطراراً وزارت 

اطلاعات رفتم. آقای آشنا را هم اضطراراً بردم.
جام نیوز نوشــت: روزنامه »الاخبار«، چاپ بیروت مدعی شد که سردار اسماعیل 
قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه به عنوان عضوی از هیئت ایرانی به ریاست »رضا 
اردکانیان«، وزیر برق ایران، به عراق رفت و برای این ســفر روادید رسمی دریافت 
کرد و با سران آن چه از آن به »بیت سیاسی شیعی« یاد می شود، دیدار کرد. این سفر 

چند روز پیش از آغاز مذاکرات راهبردی عراق با ایالات متحده انجام شده است.
الف نوشــت : غفاری کارگردان سریال »بچه مهندس« درباره حواشی تیتراژ این 
ســریال گفت: از ابتدای تولید، سرود ملی را برای تیتراژ پایانی در نظر داشتیم، ما 
دنبال اجرایی بودیم که صدای تک خوان نداشــته باشد، صدای دسته جمعی باشد 
و زمان آن با تیتراژ ما هماهنگ باشد. صدای خواننده زن لس آنجلسی در تیتراژ 
قطعی نیســت و این که در این هم آوایی چگونه صدای خواننده لس آنجلســی 
تشخیص داده شده را نمی دانم. هنوز هم نسبت به این موضوع مشکوک هستیم که 
چنین چیزی وجود داشته باشد و سندی پیدا نکردیم که این خانم در یک هم آوایی 

حضور داشته باشد.
انصاف نیوز نوشت :معاون خبر ایرنا در واکنش به ادعای بی بی سی با عنوان »مدیر 
عامل خبرگزاری رســمی ایران پس از مصاحبــه جنجالی تغییر کرد« این ادعا را 
تکذیب کرد. پدرام الوندی در توئیتی نوشــت: »دوستان، بزرگواران، منابع محترم 
خبری! موضوع تعیین مدیرعامل جدید ایرنا از حدود دو ماه قبل مطرح و در جریان 
بود و برخلاف خبر جعلی منتشر شده هیچ عامل دیگری، از جمله مصاحبه با امیر 

سیاری، در این ماجرا تأثیری نداشته است«.
تابناک نوشت :مهرعلیزاده معاون رئیس دولت اصلاحات درباره انتخابات 1400 
پیش بینی جالبی کرد و گفت:» در انتخابات آینده طیف خاصی از اصولگرایان شانس 
موفقیت بیشتری خواهند داشت که طبیعتا آن گروه که تأیید صلاحیت خواهند شد، 

هرگز از جناح اصلاح طلب نیستند«.
هشدار نظارتی درباره افزایش اختیارات مالی هیئت وزیران

در حالی که هیئت وزیران در مصوبه اواخر فروردین ماه امسال خود، مقرر کرده بود 
اعتبارات مربوط به اداره و نگهداری مجموعه از جمله اعتبارات مربوط به حفاظت ، 
مرمت ، پژوهش و سامان دهی برخی مجموعه های متعلق به وزارت میراث فرهنگی 
و گردشگری که در قوانین بودجه ســنواتی منظور می شود، به صورت کمک در 
اختیار هیئت امنــای آن مجموعه ها قرار خواهد گرفت ، یک نهاد نظارتی در نامه 
روزهای اخیر خود به مدیران ارشــد دولتی، این مجوز را بر خلاف الزامات قانون 
محاسبات عمومی دانسته و تاکید کرده تنها نهادی که اجازه چنین مجوزی را دارد، 

مجلس است.

تازه های مطبوعات
روزنامه صبح نو- به مناسبت سی و یکمین سالگرد رهبری، رهبر انقلاب با انتشار عکسی از 

ایشان و سردار شهید حاج قاسم سلیمانی نوشت: »قاسم فرزند زمانه خامنه ای«.
آرمان ملی-  لاریجانی بر خلاف نام و آوازه اش از چند ان پایگاه اجتماعی د ر جامعه برخورد ار 
نیست و جریانات سیاسی نیز ترجیح می د هند  که با نامزد مخصوص خود  وارد  صحنه شوند . 

از این روست که صحنه 1400 برای کنشگری سیاسی لاریجانی مقد اری مشکل شد ه است.
آفتاب یزد- این روزنامه در گزارشــی ضمن اشاره به آتش سوزی در برخی از بوستان های 
شهر تهران مانند آتش سوزی در اطراف دریاچه خلیج فارس، پارک چیتگر،بوستان ولایت 
و بوســتانی در پاسداران به دنبال پاسخ این سوال می رود که آیا »آتش سوزی های سریالی 

عمدی است؟«
ابتکار- روزنامه ابتکار با تیتر »تخصص ریاســت جمهوری«، این سوال را مطرح کرده است 
که رئیس جمهور اقتصاددان چه اندازه می تواند در عبور کشــور از مشکلات موثر باشد؟ در 
انتخابات ریاست جمهوری 92 و 96 باز این نظریه مطرح بود که اکثر مشکلات کشور به اقتصاد 
آن برمی گردد و دولت تدبیر و امید از راه دیپلماســی در صدد حل آن برآمد که چندان موفق 
نشد و حالا در یک سال باقی مانده نه تنها تحریم ها رفع نشده بلکه مشکلات معیشتی بیشتر 

هم شده است.
لاریجانی با حمایت خاتمی هم رایی ندارد

 زیبا کلام معتقد است که » حیات سیاسی علی لاریجانی به پایان رسیده و او هیچ حرفی برای 
گفتن ندارد و نســل نیز نمی تواند  با او ارتباط برقرار کند«. او با اشاره به این که »لاریجانی 
پایگاه اجتماعی ندارد« و اصلاح طلبان » به عنوان یار قرضی از او در انتخابات 1400 استفاده 
نخواهند کرد« اظهار کرد: اگر» آقای خاتمی و همه اصلاح طلبان روی لاریجانی اجماع کنند 
یک رای هم به سبد او اضافه نخواهد شد. وی همچنین گفت که ممکن است علی لاریجانی 
در انتخابات شرکت کند و بگوید» که من همچنان از نظر بنیه فیزیکی می توانم امور ریاست 
جمهوری را انجام دهم« اما ســوال این جا ســت که »واقعا چه کسی حاضر است به او رای 

بدهد؟«
ابلاغ رسمی برخی مصوبات کرونایی با تاخیر 50 روزه! 

اگرچه نهادهای اصلی درگیر موضوع کرونا همچون وزارت بهداشت، مصوبات و ابلاغیه های خود 
را در اسرع وقت به دستگاهای مربوط ارسال می کردند، اما گزارش یک مقام مسئول نشان می 
دهد برخی مجموعه های دولتی در این زمینه سرعت عمل کافی را نداشته و به عنوان مثال، یکی 
از صورت جلساتی که برای رعایت پروتکل های بهداشتی در برخی اصناف و سازمان های دولتی 

در فروردین ماه تهیه شده بود، در خردادماه به صورت رسمی ابلاغ شده است!
 مطهری گزینه 1400 اصلاحات ؟

 سید محمود میرلوحی عضو شــورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان با اشاره به این که 
»جریان اصلاحات در انتخابات مجلس نشان داد که گزینه خود را به میدان می آورد تا این 
که از گزینه مستقل استفاده کند« درپاسخ به این که آیا علی مطهری یکی از گزینه های 1400 
 اصلاحات می تواند باشــد یا نه؟ » ســابقه و عملکرد او را موفق« و او را » اصلاح طلبی با 
ریشــه های اصولگرایی« توصیف کرد. وی در عین حال با بیان این نکته که» اصلاحات در 
 سال 98 نشان داده که حاضر نیست به معدود افرادی که توسط شورای نگهبان تایید صلاحیت 

شده اند، تن بدهد« تلویحا اشاره کرد که او گزینه اصلی اصلاح طلبان نخواهد بود.

محمد زارعی - گــروه خبر // مردم هرمزگان 
از دورهمــی هــای دوســتانه و خانوادگی 
پرهیــز کننــد زیرا اکثــرا عامل انتشــار 
 بیمــاری کرونا در مبتلایان همیــن امر بوده 

است .
   به گزارش خبرنگار دریا، استاندار هرمزگان گفت: 
نگرانی ما از جایی است که تخت های آی سی یو 
در بیمارستان ها کامل پر شود و در بندرعباس این 
اتفاق افتاده است.دکتر فریدون همتی پس از حضور 
از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس در جلسه ستاد ملی 
مدیریت و مقابله بــا کرونا، عنوان کرد: با توجه به 
شرایط موجود اســتان با موافقت وزارت آموزش 
و پرورش قرار شــده که باقی امتحانات پایه نهم از 
فردا به صورت غیر حضوری برگزار شود اما برای 
پایه دوازدهم چنین امکانی برای هیچ شــهری در 
کشــور وجود ندارد.وی ادامه داد: درخواست های 
زیادی در استان برای غیر حضوری شدن امتحانات 
پایه دوازدهم شــده که به دلیل امتحان و سوالات 
سراسری و آزمون کنکور این امر امکان پذیر نیست 
و برای برگزاری امتحانات پایه دوازدهم با آموزش 
و پرورش مذاکرات صورت گرفته تا پروتکل های 

 بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی در مراکز برگزاری 
آزمون ها رعایت شود.اســتاندار هرمزگان با بیان 
اینکه تمامی افرادی که مبتلا به بیماری کرونا شدند 
به دلیل جدی نگرفتن ویروس کرونا و عدم رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری اجتماعی 
بوده است، افزود: از مردم فهیم و با فرهنگ هرمزگان 
انتظار داریم که هر فرد مســئول سلامت خود باشد 
و بــا خود مراقبتی در این زمینــه تمامی اقدامات 
لازم را بــا دقت انجام دهد. همتــی تصریح کرد: 
مردم باید دید و بازدیدهای دوســتانه و خانوادگی 
را تا اطلاع ثانوی با توجه به شــیوع بیماری کرونا 
قطع کننــد و از طریق فضاهای مجازی با یکدیگر 
ارتباط و از احوال هم مطلع گردند تا بتوان شــیوع 
ویروس کرونا را کنترل و سلامت  عزیزان خود را 
به خطــر نیندازند.وی گفت: مردم از دورهمی های 
دوســتانه و خانوادگی پرهیز کنند زیرا اکثرا عامل 
 انتشــار بیماری در مبتلایان همین امر بوده است و 
 دغدغــه ها را باید با راه حل های منطقی رفع کنیم 
که در زمینه کنترل شــیوع بیمــاری کرونا رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری اجتماعی 
تنها راه منطقی است.استاندار هرمزگان با بیان اینکه 
تمامی کوچه ها و راه های ورودی به ساحل سورو 
بندرعباس به منظــور جلوگیری از اذحام جمعیت 
و پیشگیری از شــیوع بیماری کرونا بسته خواهد 
شد، خاطرنشــان کرد: اماکن و فروشگاه هایی که 
پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری اجتماعی 
را رعایت نکنند، تعطیل خواهند شــد.همتی اضافه 

 کرد: پاســاژ ها باید از ورود افراد بدون ماســک 
 به داخــل مجموعــه جلوگیری کننــد و باید بر 
فاصله گذاری اجتماعی در پاساژها و مراکز خرید 
نظارت شود و مردم از تردد با وسایل نقلیه عمومی 
که فاصله گذاری اجتماعی را رعایت نکرده یا افراد 
بدون ماسک در آن حضور دارند اجتناب کنند.وی 
با بیان اینکه خانم های شاغل باردار، به مدت یک 
هفته با اجازه مدیران دســتگاه از آمدن به ادارات 
خودداری کنند، اظهار داشت: مدیران دستگاه ها به  
افراد دارای بیماری زمینه ای یا  مسن اجازه دهند 
به مدت یک هفته در ادارات حاضر نشوند و از تردد 
افراد بدون ماســک به ادارات و اماکن عمومی باید 
جلوگیری شود.استاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه 
رفت آمد به روستاها باید محدود شود، بیان داشت: 
نگرانی ما از جایی اســت که تخت های آی ســی 
یو در بیمارستان ها کامل پر شود و در بندرعباس 
 این اتفاق افتاده اســت.همتی عنوان کرد: ظرفیت 
تخت های آی سی یو در بیمارستان های بندرعباس 
به دو برابر افزایش خواهد یافت و در آینده نزدیک 
نیز 26 میلیارد تومان تجهیزات از جمله 60 تخت 
آی سی یو جدید به ظرفیت بیمارستانی استان اضافه 
خواهد شد. وی ادامه داد: در شهرستان های استان 
مشکل کمبود تخت آی سی یو وجود ندارد اما اگر 
پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری اجتماعی 
رعایت نشود وضعیت وخیم تر خواهد شد. استاندار 
هرمزگان تاکید کرد: راه علاج شرایط فعلی استان به 
ویژه بندرعباس تعطیلی نیست بلکه راه علاج تکیه 

بر رعایت دستورالعمل هاست و افراد از ترددهای 
غیر ضروری اجتناب کنند و خود مراقبتی را با دقت 
انجام دهند.همتی با بیان اینکه ارباب رجوع به مدت 
یــک هفته به جز موارد ضروری به ادارات مراجعه 
نکنند و تمامی خدمات بــه مردم  غیرحضوری و 
به شــیوه الکترونیکی، مجازی و تلفنی انجام شود، 
افزود: اســتفاده از ماســک توســط کلیه پرسنل 
ادارات اجباری اســت و نظــارت بر رعایت دقیق 
موارد بهداشــتی، ضدعفونی کردن مــداوم اتاقها، 
 وســایل و ســایر اماکن با جدید انجام و به ادارت

 ابلاغ می شــود. وی گفت: جلســات در ادارات 
و فرمانــداری ها تــا اطلاع ثانوی محــدود و با 
حداقل افراد برگزار شــود و با مدیران متخلف در 
امور پیشگرانه شیوع بیماری کرونا برخورد جدی 
 صورت می گیرد. اســتاندار هرمزگان یادآور شد: 
تیم هــای نظارت بر نحوه رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی در خصوص شــیوع بیماری کرونا در 
ادارات و اماکــن عمومــی باید نظــارت خود را 
بیشــتر و از نحوه رعایت پروتکل های بهداشــتی 
در فضاهــای عمومی گزارش ارائــه کنند. همتی 
تصریح کرد: برگزاری مراسمات و تجمعات تحت 
هر عنوانی )عروســی، ختم و ...( در استان با توجه 
به شــرایط پیش آمده ممنوع بــوده و با متخلفان 
برخورد خواهد شــد.وی بیان داشت: بوستان ها و 
بازارهای شب، دستفروشان و تجمعات به مدت یک 
هفته تعطیل خواهند بود و سایر اماکن و مراکزی که 

دستورالعمل ها را اجرا نکنند، تعطیل می شوند.

استاندار هرمزگان:

ظرفیت تخت های آی سی یو در بندرعباس تکمیل شده است

  

مرضیه غلامحسینی -گروه خبر // معاون توسعه ی مشارکت های 
مردمی کمیته امداد هرمزگان گفت: در عید فطر امسال مبلغ هشت 
میلیارد و هشت میلیون تومان زکات فطریه و کفارات توسط مردم 
نیکوکار اســتان هرمزگان به منظور کمک به خانواده های نیازمند 

تحت حمایت این نهاد، پرداخت شده است.
    بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛ ســیاوش عامری، معاون توســعه ی 
مشــارکت های مردمی کمیته امداد اســتان هرمزگان گفت: در عید فطر 
امسال مبلغ هشت میلیارد و هشت میلیون تومان زکات فطریه و کفارات 
توســط مردم نیکوکار اســتان هرمزگان به منظور کمک به خانواده های 
نیازمند تحت حمایت این نهاد، پرداخت شده که این میزان پرداخت زکات 
فطریه نسبت به سال 98 از رشد11 درصدی برخوردار بوده است.عامری 
افزود: از مجموع زکات فطریه جمع آوری شــده در روز عید فطر ، مبلغ 
هفــت میلیارد و 967 میلیون تومــان زکات فطریه عام ، یک میلیون و 
800 هزار تومان زکات فطریه ســادات، سه میلیون و 500 هزار تومان 

کفاره غیر عمد و مبلغ 36 میلیون تومان نیز کفاره عمد بوده اســت.وی 
بــا تأکید بر اینکه کلیه وجوه جمع آوری شــده زکات فطریه و کفارات 
مردم بر اساس دستورات دین مبین اســلام و در راستای رفع نیازهای 
اولیه و ضروری خانواده های نیازمند هزینه می شود، گفت: زکات فطریه 
در حوزه محرومان و نیازمندان و با اولویت معیشــت خانواده های ایتام 
و کمک های موردی در زمینه های مختلــف ازجمله درمان، تهیه لوازم 
ضروری و مســکن هزینه می شــود که بر همین اساس به منظور تسریع 
و تســهیل در امور مربوط به هزینه کرد زکات فطریه مردم نیک اندیش 
هرمزگان، خانواده های نیازمند در سطح استان از قبل شناسایی و فطریه 
جمع آوری شده طبق لیست های تهیه شده به حساب آن ها واریزشده است.

معاون توسعه ی مشارکت های مردمی کمیته امداد استان هرمزگان گفت: 
امیدواریم با افزایش مساعدت های مردمی و مشارکت گسترده نیکوکاران 
در طرح هــای حمایتی کمیته امداد، بتوانیم گام های اثربخشــی در رفع 

مشکلات نیازمندان و محرومین واقعی برداریم.

رشد 11 درصدی پرداخت زکات فطریه در هرمزگان

گــروه خبر // اعضای شــورای عالی کار در 
دویست و نود و دومین نشست شورای عالی 
کار با افزایش حق مســکن کارگری موافقت 

کردند.
  تعیین حق مســکن کارگران پس از گذشــت 
7 ســاعت مذاکره اعضای شــورای عالی کار با 
تصویب افزایش 200 هزار تومانی حق مســکن 

کارگران موافقت کردند.
   از دیگر مصوبات جلســه کاهــش 75 هزار 
تومانی پایه ســنواتی کارگران بود که به ازای آن 
پنج درصد به پایه حقوق اضافه شد که در حقیقت 
پایــه کارگران حداقل بگیر در ســال جاری 26 

درصد افزایش یافت.

درنشست شورای عالی کار صورت گرفت

موافقت با افزایش حق مسکن 
کارگران 
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آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان 
با بیان اینکه تمام تاکید باید بر روی کنترل ضوابط 
بهداشتی در استان متمر کز شود، گفت: ورودی های 
کرمان از سمت استان های سیستان و بلوچستان و 

هرمزگان به مدت دو هفته بسته خواهد شد.
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدجواد فدایی استاندار 

کرمان، در جلســه مدیریت مقابله با کرونا در اســتان 
کرمان که با حضور جمعی از مسئولان استان در سالن 
شهید مرتضوی استانداری برگزار شد، از طریق ویدئو 
کنفرانس با فرمانداران سراســر استان کرمان ارتباط و 

تبادل نظر کرد.
   فدایی در این جلســه گفت: تمام تاکید و فشار باید 
بروی کنترل ضوابط بهداشتی در استان باشد تا تعطیلی 
کامل و دوباره استان، چرا که این امر یک طرح دائمی و 
اصولی تر خواهد بود.او گفت: به نظر می رسد برگشت 
به حالت قبل و محدودیت ها از جمله:  تعطیل شــدن 
برخی از مراکز و صنوف در استان منطقی نیست.فدایی 
افزود: باید راهکار هایی ارائه شــود که موثر، عملی و 

هماهنگ با ستاد ملی کرونا باشد.او بیان داشت: درست 
اســت که محدودیت ها به نفع ماست و زودتر می شود 
این بیماری را کنترل کــرد؛ اما نمی توان به طور کامل 
محدودیت ها را اجرا کرد.استاندار کرمان  بیان کرد: با 
توجه به مصوبات ســتاد ملی کرونا، نمی توانیم مجددا 
به شرایط گذشــته برگردیم  و محدودیت های کامل را  
اعمال  کنیم. او با بیان اینکه  از امروز به بعد شــرایط 
کنترل ها در همــه اماکن، ادارات، اصناف و مکان هایی 
که مردم با آن روبرو هســتند، به صورت جدی تر دنبال 
خواهد شد، افزود: کنترل ورودی های شهر ها و مناطق 
خوش آب و هوا در ایام  تعطیل را در دســتور کار قرار 
خواهیــم داد و به صورت ویــژه آن را دنبال می کنیم. 

فدایی با بیان اینکه هر اقدامی که در ستاد استان تصمیم 
گیری می شود، بر اساس مصوبات و دستور ستاد ملی 
کرونا خواهد بود، اظهار کرد: با تعطیلی کامل ادارات در 
جنوب کرمان مخالفیم؛ چرا که کار های مردم و فعالیت ها 
مختل خواهد شد.او با بیان اینکه ورودی های کرمان از 
سمت اســتان های سیستان و بلوچستان و هرمزگان به 
مدت دو هفته بسته خواهد شد، گفت: تا پایان خردادماه، 
ورودی های استان کرمان از سمت استان های جنوبی و 
همجوار به مناطق سردسیر و خوش آب و هوا ممنوع 
است.استاندار کرمان با اشاره به اینکه برای پیشگیری 
از شــیوع بیشتر بیماری در استان باید کار عملی انجام 
داد، تصریح کرد: مقرر شده است کارگروهی در استان 

تشــکیل  و مکان های مختلف تخلف تعریف و نحوه 
برخورد ها در کنترل مکان های مختلف به ویژه تجمعات 

مشخص شود.
   او بیان داشت: برای کاهش ازدحام در ادارات جنوب 
اســتان کرمان، مدیران مجاز شــدند از طریق کاهش 
خدمات غیر ضرور، کاهش کارمندان، استفاده از فضای 
مجازی و دورکاری ارائه خدمات داشــته باشند.تعیین 
تخلفات در رعایت پروتکل های بهداشــتی، برخورد 
شــدید با متخلفان، ارائه محدودیت هــا برای ارودگاه 
رفسنجان، بررسی شــرایط ویژه جنوب کرمان، دلایل 
برگزار نشــدن آزمون های غیرحضوری در دانشگاه 
آزاد اســلامی کرمان، کنترل ورودی های استان کرمان 
از ســمت جنوب به مناطق خوش آب و هوا به مدت 
دو هفته، واگذاری کاهــش ازدحام جمعیت در ادارات 
جنوب به خود ادارات از مهم ترین مصوبات جلسه ستاد 

مدیریت کرونا استان بود .

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // مدیرگروه مبارزه با بیماری 
های واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی کرمان گفت: به نظر می 
رســد ویروس کرونا دوســت دارد رفتارش را برای ماندن در 
جامعه انسانی تغییر دهد به طوری که هم اکنون شاهد هستیم 
که علائم گوارشــی این ویروس در بین افراد بدون داشــتن 
 ســایر علامت های دیگر این بیماری مانند تب و یا سرفه، در 
حال افزایش پیدا کردن اســت که گاهی این علائم گوارشــی 
 با بیماری های فصلی تابســتان از ســوی افراد اشتباه گرفته 

می شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر "مهدی شفیعی" در جمع خبرنگاران 
درباره باورهای غلط در خصوص درمان بیماری کرونا گفت: آمار 2 
تا سه هفته اخیر، نشان می دهد که عمده موارد مبتلا به ویروس کرونا 
در استان کرمان، مربوط به بیماران سرپایی و یا اطرافیان بیماران قطعی 
بوده که دارای علائم خفیف یا بدون علامت هستند که نشان می دهد 
برنامه های بیماریابی فعال در گام دوم مبارزه با کرونا به صورت فعال 
و درست در استان کرمان اجرایی می شود.شفیعی ادامه داد: هدف از 
این غربالگری این است که در گام دوم افرادی که بدون علامت بوده 
یا دارای علائم خفیف هستند، شناسایی کرده و بیشتر به آنها رعایت 
مسائل بهداشتی و ایزوله شدن تاکید می شود تا بتوانیم زنجیره ویروس 
را در جامعه قطع کنیم.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان با تاکید 
بر اینکه شناسایی زود هنگام افراد مبتلا به ویروس کرونا از پیشگیری 
این بیماری در جامعه کمک خواهد کرد اظهار کرد: هم اکنون 59 بیمار 
قطعی مبتلا به ویروس کرونا در ســطح بیمارستان های استان کرمان 
بستری هســتند ضمن آنکه عمده موارد مبتلایی در جنوب استان و 
بیشتر در شهرهای قلعه گنج، عنبرآباد و جیرفت است.سخنگوی ستاد 
استانی مقابله با کرونا درباره خیز مبتلایان به ویروس کرونا در جنوب 
استان کرمان در روزهای گذشــته و رسیدن منطقه جنوب کرمان به 

وضعیت هشدار اظهار کرد: علت اصلی افزایش آمار مبتلایان به کووید 
 19 در جنوب اســتان کرمان، فعال شــدن برنامه های غربالگری در 
گروه های هدف، با تاکید بیشتر است.وی با اشاره به اینکه در گام دوم 
مبارزه با ویروس کرونا، به دنبال شناسایی ناقلین با فرم های خفیف یا 
داری علائم کم هستیم اظهار کرد: در گام دوم، این گونه افراد را وارد 
چرخه غربالگری کرده ایم که حســن آن این است که زنجیره انتقال 
کرونا از ســوی این افراد در جامعه قطع خواهد شد.مدیرگروه مبارزه 
 با بیماری های واگیردار دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان به موضوع 
گرم شدن هوا و تاثیر آن بر ویروس کرونا اشاره کرد و گفت: دلیل دوم 
افزایش مبتلایان به ویروس کرونا در جنوب اســتان کرمان، به نحوه 
زندگی مردم جنوب اســتان با توجه به افزایش دما در این منطقه بر 
می گردد.شفیعی ادامه داد: به دلیل افزایش دما در جنوب استان، مردم 
به اســتفاده از سیستم های سرمایشی نظیر کولرهای گازی و اسپیلت 
روی آورده اند و چون تهویه مناســب در فضاهای کوچک منازل در 
این مناطق مناسب نبوده و افراد خانواده در این فضاها تجمع بیشتری 
 پیــدا می کنند، فرد ناقل به راحتی از طریق دســت های آلوده خود، 
می تواند این ویروس را به سایر اعضای خانواده انتقال دهد.وی با انتقاد 
از برگزاری و رونق مراســمات عروسی در 2 هفته گذشته در جنوب 
اســتان کرمان اظهار کرد: متاسفانه شاهد هستیم که عمده عروسی ها 
 در این منطقــه در باغات و خانه ها با تعداد زیــادی مدعو برگزار 
می شود که این ازدحام بدون رعایت مسائل بهداشتی، خود در انتقال 
این ویروس در بین افراد شــرکت کننده در آن مجلس بســیار موثر 

خواهد بود.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان در بخش دیگری 
از صحبت های خــود درباره علائم بیماری کرونای جدید نیز گفت: 
نتایج محققین ویروس شناســایی، نشان می دهد که قدرت و شدت 
ویروس کرونای جدید نه بیشــتر و نه کمتر شــده و به عبارتی دیگر 
قدرت ویروس تغییری پیدا نکرده است.وی با بیان اینکه در اوایل این 
اپیدمی نیز فرم های خفیف این بیماری را داشتیم که با توجه به درجه 
اهمیت، نمی توانستیم بر روی آنها تمرکز داشته باشیم افزود: در اوج 
اپیدمی نیز همین وضعیت )80 درصد بیماران دارای علائم خفیف یا 
بدون علامت بودند( را داشتیم اما در آن زمان تمرکز سیستم بهداشتی 
 و درمانی کشــور بر روی حفظ جان بیماران بســتری شده )دارای 
فرم های شــدید بیماری( و اولویت های تشــخیصی بر روی افراد 

بستری شده بود.
    مدیرگروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی 
کرمان با اشــاره به اینکه هم اکنون تعداد بیماران بستری شده کاهش 
پیدا کرده اســت افزود: به نظر می رسد ویروس دوست دارد رفتارش 
را برای ماندن در جامعه انســانی تغییــر دهد به طوری که هم اکنون 
شاهد هستیم که علائم گوارشی این ویروس در بین افراد بدون داشتن 
ســایر علامت های دیگر این بیماری مانند تب و یا ســرفه در حال 
افزایش پیدا کردن است که گاهی این علائم گوارشی با بیماری های 
فصلی تابستان از سوی افراد اشتباه گرفته می شود.وی با بیان اینکه 
ویروس کرونای جدید از طریق مدفوع قدرت انتقال و دفع دارد افزود: 
ویروس کرونا در حال مقاومت اســت که نتواند از بین جامعه انسانی 

بیرون رود.مدیرگروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشــگاه علوم 
پزشکی کرمان در بخش دیگری از صحبت های خود درباره استفاده 
از ماسک و دســتکش در مکان های عمومی گفت: دربحث مراقبت 
شخصی، اســتفاده از وسایل حفاطت فردی جایگاه خاص خودشان 
 را دارند اما در مجموع اســتفاده از ماســک را یک توصیه عمومی 
نمی دانیم.شفیعی افزود: سازمان بهداشت جهانی، رعایت فاصله بیش 
از یک متر )فاصله گذاری فیزیکی( را ارجح تر استفاده از ماسک برای 
افراد سالم می داند.وی با بیان اینکه گروه های ناقل بیماری، تا زمانی 
که علامت تنفسی نداشته باشــند، ویروس را در هوا منتشر نخواهند 
کرد افزود: به طور کلی استفاده از ماسک )صرفا ماسک های جراحی 
سه لایه( را تنها برای افراد بیمار دارای علائم، افرادی که مشغول ارائه 
 خدمات به بیماران کرونایی هســتند و پرسنل بیمارستان ها توصیه 
می کنیم.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان با بیان اینکه توصیه 
می شود مردم در مکان های عمومی که رعایت فاصله گذاری فیزیکی 
کم اســت از ماسک استفاده کنند افزود: در برخی مکان های عمومی 
همچون اتوبوس ها، تاکســی ها و یا مکان هایی که ازدحام جمعیتی 
بالاست توصیه می شود افراد به صورت موقت از ماسک استفاده کرده 
و به محض خارج شدن از چنین مکان هایی ماسک را بیرون بیندازند 
زیرا دســتکاری کردن ماسک خود یک خطر برای انتقال ویروس به 
خود افراد اســت.مدیرگروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشگاه 
علوم پزشــکی بار دیگر با تاکید بر اینکه شــایع ترین روش انتقال 
ویروس کرونا دست های آلوده است نه هوا خاطر نشان کرد: استفاده 
از دستشکش نیز برای جمعیت عمومی به طور کلی نفی می شود زیرا 
استفاده از دســتکش اعتماد کاذب به افراد می دهد. دستکش ها از 
هرجنسی که باشند فضاهای ریزی دارند که در دراز مدت ویروس از 
آنها نفوذ می کند، بنابراین به جای استفاده از دستکش نظافت و شست 

و شوی مرتب دست ها با آب و صابون را توصیه می کنیم.

مدیر گروه بیماری های واگیردار دانشگاه علوم پزشکی کرمان:

علائم گوارشی در مبتلایان به کرونا رو به افزایش است

 ورودی های کرمان به روی هرمزگان بسته شد 

من که سختم شده هوا گرم است،
 هرکجا می روم فضا گرم است 
من که سختم شده، هوا گرم است
هرکجا می روم؛ فضا گرم است

با پیامی به من بده پاسخ
مثل ما کولرِ شماگرم است؟
آبِ یخچالمان ولرم است و

آب؛ در شیرِ سردِ ما گرم است
توی پیکان جهنم است انگار

غیر از این بنز و زانتیاگرم است
خانه ی ما که جای خود دارد
داخل خانه ی خدا گرم است
یکنفر مضطرب ز من پرسید:

» عذرخواهم هوا چرا گرم است؟«
گفت مامانِ نادیا یکروز:

» نرو از خانه نادیا، گرم است «
گفت بابای مصطفی یکشب:

» برو از خانه مصطفی!؛ گرم است! «
گفت لیدر درونِ ورزشگاه:

همه گویید یک صدا: » گرم است «
بارِ بعدی قرارمان خانه!!

نازنین! پارک و سینما گرم است!
خواهرم رفته تورِ قطبِ جنوب

گفتمش:» خواهرم نیاگرم است «
سرد باشد همیشه خانه ی شاه!
منتها خانه ی گدا گرم است!

  امیرحسین خوش حال
****
دانشجو

با درس و کتاب زیستی دانشجو
در حسرت چند بیستی دانشجو

فرسوده شدی برای تحصیل علوم
من در عجبم تو کیستی دانشجو؟؟؟

او بعد شکست شاخ کنکور از جا
امسال پذیرفته شده دانشگا

با شرط و شروط ثبت نامش کردن
این نوگل نوشکفته ی بابا را !

علامه شدن ترانه ی دانشجوست
مشروط شدن نشانه ی دانشجوست
سرگشته میان جزوه هایی درهم

این درس فقط بهانه ی دانشجوست!
خسته است اگرچه دیر برمیگردد

با نمره ی بی نظیر بر میگردد
باسختی امتحان به لطف استاد

هربار شبیه شیر برمیگردد
یک جزوه به دست ، دست دیگر خودکار

شش صفحه جلو نرفته اما انگار
یک ساعت دیگر امتحان دارد او…

ای داد از این سوالهای دشوار!…
  ملیحه خوشحال

طنز

حسن سیلاوی سرویس استان ها //مدیر بیمارستان 
شهید نیاکی ارتش در اهواز گفت: بیمارستان شهید 
نیاکی ارتش در اهــواز، با افزایش تعداد مبتلایان به 

بیماری کرونا به یاری علوم پزشکی اهواز شتافت.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سینا امینی گفت: با شروع 
بحــران کرونا در کشــور ما یک درمانگاه تنفســی را 
راه اندازی کردیم و به صورت 24 ســاعته در درمانگاه 
بیماران حاد تنفســی پذیرای همه بیمارانی بودیم که به 
اینجا مراجعه می کردند.وی افــزود: معاینه، مدیریت و 
تست های مربوطه انجام و بیمار از طریق دانشگاه علوم 
پزشکی به بیمارستان های مربوطه معرفی می شد اما از 
سه هفته گذشته بستری کردن بیماران کرونایی را در این 
مرکز شــروع کردیم و تاکنون 70 بیمار را به طور کامل 
پوشش دادیم.مدیر بیمارستان شهید نیاکی ارتش در اهواز 
یادآور شد: سه هفته پیش طی تماسی که دانشگاه علوم 
پزشکی با ما داشت از ما خواستند تا به یاری آنها برویم و 
تعدادی تخت را در اختیارشان بگذاریم. ما تمام ظرفیت 
بیمارستان را در اختیار دانشگاه قرار دادیم و 44 تخت را 
برای بستری بیماران کرونایی تجهیز کردیم.امینی توضیح 

داد: ســه بخش عمومی و 6 تخت آی. سی.یو را که هر 
بخش تعداد 10 تخــت دارد، تجهیز کردیم. در مجموع 
همیشــه بین 30 تا 35 بیمار داشــتیم.وی گفت: تمام 
امکانات مورد نیاز را خودمان تأمین کردیم و سعی کردیم 
قســمتی از بارِ دانشگاه را روی دوش خودمان بکشیم. 
تمام سلسله مراتب و فرماندهان تمام امکانات را در حد 
اعلا برای ما فراهم کردند. همه بیمارانِ ما بیمارانی هستند 
که از بیمارســتان راضی و با مدیریت دانشگاه به اینجا 
ارجاع می شوند.امینی افزود: هر وقت دانشگاه جا نداشته 
باشد بیماران را به بیمارستان ارتش می فرستند. ما با 15 
رشته تخصصی همه کارهایمان را خودمان پیش می بریم. 
اگر کار خاصی داشته باشیم که ما نتوانیم انجام دهیم به 
دانشگاه اطلاع می دهیم که دانشگاه آن را انجام می دهد.

وی یادآور شد: تاکنون برآورد هزینه ای برای کمک های 
ما تخمین زده نشده است اما از همه ظرفیت های خودمان 
برای تأمین نیازها بهره بردیم. ما با بیمه ها قرار نداشتیم اما 
اخیراً با بیمه های سلامت و تأمین اجتماعی قرارداد بستیم 
و در حال حاضر از منبع خودمان تأمین می کنیم تا بیمه ها 

همکاری خودشان را با ما شروع کند.

امیرحسین حائری زاده سرویس اســتان ها //کارشناس صنایع آب بر سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان یزدگفت: صدور مجوز های صنایع پرآبخواه تا زمانی که میزان مصرف و منابع مصرفی آب آن ها 

تامین نشده باشد، جلوگیری می شود 
   به گزارش خبرنگاردریا ؛ حمیدرضا رحیمی کارشناس صنایع آب بر سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد 
براساس سیاست های وزارت صمت، از صدور مجوز های صنایع پرآبخواه تا زمانی که میزان مصرف و منابع مصرفی 
آب آن ها تامین نشــده باشد، جلوگیری می شود و تنها به صنایع با مصرف حداکثر تا 25 متر مکعب در روز مجوز 
صادر می شــود.او افزود: هرچند صنایع نیز از مدیریت منابع آب سهم دارند، ولی از سال 93 در صدور مجوز های 
واحد های فولادی خیلی سختگیرانه رفتار می شود و بدون هماهنگی با شرکت آب منطقه ای اقدامی نمی شود.رحیمی 
با بیان این که حوزه صنعت 43 تا 46 درصد اشــتغال استان و بخش خدمات حدود 90 درصد اشتغال استان را به 
خود اختصاص داده است، ادامه داد: ارزش افزوده بخش صنعت و اشتغال ایجاد شده از این بخش، استان یزد را به 
یک استان صنعت محور تبدیل کرده است.کارشناس صنایع آب بر سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد اظهار 
داشت: البته در عین حال صنایع بزرگ و جوار معدنی استان مانند چادرملو نیز در طرح های بزرگ آبی استان و کشور 
مشارکت دارند که امیدواریم با رفع مشکلات ناشی از تحریم ها در این بخش، هر چه زودتر شاهد بهره برداری از این 
طرح ها باشیم.رحیمی با اشاره به اقدامات صنایع استان برای کاهش مصرف آب در این بخش اظهار داشت: برخی 
از صنایع استان مانند چادرملو اردکان، سنگ آهن مرکزی بافق و کاشی پرسپولیس مهریز با سرمایه گذاری در ایجاد 
شبکه فاضلاب های شهر های خود در تلاش برای تامین آب مصرفی مازاد خود از این طریق هستند.او همچنین به 
تلاش شرکت سرب و روی مهدی آباد شهرستان مهریز برای انتقال آب استحصالی از فاضلاب شهر یزد اشاره کرد و 
گفت: بسیاری از صنایع استان با وجود مصرف پنج درصد آب استان که با میزان مصرف بخش شرب برابری می کند 
سعی دارند تا از منابع آبی غیر از منابع زیرزمینی استان برای توسعه فعالیت های خود اقدام کنند که گام مثبتی برای  

ارتقای راندمان مصرف آب در استان است.

رئیس بیمارستان شهید نیاکی ارتش در اهواز:

بیمارستان ارتش در اهواز مرکز جدید 
برای بستری بیماران کرونا شد

 جلوگیری از صدور مجوز های 
صنایع پرآبخواه در یزد 

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // فرمانده یگان 
حفاظت منابع طبیعی استان کرمان گفت: به دلیل 
ســهل انگاری گردشــگران طی چند روز گذشته 
در اســتان کرمان، ۵۷ هکتار از مراتع و عرصه های 

جنگلی طعمه حریق شدند. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ اصغر عربــی، فرمانده 
یگان حفاظت منابع طبیعی اســتان کرمان گفت: ســهل 
انگاری گردشــگران در روشــن کردن آتش، باعث آتش 
ســوزی 57 هکتار از مراتــع  و عرصه هــای جنگلی 

اســتان کرمان طی چند گذشــته شــد. او افــزود: آتش 
سوزی ها در شهرستان های شــهربابک، بافت، رابر، راور، 
 بردســیر و دهبکــری بم به وقوع پیوســت و در مجموع 
نیرو های امدادی و یگان های حفاظتی منابع طبیعی، توانستند 
حریق را مهار کنند.عربی بیان داشت: اگر نیرو های امدادی، 
منابع طبیعی و تشکل های مردمی به موقع برای مهار آتش 

تلاش نمی کردند، بیش از 100 هکتار از جنگل ها و مراتع 
طبیعی در راور و دهبکری در آتش می سوخت.او تصریح 
کرد: امکانات و نیروی انسانی و وسایل اطفای حریق استان 
در عملیات های چند روز گذشــته کافی بود؛ اما آنچه که 
منجر به گسترش آتش در شهرستان های مختلف شد، وزش 
شدید باد به ویژه در ارتفاعات دهبکری بود که کار را برای 

امداد رســانی سخت و سبب پیشروی آتش و گسترش آن 
شد.فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی استان کرمان گفت: 
 علت همه این آتش سوزی ها، سهل انگاری گردشگران در 
روشن کردن آتش و سهوی بوده است.او  افزود: در منطقه 
دهبکری آتش سوزی از ساعت 14 عصر آغاز و کار اطفای 
حریق تا 3 بامداد ادامه داشــت که یکی از دلایل طولانی 

شدن عملیات اطفای حریق، وزش شــدید باد بود.عربی 
بیان داشــت: به دلیل بارندگی های مناسب امسال، پوشش 
مرتعی خوب است و  مردم بایستی برای حضور در طبیعت 
 جوانب احتیاط را رعایت کنند؛ چرا که طبیعت امسال مستعد 
آتش ســوزی و آسیب است.او افزود: پارسال بر اثر وقوع 
83 فقره آتش ســوزی، 547 هکتار از مراتع و عرصه های 
جنگلی استان کرمان، از بین رفت. در استان کرمان 8 میلیون 
هکتار پوشــش مرتعی و جنگلی وجود دارد که 6 میلیون 
هکتار آن مراتع و باقیمانده آن شامل پوشش جنگلی است.

۵۷ هکتار از مراتع و جنگل های کرمان در آتش سوخت

طرح: فرشاد شمس الدینی

  

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //سرپرست 
معاونت بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی جندی 
شــاپور اهواز گفت: در ابتدای شیوع ویروس کرونا 
در خوزســتان، تعداد موارد ابتلا زیاد نبود و سطح 
ایمنی جامعه کم بود؛ با فراهم شدن شرایط انتقال 
در جامعه و زمانی که در دیگر نقاط کشــور بیماری 
فروکش کرد، تعداد بیشتری از مردم خوزستان به 

کرونا مبتلا شدند. 
   به گزارش خبرنگار دریا  ؛ دکتر سیدمحمد  اظهار کرد: 
استفاده از عبارت موج برای اپیدمی بیماری ها، برگرفته 
از شکل امواج دریا است؛ یعنی موج بزرگی از دریا به 
ساحل می رسد و فروکش می کند و سپس موج بعدی 
می آید. در وقوع بیماری ها نیز شرایط به همین منوال 
اســت.وی افزود: بعد از اینکه به طور ناگهانی موارد 
بیماری به "پیک" یعنی به بالاترین حد خود می رسد، 

به تدریج موارد بیماری کاهش می یابد که به این روند، 
پیک اول بیمــاری می گوییم. اگر مجددا موج بیماری 
تکرار شود، پیک بعدی بیماری و موج دوم اپیدمی رخ 
می دهد.سرپرست مرکز بهداشت خوزستان با بیان اینکه 
تا پیش از اردیبهشت ماه هنوز پیک بیماری کرونا در 
خوزستان رخ نداده بود، تصریح کرد: زمانی که موارد 
بیماری در سطح کشور بالا بود، موارد ابتلا به بیماری 
در خوزســتان تقریبا کم بود.علوی افزود: در ابتدای 
شــیوع ویروس کرونا در خوزستان، تعداد موارد ابتلا 
زیاد نبود و سطح ایمنی جامعه کم بود؛ با فراهم شدن 
شرایط انتقال در جامعه و زمانی که در دیگر نقاط کشور 
بیماری فروکش کرد، تعداد بیشتری از مردم خوزستان 
به کرونا مبتلا شــدند.وی گفت: در حال حاضر موارد 
روزانه ابتلا به این بیماری در خوزســتان قابل مقایسه 
با مراحل ابتدایی بروز کرونا در کشــور نیست. در آن 

دوره، شاید روزانه 10 مورد جدید مثبت در خوزستان 
داشــتیم اما اکنون تعداد موارد جدید بیماری در سطح 
خوزســتان روزانه به بالای 700 نفر رســیده است 
بنابراین خوزســتان در آن زمان در موج اول بیماری 
نبود و اکنون موج اول بیماری را می گذرانیم.سرپرست 
معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز بیان کرد: موج اول بیماری در سطح کشور تقریبا 
در اواخر بهمن ماه از قم آغاز شد. ثبت موارد مثبت در 
خوزستان از اوایل اســفندماه بود اما موج بیماری در 
خوزستان تقریبا از ششم اردیبهشت ماه آغاز شد و تا 
24 اردیبهشت ماه به اوج خود رسید.علوی ادامه داد: 
عدد در موج بیماری مهم نیست و این مساله بستگی به 
شرایط و موارد بیماری در روزهای قبل دارد. مثلا اگر 
در شهری هیچ مورد مثبتی نداشته باشیم اما ناگهان با 
چهار مورد مثبت مواجه شویم، می گوییم موج بیماری 
در این شهر رخ داده است. البته این وضعیت، به جمعیت 
شهرها نیز بستگی دارد.وی گفت: طبق پیش بینی ها با 
پایان این موج بیماری، در فصل پاییز همزمان با بروز 
بیماری های تنفسی، احتمالا شاهد موج بعدی کووید - 

19 همراه با آنفلوانزا  باشیم.

سرپرست معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی اهواز:

موج بعدی کرونا در پاییز می آید 

رئیس سازمان مدیریت یزد خبر داد
برای تکمیل راه آهن یزد - اقلید اختصاص ۳۰۰۰ میلیارد اعتبار 

  امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها // رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان یزد از اختصاص سه هزار میلیارد 
ریال اعتبار در سال جاری برای تکمیل طرح بزرگ راه آهن یزد 
- اقلید خبر داد و افزود: 2500 میلیارد ریال از این اعتبار نقدی 
است. به گزارش خبرنگار دریا ؛ سید مجتبی حسینی پور ایجاد 
راه آهن یزد - اقلید را یکی از طرح های بزرگ زیرساختی استان 
و کشور برشمرد که در توسعه متوازن و عادلانه شهرستان های 
خاتم، ابرکــوه و مهریز نقش مهمی خواهد داشــت.وی گفت: 
این اعتبار به دنبال درخواســت اســتان و با توجه سفر رییس 
ســازمان برنامه و بودجه کشور به استان یزد در سال گذشته و 
نیز دســتور صریح رییس جمهور محقق شده است.حسینی پور 
افزود: از اهداف راهبردی ایجــاد راه آهن یزد – اقلید برقراری 
ارتباط میان بر ریلی اســتان های فارس، بوشــهر، کهگیلویه و 
بویراحمد با استان های یزد، خراسان جنوبی، خراسان رضوی، 
کرمان، هرمزگان و سیستان و بلوچستان است به طوری که حلقه 
مفقوده محور ترانزیت ریلی را تکمیل خواهد کرد.دبیر شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان همچنین گفت: با بهره برداری از این 
طرح شــاهد رونق و آبادانی بیشتر شهرستان های خاتم، ابرکوه 
و مهریز و تکمیل مسیر ریلی گردشگری یزد، اصفهان و شیراز 
خواهیم بود. حســینی پور در پایان تاکید کرد : یزد برای ایفای 
نقش ملی و منطقه ای خود بــه عنوان مرکز اصلی بازرگانی و 
ترانزیت کالا نیازمند توسعه روز افزون حمل نقل ریلی، هوایی 

و جاده ای است.

خبری
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گردشگری

با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم !

آشپزی

لزوم همکاری بخش  دولتی و خصوصی
 برای بهبود گردشگری جهانی 

  سرویس گردشــگری // دبیر کل سازمان جهانی گردشگری، همکاری 
بخش های دولتی و خصوصی را در بهبود وضعیت گردشگری دنیا موثر دانست. 
دبیر کل سازمان جهانی گردشگری در قالب پیامی با تأکید بر لزوم شروع مجدد 
گردشگری، همکاری بخش های دولتی و خصوصی فعال در صنعت گردشگری 
را یکی از مبانی اساســی برای بهبود وضعیت گردشــگری جهان دانست.در 
پیام زوراب پولولیکا شــویلی دبیر کل سازمان جهانی گردشگری چنین آمده 
اســت:»امروز همه ما در ســطح محلی و جهانی با بحرانی مواجه شده ایم که 
اهمیت تصمیم گیری صحیح را در زمان مناســب نشان ما داد.ما گردشگری 
جهانی را پس از چندین هفته کار سخت و متعهدانه مجدداً فعال می کنیم. بحران 
شیوع ویروس کرونا همه ما را تحت تأثیر قرار داده است. بسیاری از افراد در 
هر سطح از بخش گردشــگری، فداکاری کردند و در این دوره بحرانی از کار 
خود نگذشــتند. ما حالا با هدایت سازمان جهانی گردشگری متحد شدیم تا 
تخصص و توانایی  خود را به اشتراک بگذاریم. ما در کنار هم قوی تر هستیم.در 
مرحله اول، بحران کرونا سازمان جهانی گردشگری را به منظور ارزیابی تأثیر 
احتمالی کووید ۱۹، کاهش خسارت به اقتصاد  دنیا و محافظت از مشاغل متحد 
کرد. اکنون که به مرحله دیگر اقدام برای بهبود وضعیت گردشگری می رویم، 
سازمان جهانی گردشگری دوباره اعضای خود را هدایت و متحد می کند.هفته 
گذشته، پنجمین جلسه کمیته جهانی بحران جهانگردی را تشکیل دادیم. در این 
جلسه دستورالعمل های جهانی سازمان جهانی گردشگری را برای شروع مجدد 
کار تدوین کردیم. این سند مهم نقشه راه و اولویت های ما از ارائه نقدینگی برای 
مشاغل آسیب پذیر تا باز کردن مرز ها و هماهنگی پروتکل ها و رویه های جدید 

بهداشتی را برای بخش گردشگری در ماه های چالش برانگیز ارائه می دهد. 

معاون سرمایه گذاری وزارت میراث فرهنگی :
مزایای امهال اقساط برای فعالان گردشگری تا پایان 

شهریور تمدید شد
  سرویس گردشــگری  //معاون سرمایه گذاری و امور مجلس وزارت 
میراث فرهنگی در نامه ای به مدیران میراث فرهنگی استان ها نوشت: مهلت 
اســتفاده از مزایای مصوبه امهال اقســاط برای فعالان گردشگری تا پایان 
شهریور تمدید شــد. ساسان تاجگردون معاون سرمایه گذاری و طرح های 
وزارت میراث فرهنگی در نامه ای به مدیران کل میراث فرهنگی اســتان ها، 
درباره امهال سه ماهه اقساط برای فعالان بخش گردشگری نوشت: همانگونه 
که مستحضرید بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران بر اساس مصوبه یک 
هزار و دویست و هشتادمین جلسه مورخ ۲۹ بهمن ۹۸ شورای پول و اعتبار 
ابلاغی در خصوص »برخورداری واحدها و بنگاه های اقتصادی که از سوی 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید معرفی می شود«، بانک ها و مؤسسات اعتباری 
موظفند برای یکبار و حداکثر به مدت پنج ســال بدهی آنها را با اخذ میزان 
۵/ ۷ درصد از مانده بدهی و با دوره تنفس ۶ ماهه امهال کنند. مهلت استفاده 
از مزایای این مصوبه تا پایان شهریور ۹۹ است.با عنایت به اینکه با شیوع 
ویروس کرونا، بخش گردشــگری و رسته های فعالیت این بخش به شدت 
آسیب دیده است، مقتضی است ضمن اطلاع رسانی به ذی نفعان و شناسایی 
بنگاه های اقتصادی فعال این بخش و تصویب آن در ســتاد تسهیل و رفع 
موانع تولید اســتان، موضوع امهال سه ماهه اقساط برای فعالان این بخش 

فراهم شود.

 ســرویس گردشــگری // مجمع ملی تشکل های 
از تعطیلی  برای جلوگیری  گردشگری ۱۳ پیشنهاد 
تاسیســات گردشگری و ازســرگیری فعالیت های 

مرتبط با آنها به رئیس جمهور ارائه کرد.
   مجمع هماهنگی تشکل های گردشگری ایران در نامه ای 
به رئیس جمهور پیشــنهادات خود را برای جلوگیری از 
تعطیلی فعالیت های گردشگری درقالب نامه ای ارائه کردند. 
در بخشی از این نامه آمده: علیرغم تمام تلاش ها و اقدامات 
انجام شده، صنعت گردشگری به حالت نیمه تعطیل درآمده، 
به اســتناد گزارشات ارائه شده دست اندرکاران این صنعت 
زیان صددرصدی در بحران کرونا را تجربه کرده اند. مجمع 
ملی تشکل های گردشگری به نمایندگی از فعالان این حوزه 
استدعا دارد با اتخاذ تصمیمات کارشناسانه و مدنظر قرار 
گرفتن پیشنهادات از تعطیلی کامل بخش های مختلف این 
صنعت جلوگیری به عمل آورده تا پس از گذر از این بحران 

امکان ازسرگیری فعالیت ها مطابق اهداف عالیه نظام فراهم 
شود.

این پیشنهادها به شرح ذیل است:
۱- افزایــش معافیت مالیاتی تأسیســات و مؤسســات 
گردشگری از ۵۰ درصد فعلی به صددرصد برای سال های 

۹۸ و ۹۹
۲- افزایش مدت امهال بازپرداخت تســهیلات دریافتی 
توســط تأسیسات گردشگری از ســه ماه به ۶ ماه و الزام 
بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری خصوصی در این مورد
۳- تخصیص تسهیلات با نرخ ۸ درصد )مشابه تسهیلات 
پرداختی حوزه گردشگری روستایی( به هتل ها به ازای هر 
اتاق ۵۰۰ میلیون ریال و نیز ســایر تأسیسات و مؤسسات 

گردشگری با یک سال تنفس و شش سال بازپرداخت
۴- افزایش مدت پرداخت بیمه بیکاری کارکنان این صنعت 

تا پایان شهریور به دلیل تبعات طولانی مدت این بحران

۵- معافیت پرداخت ۲۳ درصد ســهم بیمــه کارفرما به 
تأمین اجتماعی برای طول ســال ۹۹ و تدقیق و تســهیل 

سازوکارهای اجرایی آن
۶- عدم ازسرگیری فعالیت مهمانسراهای دولتی و واگذاری 
آن به بخش خصوصی به اســتناد ماده ۲۳ قانون مدیریت 

خدمات کشوری
۷- عدم صدور مجوز فعالیت برای خانه مسافرها تا پایان 

۹۹
۸- افزایش مدت امهال پرداخت قبوض انرژی تأسیسات 

گردشگری از سه ماه به ۶ ماه
۹- در نظر گرفتن شرایط بهره برداری از بیمه بیکاری و ارائه 
تسهیلات ارزان قیمت برای حمایت از راهنمایان گردشگری
۱۰- پیش بینی دو دوره تعطیلات مناسب برای فصول پاییز 
و زمستان برای جبران نوروز و تخصیص سهمیه بنزین سفر

۱۱- تخصیص تسهیلات سفر داخلی به کارکنان دولت پس 

از بحران کرونا برای کمک به جریان ســازی گردشگری 
داخلی در کشور

۱۲- ارائــه حداقل ۵۰ درصد تخفیــف در صدور روادید 
ورود و نیز بلیت ورودیه سایت های میراثی برای گردشگران 

خارجی برای سال ۲۰۲۱ میلادی
۱۳- فعال شدن بیشتر سفارتخانه های ایران در کشورهای 
مبدأ گردشگری به ایران و تخصیص بودجه مناسب به این 

امر

تردیدی نیست که کرمانشاه به عنوان یکی 
از بزرگترین شهرهای ناحیه غربی کشورمان 
به دلایل مختلف از زمان ساسانیان تاکنون 

از اهمیت زیادی برخوردار بوده است.
   شــاید به همین دلیل باشد که وقتی نام طاق 
بســتان می آید، اولین چیزی که در ذهن نقش 
می بندد، کرمانشاه و کوه بیستون است؛ اما این 
محل شگفت انگیز که به طاق وه سان در میان 
مردم محلی معروف اســت، با کوه طاقی مانند 
و دریاچه ای که زیبایی کوه ها و آســمان این 
منطقه را دو چندان کــرده، در این منطقه تنها 
نیست. طاق بســتان در بخش شرقی ورودی 
شهر کرمانشاه واقع شده اما در شمال این شهر 

مهم و تاریخی، جاذبه دیگری به همین نام وجود 
دارد که قلب هر گردشگر دوستدار طبیعت را وا 
می دارد تا تندتر بتپد! در این مطلب، به پارک 
جنگلی کرمانشاه می پردازیم. پس با ما همراه 

باشید.
  مختصری از شهر کرمانشاه، نگین 

سرسبز ایران
   کرمانشاه یکی از شــهرهای مهم کشورمان 
محسوب می شــود که با جمعیتی نزدیک به 
یک میلیون نفر، بزرگترین شهر کردنشین ایران 
به حساب می آید. این میزان از جمعیت باعث 
شــده تا این شهر کرمانشاه در رده نهم در میان 

شــهرهای کشــور از نظر میزان جمعیت قرار 
بگیرد. با این وجود، اهمیت شهر کرمانشاه بیش 
از این ها است. تاریخ و فرهنگ غنی این منطقه 
به طور حتم یکی از گنجینه های مهم ایران زمین 
به شمار می آید؛ به طوری که طبق یافته های 
موجود، این شهر در قرن چهارم میلادی بنیان 

گذاری شده است.
  آب و هوای شهر کرمانشاه چگونه 

است؟
   آب و هوای کرمانشاه به دلیل قرارگیری آن 
در میانه های رشــته کوه زاگرس، کوهستانی 
اســت و در غارها و کوه های دور و نزدیک 

نشــانه هایی هم از حضور انسان های اعصار 
گذشــته می توان یافت. تاکنــون آثار زیادی 
در تایید ایــن گفته ها به دســت آمده که از 
جملــه مهم تریــن آن ها می تــوان به چند 
تبر باســتانی اشــاره کرد که قدمت آن ها را 
بیش از دویســت هزار سال تخمین می زنند.

 پارک جنگلی کرمانشاه نیز در کوه های خود 
 کتیبه ها و نقش برجسته هایی را مأوا داده است که 
 داســتان هایی را درمورد ساســانیان روایت 
می کنند؛ سلســه ای که بین سال های ۲۲۶ تا 
۶۵۱ میلادی در ایران حکمروایی می کردند. 
همچنین، براســاس نشــانه ها و یافته های 

تاریخــی این منطقه یکی از شــکارگاه های 
خســرو پرویز، آخرین پادشاه ساسانی نیز به 

شمار می آمده است.
  کرمانشاه و نام هایی که تا به حال 

به خود دیده است
    همــان طور که گفتیم، قدمت کرمانشــاه به 
گذشــته هــای دور باز می گــردد، به همین 
 دلیــل تاکنون چند بار نــام آن در هر دوره و 
زمانه ای تغییر کرده است. در ابتدا، این شهر را الیپی 
 نام نهاده بودند اما در دوران هخامنشیان به آن 
نام های دیگری چون کرمینشــان، کامبادن، 
کارمیسین یا کارمیشین نیز داده بودند. با گذر 
زمــان و حمله اعراب به ایــران، این قوم نام 
قرمســین را بر شهر نهاد. با این وجود، با گذر 
سال ها نام شهر به کرمانشاه تغییر کرد پس از 
آن تقریبا بدون تغییر باقی ماند؛ هرچند که چند 

بار بنا شد تا نام شهر تغییر کند.
  پارک جنگلی کرمانشاه و موقعیت 

جغرافیایی
   پارک جنگلی طاق بستان، در شمال کرمانشاه 
واقع شده و بر دامنه کوهی قرار دارد که به آن 
پرآو می گویند. آنچه که پرآو را از سایر کوه ها 
متمایز می کند، کنده کاری هایی است که زمان 
ساخت آن به دوره ساســانیان باز می گردد. 
بازدید از این همه زیبایــی که پدران ما چند 
صد سال پیش از دل صخره های سخت بیرون 
کشــیده اند، هر بیننده ای را مسحور و مبهوت 
مــی کند. به طور قطع می توان گفت که آب و 
هوای مناسب این منطقه و حیواناتی که در آن 
زمان ساسانیان به شکار آن ها می پرداختند، 
از دلایل اصلی توجه آن ها به این منطقه بوده 
است. امروزه کوه ها، آب و هوای دلپذیر، مزارع 
سبز، چشمه ها، دریاچه مصنوعی این منطقه و 

امکانات تفریحی موجود، این پارک را به مکانی 
محبوب برای افراد محلی و گردشگران تبدیل 
 کرده اســت. به طوری که مردم به بهانه گشت 
 و گذار و اســتراحت به ایــن منطقه می آیند، 
می نشینند و سفره ای پهن می کنند تا لحظات 

شاد و آرامی را سپری کرده باشند.
  شگفتی هایی که تنها در این منطقه 

می توان یافت!
   یکــی از نکات جالب و حیرت آور درمورد 
پارک جنگلی کرمانشــاه این است که در این 
منطقه و در کوه پرآو غاری عمودی و منحصر 
بــه فرد وجود دارد کــه آن را خطرناک ترین 
غار ایــران می دانند! اگر درمــورد غار پرآو 
کنجکاو شده اید، پیشنهاد می کنیم تا مقاله ما 
را درمورد این غار مطالعه کنید. ذکر این نکته 
هم جالب است که پرآو لقب دومین اثر طبیعی 
 ملی کرمانشــاه را یدک می کشــد و یکی از 
مهم ترین غارها بــرای ماجراجویان غارنورد 
اســت تا شــجاعت و توانمندی های خود را 
به چالش بکشند.علاوه بر این، کوه معروف و 
تاریخی بیستون که نام آن در افسانه های ایرانی 
و داستان شیرین و فرهاد هم  آمده، یکی دیگر 
از کوه هایی است که در کوهستان پرآو وجود 
دارد. در این کوه سنگ نبشته ای وجود دارد که 
گفته می شود به فرمان داریوش، پادشاه بزرگ 
هخامنشی به سه خط پارسی باستان، عیلامی و 
اکدی نوشته شده و در این منطقه به ثبت رسیده 
است.در این مطلب، از پارک جنگلی کرمانشاه 
و پیشینه تاریخی آن گفتیم. این که در کشورمان 
چنین مناطق تاریخــی و طبیعی مهمی وجود 
دارد، فرصتی بکر و کمیاب است تا دل به سفر 
بسپاریم و نه تنها راهی یک شهر دیگر، که راهی 

سفری در تاریخ کهن ایران پهناورمان بشویم. 

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس

برای جلوگیری از تعطیلی فعالیتهای گردشگری ارائه شد؛

         پیشنهاد مجمع تشکلهای گردشگری به رئیس جمهور

رصد آسمان شب در مناطق کویری ایران
یکی از جذاب ترین مکان ها و جاذبه های طبیعت گردی 

برای ایرانی ها، سفر به مناطق کویری است.
   در میان دانشمندان و گردشگران افراد بسیاری را پیدا خواهید 
نمود که به نجوم و رصد آسمان شب علاقه دارند. با این وجود، 
در چه مکان هایی می توانید به تماشای کهکشان راه شیری 
بدون هیچ گونه مزاحمت های نوری بروید؟ در کجا می توانید 
پدیده های آسمان شب مانند شهاب باران ها را که بعضی از 
آن ها، چندین سال یکبار رخ می دهند، ببینید؟ در اینجا برای 
شما بهترین مناطق کویری ایران را که برای رصد آسمان شب 

مناسب هستند، معرفی می کند.
 *  کویر مرنجاب

  یکی از معروف ترین و بهترین کویرها برای رصد آسمان شب 
و ســتاره ها کویر مرنجاب است. این کویر به دلیل نزدیکی به 
استان تهران و قرارگیری در میان قم و کاشان، موقعیت بسیار 
خوبی بــرای کویرنوردی دارد. بنابراین جدای از علاقه مندان 
نجوم و ستاره شناســی، عاشقان کویر و تفریحات کویری را 
هم به خود جذب می کند. در این منطقه برای اقامت مهمانان 
 و گردشــگران، کاروانسرای مرنجاب مرمت شــده و برای

 اقامت های شبانه مورد استفاده قرار می گیرد. پس از بازدید 
تلسکوپی آسمان شــب یا رویدادهای مهم نجومی، خود را 
بــرای گردش و تفریح در روز ایــن کویر نیز آماده کنید. این 
کویر در حاشــیه پارک ملی کویر قرار گرفته و به همین دلیل 
 تورهای پیاده روی در کویر نیز در آن برگزار می شود.از دیگر 
جاذبه های اطراف آن، شــهر زیرزمینی نوش آباد در نزدیکی 
روســتای آران و بیدگل و همچنین دریاچه نمک قم اســت. 
آب انبارها، چاه های دستکند، کاروانسرا و پوشش گیاهی با 
درختچه های بیابانی از دیگر جاذبه هایی هستند که در طول 
روز می توانید از آن ها دیدن کنید. • نکته: برای رصد آسمان 
شب و حرکت در جاده منتهی به کویر مرنجاب، بسیار محتاط 
بوده و به هیچ عنوان از جاده خارج نشوید. چرا که مسیرهای 
باتلاقــی در اطراف وجود دارند که خطرناک هستند.مســیر 
دسترســی: پس از رسیدن به کاشان باید مسیر روستای آران 
و بیدگل را پیش بگیرید. در جاده روســتای آران و بیدگل و 
بعد از عبور از اولین خروجی کاشــان که کنارش پمپ بنزین 
دارد، وارد جاده سمت راست شــوید. در این جاده به سمت 
روســتای مرنجاب و دریاچه نمک حرکت کنید. ۴ کیلومتر 
مانده تا روستای مرنجاب، به جاده خاکی دیگری می رسید. 
در این جاده خاکی باید ۲۵ کیلومتر پیشروی کنید تا به اولین راه 
دسترسی به دریاچه نمک برسید. این راه در سمت چپ جاده 
قرار گرفته و اگر ۵ کیلومتر در آن رانندگی کنید، به آب انبارها 

و تپه های ماســه ای و در نهایت در انتها به دریاچه نمک و 
کاروانسرا خواهید رسید.
*  کلوت های شهداد

   یکــی از جــذاب تریــن طبیعــت هــای ایــران که از 
 پدیده های زمین شناسی مهم کشورمان نیز محسوب می شوند، 
کلوت های شهداد هستند. هر چند که مسیر دسترسی از سمت 
خراسان جنوبی برای نواحی شمالی کویر لوت این منطقه وجود 
دارد اما پیشنهاد می دهیم که از استان کرمان برای رصد آسمان 
شب به این منطقه بروید. در واقع بهترین مسیر برای رسیدن به 
کلوت های شهداد از کرمان می گذرد. اما کلوت ها چه پدیده 

زمین شناسی هستند؟
   کلوت ها در واقع کوه هایی تشــکیل شــده از شــن ها و 
ماسه هایی هســتند که در طول زمان، به یکدیگر چسبیده و 
سخت شــده اند. در نهایت عوارض کوه مانندی به نام کلوت 
به وجود آورده اند. اشــکال عجیب و شگفت انگیز کلوت ها 
هر رهگذری را در ایــن جاده ها، حتی برای لحظه ای کوتاه 
متوقف می کند. جاده ای در این کویر هســت که شهر نهبندان 
در خراســان جنوبی را به شهر شهداد در شرق و شمال شرق 
کرمان متصل می کند.در مسیر کلوت های شهداد، کمپ های 
کپر مانند ساخته شده اســت که در شب می توانید در آن ها 
ساکن شده و به راحتی رصد کهکشــان راه شیری و آسمان 
شــب را انجام دهید.همچنین امکانات رفاهی این مجموعه، 
شامل سرویس های بهداشــتی و دسترسی به آب آشامیدنی 
اقامت گردشــگران را آســان تر می نماید. هر چند که درون 
این کمــپ چراغ پروژکتور بزرگی وجــود دارد اما اگر کمی 
به ســمت نواحی بیرون از کمپ قدم بزنید، به منطقه ای کاملا 
تاریک و ایمن خواهید رسید. این مکان را برای رصد آسمان 
 شــب انتخاب کنید. همچنین پیشنهاد می دهیم که با گروه به 
منطقه های تاریــک دور از کمپ بروید.از جاذبه های اطراف 
کلوت های شهداد می توان به آب انبارهای زیرزمینی در دل 
کویر، شهرهای خشتی و البته مناطق سردسیری مانند سیرچ 
و باغ بالا اشــاره کرد. اگر به شهر شهداد بروید هم، می توانید 
از شهر کوتوله ها یا شهر باستانی این منطقه دیدن کنید.مسیر 
دسترسی: از کرمان وارد جاده ماهان شوید. در جاده ای که به 
سمت ماهان می رود )جاده هفت باغ(، مسافت ۲۰ کیلومتری را 
طی نموده تا به سه راهی برسید. در سه راه جاده سمت چپی را 
به سیرچ و در نهایت شهداد ادامه دهید. یادتان باشد که نرسیده 
به شهداد، باید وارد جاده نهبندان شده تا به کمپ شهداد برسید.

* کویر متین آباد
   کویر متین آباد نام خود را از روســتای مجاور این کویر، 

دریافت کرده و یکی از بهتریــن مقاصد کویری ایران برای 
کویر نوردان و طبیعت دوستان است. اگر تصمیم به سفر به 
کویرهای ایران گرفتید و در شهرهایی مانند تهران، اصفهان، 
کاشان یا دیگر استان های مابین این استان ها ساکن هستید، 
کویر متین آباد را انتخاب کنید. این کویربه دلیل فاصله مناسبی 
که با شهرهای تهران و اصفهان دارد، می تواند مکان مناسبی 
برای رصد آسمان شب باشد. برنامه سفر دو روز و یک شب 
خود را برای کمپ متین آباد و در آخر هفته داشته باشید.از 
این شهرها، با طی مسافتی کوتاه به این کویر خواهید رسید 
و به راحتی می توانید در کویر متین آباد و برای یک شــب 
مانی پرستاره اقامت داشته باشــید. کمپ این کویر، نوساز 
است؛ بنابراین تمام امکانات رفاهی برای اقامت مانند امکانات 
سرمایشی یا گرمایشی در آن فراهم شده است. برای اقامت 
شبانگاهی می توانید از میان کمپ چادری، کومه کاهگلی و 

اتــاق های مدرن یکی را انتخاب کنید. همین ویژگی باعث 
شده تا برای رصد آسمان شب در هر فصلی بتوانید وارد کویر 
متین آباد شوید.یادتان باشد از دیگر امکانات این کویر مانند 
دوچرخه سواری، موتور چهار چرخ، شتر سواری و بازدید 
از مرکز پرورش شترمرغ غافل نشوید. مسیر دسترسی: مسیر 
آزادراه قم به سمت کاشان و اصفهان را پیش بگیرید. حدود 
۶۰ کیلومتر که از کاشان گذشتید، به خروجی ابیانه و بادرود 
می رســید. بعد خارج شدن از آزادراه، بایستی مسیر سمت 
راست جاده را که به سمت بادرود پیش بروید. بعد از بادرود 
مسیر تابلوها را به سمت کویر متین آباد پیش بگیرید. باید در 
طول مسیر از روستاهای خالد آباد، دهباد و فمی هم بگذرید. 
جاده کمپ کویری متین آباد قبل از روستا قرار گرفته و خاکی 
است. نرسیده به روستای متین آباد جاده دو کیلومتری کمپ 
را رانندگی کنید تا به مکان مناسب رصد آسمان شب برسید.

 *  کویر زمان آباد در خارتوران سمنان
   یکی از کویرهای ایران که منطقه ای با زیســتگاه حفاظت 
شده دارد، در سمنان و البته خارتوران است. این منطقه در کویر 
مرکزی ایران، به دلیل نزدیکی به مرزهای شمالی کویر مرکزی 
و داشتن حیات وحشــی از حیوانات بومی ایرانی )یوزپلنگ 
 ایرانی و گور ایرانی( شهرت یافته است. همچنین یکی از بهترین 
مکان ها برای رصد آســمان شب برای گردشگرانی است که 
 در استان سمنان یا خراســان رضوی زندگی می کنند.وجود 
درختچه های تاغ، آن هم در کنار رودخانه های شوری مانند 
کال شور سبزوار محیط زیستی عجیب و ناشناخته به وجود 
آورده است. خوشبختانه مســیر دسترسی به کویر زمان آباد 
آسفالت بوده و به راحتی می توانید خود را به این مکان برسانید. 
برای اقامت به اقامتگاه بومگردی و خانه اهالی در روســتای 
زمان آباد بروید. از دیگر جاذبه های این مکان شتر سواری و 
کویر نوردی را هم می توان نام برد. اگر با راهنما از روستا دور 
شوید، می توانید رصد آسمان شب خود را انجام دهید.مسیر 
دسترسی: از سمنان، مسیر مشهد را پیش بگیرید. از شهر میامی 
عبور کنید. قبل از رسیدن به شاهرود وارد جاده بیارجمند در 
ســمت راست خود شوید. از این شهر، مسیر جاده خانخودی 
و کاشمر را پیش گرفته و پس از ۱۱۰ کیلومتر به رانندگی به 
 زمان آباد خواهید رسید. روستای رضا آباد در همین حوالی نیز 

می تواند مکان دیگری برای رصد آسمان شب باشد.
* کویر مزینان داورزن

   کویر مزینان داورزن نیز یکی از بهترین طبیعت های کویری 
کشور بوده که در حاشیه شمالی کویر مرکزی قرار گرفته است. 
منطقه کویر نمکی و نمکزاری که در مسیر رود کال شور سبزوار 
به درون کویر مرکزی ایران ایجاد شده اند، هم می تواند از دیگر 
جاذبه های کویر مزینان باشد. هر چند که گروه ها و تورهای 
بسیاری برای رصد آسمان شب وارد کویر مزینان می شود و 
شب را در این مکان سپری می کنند، اما پیشنهاد می دهیم که به 
تنهایی در این کویرها چادر نزنید. نکات ایمنی سفر به کویرهای 
ایران را مطالعه کنید و حتما مراقب حیوانات وحشــی در این 
مناطق باشــید.اگر به صورت گروهی وارد این منطقه شوید، 
هیچ نگرانی از این موضوع نخواهید داشت. روستای مزینان 
اقامتگاه بومگردی بسیار باصفایی دارد که اتاق هایی از اهالی 
را به سبکی روستایی برای اقامت گردشگران آماده نموده است. 
همچنین پیشنهاد می دهیم که از غذاهای محلی این روستا که 

تماما از محصولات روستاییان تهیه می شود، امتحان کنید.
• مسیر دسترسی: در جاده سمنان-مشهد باید شهر شاهرود را 
پشت سر بگذارید. پس از رسیدن به شهر داورزن، دوراهی را 

که به سمت مزینان می رود، ادامه دهید تا به روستای مزینان و 
پس از آن کویر مزینان برسید.

*  روستای خور )خوسف( خراسان جنوبی
   هر چند که در تمام مناطق کویری اســتان خراسان رضوی 
مانند کویر حاشیه شهرهایی مانند فردوس و بشرویه کویرهای 
زیبایی وجود دارد اما در این منطقه تنها کویر روستای خور 
را به شــما معرفی می کنیم. یادآوری می کنیم که هر ســاله 
کویرپیمایی بسیار طولانی از شهر بشرویه شروع می شود که 
می توانید در این تورها با شروع فصل پاییز و تمام شدن فصل 

تابستان، به راحتی ثبت نام کنید.
   روستای خور، روستایی بین شهرهای بیرجند و طبس است 
که به راحتی قابل دسترســی است. همانند دیگر روستاهای 
 بیابانی ایــران، این روســتا و روســتاهای اطرافش مانند 
 »همــت آباد« نیز پر از خانه های خشــتی بــا بادگیرها و 
کوچه های تنگ و پر پیچ و خمی است که هر گردشگری را به 
خود جذب می کند. تصور می کنید که وارد نمونه کوچکی از 
شهر یزد اما در ابعاد کوچکتر شده اید. از دیگر جاذبه هایی که 
در این روستا و به هنگام روز می توانید از آن دیدن کنید، قلعه 
خشتی، آبگرم خور، دره گوده و آب انبار روستا است.مسیر 
دسترسی: جاده طبس به بیرجند را طی کنید. پس از عبور از 
دیهوک، به روستای عرب آباد خواهید رسید. از اینجا مسیر 
بیرجند را رها نموده و وارد جاده دیگری شوید. در سه راهی 
عرب آباد، جاده ســمت چپ را انتخاب نموده و بعد از ۱۲۶ 

کیلومتر از عرب آباد، به روستای خور )خوسف( می رسید.
*  کویر مصر در کنار کویر روستای خور

   یکــی از معروف ترین مناطق کویری ایران که هنگام رصد 
 آسمان شب پرســتاره ترین نما را به شــما نشان می دهد، 
منطقه ای کویری در کنار روستای مصر به همراه کاروانسرای 
مصر اســت. با اینکه این روستا در استان اصفهان قرار گرفته 
است اما بایستی مسیر طبس گلشــن را برای رسیدن به آن 
انتخاب کنید. تورهای نجومی و رصد بسیاری برای این منطقه 
برگزار می شود. هر چند که این مکان تا پایتخت فاصله زیادی 
دارد اما برای اهالی کاشــان، اصفهان، خراسان جنوبی و یزد، 
می تواند مکان مناسبی برای کویرنوردی و رصد آسمان باشد.
در میان طبیعت شنی کویر مصر می توانید با پاهای برهنه قدم 
بزنید و از شــب های روشن و پر ستاره آن لذت ببرید. برای 
اقامت نیز در روستا، خانه ها و اقامتگاه های بومگردی متعددی 
ساخته شده است. همچنین می توانید به روستای فرحزاد در 
نزدیکی مصر نیز بروید. اگر از سمت سمنان و جندق به سمت 
روستا می روید، می توانید از آبشار جندق نیز در بین راه دیدن 
کنید.مسیر دسترسی: اگر از سمنان حرکت می کنید باید جاده 
حسینان را پیش گرفته و پس از رسیدن به جندق، مسیر روستا 
را پیش بگیرید. از سمت کاشان، باید مسیری را که به سمت 
بیرجند و طبس گلشن می رود را پیش بگیرید. بعد از نایین، 
انارک و چوپانان به سه راهی می رسید. در اینجا مسیر جندق 

را پیش بگیرید.

خوشبختانه مســیر دسترسی به 
کویر زمان آباد آسفالت بوده و به 
راحتی می توانید خــود را به این 
مکان برســانید. بــرای اقامت به 
اقامتگاه بومگردی و خانه اهالی در 

روستای زمان آباد بروید

,,

پارک جنگلی کرمانشاه، جلوه ای از زیبایی های طبیعی و تاریخی
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حوادث

  سرویس حوادث// مرد جوانی که به خاطر سوء ظن 
به همسرش او را به هتلی در شرق تهران کشانده و 
با ضربات چاقو کشته بود، در شعبه 2 دادگاه کیفری 

استان تهران محاکمه شد.
 رسیدگی به این پرونده از 24 اردیبهشت سال گذشته با 
اعلام مسئولان هتلی در شرق تهران مبنی بر وقوع قتل در 
یکی از اتاق های هتل آغاز شد. مأموران پس از حضور در 
صحنه و بررسی دوربین های مداربسته متوجه شدند که 

مقتول توسط همسرش به قتل رسیده است.
  متهم مرد جوانی به نام پدرام اســت کــه 3 روز قبل از 
جنایت در یکی از اتاق های هتل ســاکن شده بود و دو 

روز بعد نیز همســرش فرانک به او ملحق شــده بود که 
دوربین های هتل نشان می داد پدرام ساعاتی بعد از حضور 
زن جوان، هتل را ترک کرده است و مدتی بعد هم جسد 

توسط نظافتچی هتل پیدا شده است.
  پس از تحقیقات مأموران در پی پدرام بودند که متهم به 
قتــل روز جمعه 17 خرداد خودش را به پلیس معرفی و 
به جرم خودش اعتراف کرد و گفت: 3 سال قبل با فرانک 
ازدواج کــردم و یک فرزند هم داریــم. مدتی از زندگی 
مشترکمان گذشته بود که بین ما اختلاف پیش آمد و در 
نتیجه تصمیم گرفتیم به صورت توافقی از هم جدا زندگی 
کنیم.فرانــک به همراه فرزندمان بــه تهران آمد و من در 

پردیس ساکن بودم تا اینکه بعد از حدود یکسال فرانک به 
من خبر داد که به صورت غیابی طلاق گرفته است. بارها 
از او خواستم تا حکم طلاق یا شناسنامه اش را به من نشان 
دهد تا مطمئن شوم که طلاق گرفته اما او هربار با بهانه ای 
طفره می رفت.با اعترافات متهم به قتل، وی در شــعبه 2 

دادگاه کیفری استان تهران محاکمه شد.
  در ابتدای این جلسه و پس از قرائت کیفرخواست، پدر   
فرانک از دادگاه برای دامادش درخواست قصاص کرد و 
در ادامه متهم در جایگاه قرار گرفت و گفت: همسرم به من 
خیانت کرده بود و من نتوانستم با این موضوع کنار بیایم.   
چند روز قبل از اینکه او را به قتل برســانم فرانک را در 

پارک همراه یک مرد دیدم که او وقتی من را دید بسرعت 
سوار خودروی همان مرد شد و از آنجا رفت.

  بعد از آن خیلی ناراحت و عصبی بودم تا اینکه چاقویی 
خریــدم و با فرانک تمــاس گرفتم و به ایــن بهانه که 
می خواهم به تو انگشتر طلا و 3 میلیون تومان پول بدهم 
او را به هتل کشاندم و بعد هم با چاقو فرانک را کشتم و از 
آنجا فرار کردم و به خانه مادرم رفتم. عذاب وجدان اجازه 
نداد که بتوانم راحت زندگی کنم به همین خاطر خودم را 
معرفی کردم.وی در ادامه عنوان کرد: من چند سالی است 
که به هروئین معتاد هســتم و همین مسأله باعث شد تا 

همسرم از من جدا شود.

  در این سال ها با سرایداری و کارگری زندگی می کردم و 
هر از چند گاهی هم بابت فرزندم به فرانک پول می دادم. 
اما چند ماه قبل از او خواستم که فرزندم را به من برگرداند 
حتی برای این کار درخواســت هم دادم اما فرانک قبول 
نمی کرد و مدعی بود چون او در این چند سال فرزندمان 

را بزرگ کرده اجازه نمی دهد که او با من زندگی کند.
  در ادامه قاضی از او پرســید که آیا مطمئن هســتی که 
همسرت با فرد دیگری در ارتباط بوده که متهم گفت: بله 
من خودم آنها را در پارک دیدم و پیامک های ما بین آنها 
هم در پرونده وجود دارد.پس از آن قضات برای صدور 

حکم وارد شور شدند.

  
 

  اگر مهــارت ارتباط دوســتانه با پــدر ومادرم را 
می آموختم  یا چگونگی برخورد با کسی را می دانستم 
که اصرار به دوســتی با من در فضای مجازی داشت 
اینگونه آینده ام نابود نمی شــد و در چنگ شیاطین 

کثیف نمی افتادم چرا که...
  دختر 18 ســاله ای که پس از رهایی از چنگ شــیاطین 
کثیف در پناه قانون قرار گرفته بود در حالی که از شــدت 
ترس و وحشت و آزارهای شیطانی آدم ربایان توان ایستادن 
روی پاهایش را نداشت ، اشک ریزان به افسر پرونده اش 
گفت: پدرم کارگری ســاده است که با دستان پینه بسته اش 
برای تامین مخارج زندگی ما تلاش می کند،  با این حال او 
درآمد اندکی دارد و به سختی روزگار می گذراند و به خاطر 
افزایش اجاره بهای منازل ما نیز مجبور بودیم خانه ای ارزان 
قیمت تهیه کنیم تا پدرم بتواند با درآمد کارگری اجاره آن را 
پرداخت کند. خلاصه از طریق یکی از بنگاه داران منزلی را 
در منطقه طلاب مشهد پیدا کردیم که مالک آن در شهرستان 
زندگی می کرد. برای نوشتن قرارداد من هم به همراه پدرم به 
بنگاه املاک رفتم تا پدر کم سوادم را هنگام تنظیم اجاره نامه 
یاری کنم. بالاخره قولنامه نوشته شد و من شماره تلفنی را که 
خط آن به نام پدرم بود برای ثبت در اجاره نامه به بنگاه دار 
دادم در حالی که آن خط تلفن دست من بود و من برای امور 
تحصیلی از آن اســتفاده می کردم. هنوز یک هفته از اجاره 
منزل مان نگذشته بود که مزاحمت تلفنی با ارسال پیامک در 
فضای مجازی شروع شد. البته این مزاحمت ها با خط تلفن 
ثابت منزل مان نیز ادامه یافت. آن جوان مزاحم که خودش 
را یک دوست و آشنا معرفی می کرد در تلاش بود با من در 
فضای مجازی ارتباطی عاشقانه برقرار کند . از طرف دیگر 
من نیز خیلی کنجکاو بودم تا از پشت پرده این ماجرا سردر 
بیاورم که آن جوان چگونه شــماره تلفن منزل و همراه مرا 
به دست آورده است.با این حال به درخواست های شوم و 
زشت آن جوان اهمیتی نمی دادم به طوری که این موضوع را 
از پدر و مادرم نیز پنهان کردم و سخنی در این باره نگفتم اما 
این مزاحمت ها و درخواست های زشت او پایانی نداشت 
تا این که فهمیدم آن جوان مزاحم پسر صاحبخانه ای است 

که منزل را از پدرش اجاره کرده ایم و او شــماره تلفن ها 
را از روی اجاره نامه تنظیمی یادداشــت کرده بود چرا که 
می دانســت آن خط تلفن در اختیار من است. وقتی متوجه 
ماجرا شدم که حدود دو ماه از این موضوع گذشته بود و من 
به ناچار شــماره تلفن او را در فضای مجازی مسدود کردم 
ولی آن جوان که خود را »م- ت« معرفی می کرد دست بردار 
نبود و با خطوط تلفن مختلف همچنان به مزاحمت هایش 
ادامه می داد. با آن کــه خیلی از این ماجرا ناراحت بودم و 
عذاب می کشیدم ولی باز هم اهمیتی ندادم و به کسی چیزی 
نگفتم تا این کــه در نزدیکی منزل مان زمانی که به تنهایی 
قصد رفتن به خانه را داشتم ناگهان یک خودروی ریو سفید 
رنگ متوقف شد و سرنشینان آن در یک چشم به هم زدن 
مرا به زور داخل خودرو انداختند اگرچه با جیغ و فریادهای 
دلخراش من چند نفر از اهالی محل متوجه ربودن من شدند 
اما راننده خودرو با سرعت وحشتناکی به داخل کوچه پس 
کوچه ها پیچید و به طرف بیابان های اطراف منطقه سیدی 
مشهد حرکت کرد. آن جا بود که فهمیدم جوان راننده همان 
»م-ت« اســت. التماس کردم کاری به من نداشته باشند و 
رهایم کنند ولی او که شهوت و هوس چشمانش را کور کرده 
بود نه تنها به گریه ها و اشک های من توجهی نکرد بلکه با 
دوستان دیگرش تماس گرفت و مرا به منزل  مجردی یک 
چوپان در اطراف منطقه ســیدی بردند و با تهدید و کتک 
کاری مــورد آزار و اذیت قرار دادند. تا صبح کتکم زدند و 
تهدیدم کردند ، بعد از آن هم »م-ت« مرا تهدید کرد که اگر 
درباره این ماجرا به کسی چیزی بگویم بلایی بدتر از این  به 
سرم می آورند. من هم که از وحشت همچنان می لرزیدم و از 
کتک خوردن دوباره به شدت می ترسیدم، اشک ریزان به او 
قول دادم که هیچ وقت این ماجرا را برای کسی بازگو نخواهم 
کرد. وقتی اعتماد »م-ت« جلب شــد و ترس و وحشتم را 
دید مرا دوباره سوار خودرو کرد و در نزدیکی منزل مان از 
خودرو بیرون انداخت ولی در همین هنگام ماموران کلانتری 
میرزا کوچک خان که با شکایت پدرم تحقیقات خودشان را 
در محل زندگی ام آغاز کرده بودند ناگهان خودروی ریو را 

به محاصره درآوردند و »م-ت« را دستگیر کردند و...

دختری در چنگ شیاطین کثیف
در امتداد تاریکی

کشف  ۸ تن  انواع موادمخدر در کرمان 
ســرویس حوادث// با تلاش بی وقفه  مامــوران  پلیس طی 1۵ روز  
گذشته  بیش از ۸ هزار  کیلوگرم انواع موادمخدر در کرمان کشف شد.
  فرمانده انتظامی اســتان کرمان دراین باره  گفت: قاچاقچیان قصد داشتند 
آن ها را به دیگر نقاط کشور انتقال دهند. وی تصریح کرد:در این بازه زمانی، 
نسبت به مدت مشابه ســال قبل 103 درصد در زمینه کشف موادمخدر با 
افزایش  مواجه  بوده ایم که در  ســایه  توجهات الهی و با نگرش به نقش 
کاهــش عرضه مواد افیونی در کاهش تقاضا و اعتیاد افراد جامعه یک رقم 

بزرگ و اثربخش  به شمار می رود.
  ســردار»عبدالرضا ناظری« افزود: در مدت مزبور  در کشــف ســیگار 
246درصد، مشروبات الکلی خارجی792 درصد، دستگیری قاچاقچی 34 

درصد، کشــف آدم ربایی 25 درصد و عامل تیراندازی  9 درصد نسبت به 
مدت مشابه افزایش داشته ایم.

  این مقام ارشد انتظامی از کشف بیش از 300 کیلوگرم شیشه در بازرسی 
از یک دســتگاه تریلر در بم خبرداد و بیان کرد: ماموران پلیس مبارزه با 
موادمخدر شهرستان بم  با رد زنی ها و اقدامات اطلاعاتی از حمل محموله 
مواد افیونی از مرزهای شــرقی به مقصد مرکز کشــور  آگاه  و با  استقرار 
و رصد مداوم محورهای مواصلاتی شهرســتان، به یک دستگاه تریلر در 
محور»بم-کرمان«مشکوک شدند و آن را متوقف کردند.وی خاطرنشان کرد: 
در بازرسی از تریلر توقیفی 307 کیلو گرم شیشه که به طرز ماهرانه ای در 

خودرو جاسازی شده بود، کشف شد ودو قاچاقچی نیز دستگیر شدند.

محاکمه مرد معتاد به اتهام همسرکشی در هتل

طرح: فرشاد شمس الدینی

بافت فرسوده

 قسمت دوم
  آسیب شناسی علل عدم تحقق 
طرح ها در برنامه های نوسازی 
بافت های فرســوده، فهرســت 
بلنــدی از عوامــل و موانع را 
 مطرح می سازد. مشکلاتی نظیر:

» 1- ابعاد و پیچیدگی موضوع 
زیاد  گســتردگی  و  2-مقیاس 

بافت های فرســوده 3-ضعف پشــتوانه ای حقوقــی و قانونی 
4-منابع مالی محدود برای مقابله با آن 5-موانع و اشــکالات در 
سیاست گذاری ها 6-مســایل مدیریتی 7-برنامه ریزی اجرایی« 
که این عوامل و ضعف های بیرونی باعث می شــود به تدریج آن 

محدوده شهری از چرخه توسعه شهر خارج شود.
  آیــا ضعف عوامل بیرونی مرتبط به ما همچنین حقی را می دهد 

محدوده ای را از چرخه توسعه شهری خارج نماییم؟
  با شناسایی نیازهای اجتماعی توسط ساکنان و تغییر عملکردها 
توسط نخبگان بومی مناطق در تمام مسایل اجتماعی- حقوقی- 
درمانی- آموزشــی و عمرانی و با ایجاد شور و اشتیاق در اهالی 
منطقه و همچنین شناســایی نقاط قــوت این مناطق باید نگرش 
مردود تغییر خود به خــودی و تدریجی این مناطق را که نه تنها 
کارایــی و کیفیت زندگی در یک محله شــهری را کاهش داده و 
دچار فرسودگی می کند، بلکه این بی توجهی که باعث عدم تمایل 
به نوسازی محل سکونت توسط اهالی نیز می شود را به عنوان یک 
سیاســت مردود که یا عملی نمی گردد و یا مشمول زمان طولانی 
است را فراموش و راهکارهای مناسبی برای مشکلات 7 گانه فوق 
طرح و با آسیب شناسی جدید و ایجاد انگیزه و تمایل در مردم و 
همچنین با کمــک و محرک هایی که از خارج از محدوده تزریق 
می شود و همچنین کمکهای دولتی گامی موثر در حل بحران بزرگ 
بافت هاي فرسوده شهر برداشته شود و موقعیتی که در دهه گذشته 
برای استان به همراه استانهای سیستان و بلوچستان و کرمانشاه از 
طریق بانک جهانی برای نوســازی بافت های فرسوده ایجاد و با 
ضعف های فراوان این موقعیت طلایی با ساخت تعداد محدودی 
مدرسه و فرهنگسرا از دست رفت با کمک جوانان استان در معرفی 
جاذبه های این بافت ها ) بــه طور مثال منطقه تپه الله اکبر که بام 
بندرعباس می باشد با 2500 نفر جمعیت از ابتدایی ترین امکانات 
شهری و آموزشی و رفاهی بی بهره هست و در گزارشهای بعدی به 
صورت اختصاصی به هر کدام از این محلات خواهیم پرداخت( هم 
باعث انگیزه در مردم ساکن این بافتها وهم جذب سرمایه از بیرون 

این بافت ها با ارایه الگوهای »نو آورانه بومی « باشیم.

رد نظریه »تغییر خود به خودی
 و تدریجی« بافت فرسوده

محمدحق نیا- کارشناس ارشد عمران

برندگان قرعه کشی خودرو مراقب باشند
      

  ســرویس حوادث// افرادی که نــام آنها در 
قرعه کشــی خرید خودروهای دو شرکت ایران 
خودرو و ســایپا به عنوان برنده اعلام شده باید 
مراقب سوء استفاده برخی سودجویان در فرآیند 

پرداخت پول باشند.
  سرهنگ علی  رجبی، رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری 
از جرایم ســایبری پلیس فتای ناجا با بیان این مطلب 
ضمن هشدار به متقاضیان خرید خودرو گفت: پس از 
انتشار اسامی برندگان خودرو آنها تا 48ساعت فرصت 
دارند نسبت به واریز وجه خودروهای انتخابی خود اقدام 
کنند. در این میان، تعداد بالای متقاضیان، تفاوت قیمت 
اعلام شده از سوی کارخانه با قیمت بازار و محدود بودن 

ظرفیت خودروهای دو شرکت خودروساز، جزو عواملی 
اســت که می تواند فرصتی را برای فعالیت سودجویانه 

مجرمان فراهم کند.
  به همین خاطر متقاضیان خرید خودرو باید هوشــیار 
باشــند که هرگونه اعلام برنده شــدن آنــان و نتایج 
قرعه کشــی فقط و فقط از طریق سایت های رسمی دو 
شرکت خودروساز و رسانه های معتبر منتشر خواهد شد، 
بنابراین اگر با پیامک های مشکوک یا پیامک از منابع 
ناشــناس مواجه شدند حتماً از صحت آن باخبر شده و 
آن را راســتی آزمایی کنند. چرا که ممکن است برخی 
افراد سودجو با طراحی سایت جعلی یا ارسال پیامک 
و حتی تماس با افراد بخواهند از آنان کلاهبرداری کنند.

  وی ادامه داد:  در این شــیوه ممکن اســت افرادی با 
شــهروندان تماس گرفته و مدعی شــوند که از طرف 
نمایندگی یا شــرکت خودروســاز تماس گرفته و در 
صورت واریز وجه یا بخشی از آن، خودرو به آنان تعلق 
خواهد گرفت و می توانند ثبت نام کنند. در این راستا لازم 
است شهروندان هوشیار بوده و فریب چنین وعده هایی 
را نخورند.رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم 
سایبری پلیس فتای ناجا گفت:  توصیه ما به شهروندان 
این اســت که برای واریز وجه حتماً به سایت رسمی 
شرکت های خودروساز مراجعه کرده و از واریز وجه 
به اشکال دیگر و از جمله اعلام رمز دوم پویا به شکل 

تلفنی به فرد تماس گیرنده بشدت خودداری کنند. 

برابر آراء هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی رودان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده 
است لذا مشخصات متقاضیان واملاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو 
نوبت به فاصله15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اســناد واملاک محل تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایندو گواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد در هر حال صدورسند مالکیت جدید مانع 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد.
1- حسین ســالاری فرزند  چراغ  به شماره شناسنامه 1424صادره ازرودان  در ششدانگ 
یک قطعه باغ  به مساحت 56249/55 مترمربع قسمتی از پلاک 26فرعی از 6-اصلی واقع در 
اسلام آباد رودان  حقوق ارتفاقی  برابر نامه شماره 28019/28/100/98 مورخه 1398/10/8 
شرکت ســهامی آب منطقه ای هرمزگان مقدار 2370 متر مربع از مساحت ملک در حریم 
مسیل واقع شده  است  که لازم است مقدار حریم پیشگفته به عنوان حقوق ارتفاقی وزارت 
نیرو منظور شــود  و پلاک 26فرعی از 6-اصلی بنام حســین قاسمی سعادتی  ثبت وسند 
مالکیت صادر گردیده است  و متقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری نموده است. 
 2 - حمید سالاری  فرزند  درویش به شماره شناسنامه 4690171221 صادره ازرودان  در 
ششدانگ یک باب مغازه  به مساحت 151/20 مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از 

پلاک 7-اصلی واقع در دهبارز میدان مرکزی شهر  رودان  حقوق ارتفاقی  ندارد.
3- محمود حدادی خراجی  فرزند  محمد  به شــماره شناســنامه 462 صادره ازرودان  در 
ششــدانگ یک باب خانه  به مساحت 164/72مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از 
پــلاک 1129فرعی از  7-اصلی واقع در جمال آباد دهبارز رودان  حقوق ارتفاقی ندارد که 

پلاک 1129فرعی از 7-اصلی  بنام محمد علی معتمدی معرفی گردیده است. 
4- منیژه هاشــم پور خراجی  فرزند میر شمس الدین  به شماره شناسنامه 1412 صادره از 
رودان در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 200 مترمربع قسمتي از پلاک586 فرعی از 
7-اصلــی  واقع در محله چاه تمر دهبارز رودان  هر مزگان حقوق ارتفاقی  ندارد که پلاک 
586 فرعی از 7-اصلی ذیل ثبت 1903 دفتر جلد 11 صفحه 61 بنام صفیه شریف زاده  سند 
مالکیت صادر وتسلیم گردیده اســت و متقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری 

نموده است.
5- حمیده منصوری ســکل فرزند محمد علی به شماره شناسنامه 494 صادره ازرودان در   
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 247/59مترمربع قسمتی از پلاک587فرعی از7 -اصلی 

واقــع در چاه تمر  رودان هرمزگان حقــوق ارتفاقی  ندارد. که 
پلاک 587فرعــی از 7-اصلی ذیل ثبت 2422صفحه 422 دفتر 
جلد 14 بنام همایون مختاری  سندمالکیت صادر وتسلیم گردیده  
و متقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری نموده است 

است حقوق ارتفاقی  ندارد.
6-خانــم اعظــم جاودان فرزند  علی به شــماره شناســنامه 
4631صادره ازرودان در ششدانگ یک باب مغازه  به مساحت 

40/26 مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از پلاک 412فرعی از 8-اصلی واقع در بلوار 
بســیج رودان  حقوق ارتفاقی  ندارد که پلاک 412فرعی از 8-اصلی  بنام غلام توســلی و 

شرکاء معرفی گردیده است. 
    7-اصغر خورانکه  فرزند عباس به شماره شناسنامه 2041صادره از میناب در ششدانگ 
یــک باب خانه  به مســاحت 143/96مترمربع ملکی متصالحین رودان قســمتی از پلاک 
1247فرعی از 8 -اصلی واقع در  بندملاء معزاباد  رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد. که 

پلاک 1247فرعی از 8-اصلی بنام عبدالله میرحیسنی معرفی گردیده است. 
8-خانم حکیمه کریمی  فرزند غلام رضا  به شــماره شناســنامه 291صادره از رودان در 
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 105/99مترمربع قسمتی از پلاک 687فرعی از 8 -اصلی 
واقع در  ســنگ اباد معزاباد  رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد. که پلاک 687فرعی از 

8-اصلی بنام آمنه راستگو معرفی گردیده است.
9—محمد ســالاری  فرزند احمد به شماره شناسنامه 641صادره از رودان در ششدانگ یک 
باب مغازه به مساحت 226/57مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از پلاک 687فرعی 
از 8 -اصلی واقع در  رودان معزاباد خیابان شهید سقایی  هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد. که 

پلاک 687فرعی از 8-اصلی بنام خانم آمنه راستگو معرفی گردیده است. 
10-اسدالله واحدی فرزند درویش  به شماره شناسنامه 3296 صادره از رودان در ششدانگ 
یک باب  مغازه  به مساحت 46/39 مترمربع قسمتی از پلاک 478فرعی از 8 -اصلی واقع در  
سنگ رستم  معزابادرودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد. که پلاک 478فرعی از 8-اصلی  
ذیل ثبت  580 صفحه 151 دفتر جلد 4بنام علیرضا ضیائی سند مالکیت صادر وتسلیم گردیده 
است ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری نموده است است حقوق ارتفاقی 

ندارد. 109/م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول:  3 /1399/3   

تاریخ انتشارنوبت دوم: 19 /1399/3  
 یحیی شیروانی-  رئیس اداره ثبت اسناد رودان

کلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آیین نامه قانون تعیین ت

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان  

  سرویس حوادث// رئیس پلیس فتای فارس از دستگیری 
دو نفر که مبلغ 2 میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال از حســاب 

شهروندان شیرازی کلاهبرداری کرده بودند خبر داد.
  سرهنگ »حشمت سلیمانی« اظهار کرد: در پی مراجعه تعدادی 
از شــهروندان به پلیس فتا مبنی بر برداشت غیر مجاز از حساب 
آنان، موضوع به صورت ویژه در دســتور کار کارشناسان قرار 
گرفت. وی افزود: در بررسی های اولیه مشخص شد کارت های 

بانکی مال باختگان توســط دو نفر که فروشنده سیار هندوانه در 
شهر بوده اند با دستگاه اسکیمر کپی شده و مبلغ 2 میلیارد و 700 

میلیون ریال از حساب آنان برداشت شده است.
سرهنگ »سلیمانی« اعلام کرد: کارشناسان پلیس فتا با اقدامات 
فنی و تلاش های شــبانه روزی موفق شــدند هویت متهمان را 

شناسایی و آنان را در یک عملیات موفق دستگیر کنند.
این مقام انتظامی خاطر نشــان کرد: متهمان در بازجویی فنی و 

تخصصی به برداشــت 2 میلیارد و 700 میلیون ریال از حساب 
شهروندان از طریق دستگاه اسکیمر اقرار کردند.

رئیس پلیس فتای اســتان فارس با اشاره به این که متهمان برای 
ســیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شدند، از شهروندان 
خواســت هنگام خرید با کارت بانکی و انجام عملیات بانکی با 
دســتگاه های سیار کارت خوان، از در اختیار گذاشتن رمز آن به 

دیگران و فروشنده ها خودداری کنند.

کپی کارت های بانکی در پوشش هندوانه فروش سیار

  سرویس حوادث// معاون امور اجتماعی اداره 
استان خراســان رضوی گفت:  بهزیستی  کل 
بنیامین، کودک مشهدی که توسط مادرش مورد 

آزار قرار می گرفت تحویل پدر شد.
  غلامحســین حقدادی معاون امور اجتماعی اداره 
کل بهزیستی استان خراسان رضوی خبرداد: پس از 
بازداشت این مادر توسط پلیس و بر اساس تحقیقات 
پلیس و سایرگزارش های مرتبط با این پرونده، برای 
بهزیستی مسجل شــد که او مادر واقعی این کودک 
اســت و تحت فشار، تهدید و ارعاب مجبور به آزار 
رســاندن به فرزند خود شده است. وی ادامه داد: از 
صبح روز  شنبه این کودک به صورت رسمی تحویل 
پدر شد و در نزد پدر خود نگهداری می شود و جای 

هیچ نگرانی از این بابت نیست. 
  حقدادی افزود: اگر برای مرجع قضایی محرز شود که 
خانواده بنیامین صلاحیت نگهداری از این کودک را 
ندارند، وی را به مراکز نگهداری از کودکان بدسرپرست 
معرفی می کنیم که در خصوص این پرونده احتمال این 
اتفاق کم است زیرا مادر تحت فشار و اخاذی مجبور 
به چنین رفتاری شده است که البته باید محرز شود. 

  وی ادامه داد: تا کنون امکان انجام مصاحبه عمیق 
روان شناختی با مادر این کودک فراهم نشده است و 
کودک آزاردیده نیز به دلیل تنش هایی که به او وارد 

شده وضعیت شکننده ای دارد.
   این در حالی اســت که سرهنگ پاشایی، معاونت 
اجتماعی پلیس فتــای ناجا در خصوص اعترافات 
مهلا گفت: این زن روان پریش است و در چند روز 
گذشته بیماری او شدت یافته است ، با این حال در 

گفت وگوی تلفنی که با این مادر داشــتم، وی اقرار 
کرد  از شخصی شنیده  برای افزایش فالوئرهایش در 
اینستاگرام می تواند این کار را که همان کودک آزاری 

است ، انجام دهد.
  سرهنگ پاشــایی افزود: ماجرای خاصی در این 
پرونده وجود دارد که پس از پایان تحقیقات از سوی 
معاونت اجتماعی پلیس فتای ناجا اعلام خواهد شد.

2 روایت متفاوت درباره انگیزه  زن کودک آزار اینستاگرامی 

کودک آزار دیده مشهدی به پدرش تحویل شد 

طرح : فرشاد شمس الدینی

HagHnia          @gmail.com1451



شهرستان
دوشنبه  19 خرداد  1399

16 شوال 1441

 سال نوزدهم شماره  3334

ارزیابی سلامت دانش آموزان 
از طریق سامانه سلامت در کیش

  فرشــید کشتکار سرویس شهرستان// بر اســاس برنامه ریزی های 
صورت گرفته تمام دانش آموزان موظف هستند برای اطمینان از سلامتی 
خود هفته ای دو بار به ســامانه ســلامت salamat.gov.ir  مراجعه کرده 
و نتیجه ارزیابی را به اطلاع مسئولین مدرسه برسانند.به گزارش خبرنگار 
دریا، محمدرضا رضانیا رئیس مرکز توسعه سلامت کیش از آغاز امتحانات 
نهایی دانش آموزان پایه دوازدهم در کیش با رعایت ضوابط  بهداشتی خبر 
داد و گفت: دانش آموزان هنگام مراجعه به حوزه امتحانی باید دستکش، 
ماســک، بطری آب آشامیدنی و ســایر لوازم ضروری را به همراه داشته 
باشند.محمدرضا رضانیا ضمن بازدید از حوزه های امتحانی در کیش بر 
اجرای دستورالعمل های بهداشتی با موضوع پیشگیری از شیوع بیماری 
کرونا تاکید کرد و اظهار داشــت: تمهیــدات لازم در خصوص برگزاری 
حوزه های امتحانی شــامل » اجرای فاصله گذاری اجتماعی با فاصله 2 
متر میان صندلی های امتحانی دانش آموزان، رشته امتحانی تفکیک شده 
و تب سنجی توســط تیم هلال احمر« هنگام ورود دانش آموزان به محل 
امتحان در نظر گرفته شده است. گفتنی است، کارشناس های مرکز توسعه 
سلامت کیش از حوزه های برگزاری امتحانات در خصوص رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی در چیدمان صندلی دانش آموزان و ضوابط بهداشــتی 
بازدید کردند و رعایت موازین بهداشتی را در این حوزه ها کنترل می کنند. 

آغاز فعالیت مجدد جنگ ها و کنسرت ها در کیش
  فرشــید کشتکار سرویس شهرستان// بر اساس ابلاغیه ستاد ملی 
کرونا از ابتدای تیرماه ســال جاری جنگ ها و کنسرت ها در جزیره 
کیش با تعیین ظرفیت فعالیت خود را در این منطقه آغاز خواهند کرد.
به گزارش خبرنگار دریا، محمدرضا رضانیا رئیس مرکز توســعه سلامت 
و ســخنگوی شورای ســلامت کیش، از آغاز فعالیت مجدد جنگ ها و 
کنســرت ها در جزیره کیش خبر داد و گفت: با تعیین ظرفیت از ســوی 
معاونت گردشــگری سازمان منطقه آزاد کیش و مرکز توسعه سلامت؛ بر 
اساس ابلاغ پروتکل های بهداشتی به مدیران جنگ ها و کنسرت ها همراه 
با نظارت های دقیق، این مجموعه ها از ابتدای تیرماه ســال جاری آماده 
پذیرایی از ساکنین جزیره کیش و گردشگران هستند.محمدرضا رضانیا در 
ادامه با اشاره به دیگر مصوبات این شورا در خصوص بازگشایی و برگزاری 
امتحانات دانشــگاه های مستقر در سطح جزیره کیش اظهار داشت: تمام 
امتحانات دانشگاه ها به صورت آنلاین برگزار می شود، به جز آزمون های 
ضروری که نیاز به برگزاری عملی و حضوری اســت، با رعایت پروتکل 
بهداشتی برگزار خواهد شد.سخنگوی شورای سلامت کیش افزود: مدیران 
باشگاه های بیلیارد، پارک های کودک، گیم نت ها و سالن های ماساژ با 
مراجعه به مرکز توسعه ســلامت کیش و دریافت پروتکل های بهداشتی 
و اخــذ تعهدنامه می توانند فعالیت خــود را آغاز کنند. وی در خصوص 
بازگشایی مهدهای کودک بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا در کیش گفت: 
مدیران مهدهای کودک با مراجعه به سازمان بهزیستی و ارائه معرفی نامه به 
مرکز توسعه سلامت و طی بازدید از محل مهدکودک ها و با اخذ تعهدنامه 
مبنی بر رعایت پروتکل های بهداشــتی؛ این مجموعه ها در سطح جزیره 
کیش می توانند از ابتدای تیر ماه به ساکنین جزیره کیش خدمات ارائه دهند. 
گفتنی است، در این جلسه بر نظارت های حداکثری در خصوص رعایت 
پروتکل های بهداشتی برای اماکن و مراکزی که فعالیت خود را مجدد آغاز 

نمودند تاکید شد و با متخلفین برابر مقررات برخورد قانونی خواهد شد. 

تهیه نقشه جامع امور شهری مجتمع های تجاری درگهان
  زهرا غفوری سرویس شهرستان// مدیر امور درگهان منطقه آزاد قشم از 
تهیه نقشه جامع امور شهری مجتمع های تجاری درگهان باهدف ساماندهی 
و انســجام خدمات در این شــهر خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا، امیر 
سلکی در نشســتی که با حضور مدیران مجتمع های تجاری شهر درگهان 
به منظور بررسی راهکارهایی برای تهیه نقشه جامع امور شهری برگزار شد، 
با اشــاره به لزوم طراحی دستورالعملی ثابت و مدون برای ارائه خدمات به 
این مجتمع ها گفت: نقشه جامع امور شهری مجتمع های تجاری درگهان به 
ساماندهی خدمات کمک می کند.وی ادامه داد: این نقشه با محوریت ارائه 
خدماتی همچون افزایش ایمنی مجتمع ها در برابر آتش سوزی و بارندگی ها 
و نوســازی و بررسی دائم وضعیت تاسیسات آب و برق باهدف پیشگیری 
از خســارات احتمالی می باشد.به گفته سلکی، ساخت پارکینگ خودرو و 
زیباسازی منظر و  سیمای مراکز تجاری و معابر مربوط به این مراکز یکی دیگر 
از موارد موردنظر در تهیه این نقشه است که با فراهم کردن امکانات رفاهی به 
جذب خریداران کمک کرده و سطح زندگی در شهر درگهان را ارتقا می دهد.

مدیر امور درگهان منطقه آزاد قشم همچنین بر لزوم زمانبندی مشخص برای 
جمع آوری زباله ها، پسماندها و نظافت مجتمع ها تاکید کرد و گفت: ساخت 
کانال دفع آب های سطحی نیز یکی از گزینه های این طرح است که باهدف 

پیشگیری از جاری شدن سیلاب در سطح شهر باید به آن پرداخته شود.

ساعت کار واحدهای صنفی 
در شهرها و روستاهای بندر خمیر محدود شد

 ســرویس شهرســتان// فرماندار خمیر گفت: باتوجه به وضعیت قرمز 
شهرستان فعالیت کاری واحدهای صنفی در روستاها از ساعت 10 صبح تا 
13 ظهر و عصرها 16 تا 20 و در شــهرها از 8 صبح تا 13 ظهر و عصرها 
16 تا 22 می باشد.   میرهاشم خواستار در نشست فوق العاده ستاد مدیریت 
کرونا افزود: محدودیت کاری واحدهای صنفی از 17 خرداد آغاز شده و به 
مدت سه هفته در شهرستان اجرایی می شود.وی بیان داشت: برای عبور از 
بحران کرونا و وضعیت قرمز شهرستان مجبور به الزام این تصمیم ها هستیم و 
اصناف نیز موظف اند برای محدودیت ترددها، علاوه بر رعایت پروتکل های 
بهداشتی در ساعت یادشده فعالیت واحدهای  صنفی را رصد کنند.رییس ستاد 
مدیریت کرونای خمیر اظهارداشــت: در صورت رعایت نکردن صنوف به 
قوانین یادشــده با آنان برخورد خواهد شد.خواستار همچنین از نیروهای 
بازرسی و نظارتی خمیر خواست از )17 خرداد( نظارت و بازرسی های خود 
را در شهرستان تشــدید کنند.وی ادامه داد: دهیاری ها و شهرداری ها نیز 
پس از تعطیلی اصناف اقدام به ضدعفونی و گندزدایی اماکن عمومی سطح 
شهر و روستا نمایند.فرماندار خمیر همچنین گفت: درحال حاضر هیچ یک 
از روستاهای شهرستان در امان نیستند، بنابراین از شوراها و دهیاران انتظار 
می رود همانند روزهای اولیه شیوع کرونا در کشور با کمک نیروهای بهداشت، 
ائمه جمعه و جماعت و نیروهای مردمی و پایگاه های بســیج، این بیماری 
را در روستاهای خود کنترل کنند.رییس شورای سلامت خمیر همچنین از 
آموزش و پرورش خواست با توجه به فراهم نشدن امتحانات پایه دوازدهم به 
صورت غیرحضوری، تمامی پروتکل های بهداشتی در برگزاری این آزمون را 
رعایت کنند.خواستار یادآورشد: هرگونه تجمع و برگزاری مجالس و مراسم 
عروسی تا یکماه آینده در شهرســتان ممنوع است و با بانیان آن برخورد 
قضایی می شــود. به گزارش ایرنا، خواســتار در خصوص تعداد سرنشین 
خودروها در برخی آژانس ها نیز گفت:با توجه به وضعیت قرمز شهرستان، 
آژانس های مسافربری درون وبرون شهری علاوه بر رعایت نکات بهداشتی، 
حق جابجایی سه سرنشین را در هر سفر دارند و دستگاه های نظارتی و پلیس 

راه ها باید در این زمینه خودروها را کنترل کنند.

خبری

  سرویس شهرســتان// معاون استاندار و فرماندار 
ویژه میناب گفت: به منظور پیشــگیری از شیوع 
ویروس کرونا وسلامتی مردم، برگزاری مراسم های 

عروسی و عزا در این شهر ستان ممنوع است.  
  محمد احمدی اظهار داشت: با توجه به وضعیت هشدار 
در این شهرستان ناشــی از ویروس کرونا و برای کنترل 
بیماری، در صورت تخلف، برگزارکنندگان چنین مراسم 
هایی به دستگاه قضایی معرفی می شوند.وی بیان داشت: 
وضعیت شهرستان میناب از نظر شیوع کرونا همچنان قرمز 

بوده و اگر شهروندان دستورالعمل های بهداشتی را رعایت 
نکنند در کنترل این بیماری با مشــکل مواجه می شویم.
وی خاطرنشــان کرد: تمام بازارها، مجتمع های تجاری، 
پاساژها و ارزان ســرای های سطح شهرستان تا اطلاع 

ثانوی تعطیل است.
  فرماندار میناب یاد آور شد: باتوجه افزایش فوتی و افراد 
مبتلا به کرونا در این شهرستان به ناچار برخی محدودیت ها 
و ممنوعیت ها را مصوب و تعدادی از روستاها نیز قرنطینه 
شوند و دهیاران و شــوراها مکلف هستند منع برگزاری 

مراسم عروسی و عزا را به برگزارکنندگان اعلام کنند.
 وی با اشــاره به بی توجهی شــهروندان به هشدارهای 
بهداشتی اظهارداشت: متاسفانه شاهد ابتلا شدن تعدادی 
از شهروندان به این ویروس هستیم که دلیل آن بی توجهی  
مردم به هشــدارهای وزارت بهداشت و رفت وآمدهای 

غیرضروری در بیرون از خانه می باشد.
  وی از مردم خواســت در هفته های پیش رو در خانه 
بمانند و از رفت وآمد غیرضروری به روستاها و شهرها 
خودداری کنند، زیــرا در صورت بیرون آمدن از خانه و 

خودمراقبتی نکردن، به طور قطع تدابیر مسوولان هم نتیجه 
لازم را نخواهدداد.ویروس کرونا که رســما کووید - 19 
نام دارد، نخستین بار در شهر ووهان چین شناسایی شد و 

تاکنون به اکثریت کشورها  سرایت کرده است.
  کرونا مانند سایر ویروس های تنفسی است که در افراد 
دارای نقص ایمنی مانند بیماران دیابتی، دیالیزی و دارای 
بیماری های خود ایمنی می تواند خطرناک باشد و مرگ  و 

میر آن تاکنون حدود سه درصد گزارش شده است.
این ویروس که از شــهر ووهان چین شــیوع یافته یک 

ویروس ناشناخته اســت و تنها راه مقابله با آن رعایت 
بهداشــت فردی و حاضر نشدن در اجتماعات و محافل 

عمومی است.
  به گزارش ایرنا، طبق اعلام دانشــگاه علوم پزشــکی 
هرمــزگان در چند وقت اخیر کم توجهــی به الزام های 
بهداشتی و جدی نگرفتن هشدارها از سوی مردم، شیب 
ابتلا به ویروس کرونا را در استان بسیار تند کرده و موجی 
از نگرانی را در میان مسوولان، مردم و دوستداران سلامت 

ایجاد کرده است.

    

شناسنامه خودروی پژو 40۵رنگ نقره ای 
مدل 86 به شماره پلاک 1۵3ج 23 ایران 94 

و شماره موتور 12486166633و شماره شاسی 40390908 
به نام نعیمه احمدپور مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی نوبت دوم

برگزاری مراسم های عروسی و عزا در میناب ممنوع شد

آگهی می شود فاکتور 9۷000001۵6 مربوط به بلوک سیلندر 
یا اتاق کامل به شماره شاسی 40390908 مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد و هر گونه مسئولیت در خصوص مفقودی 
فاکتور قبلی برعهده اینجانب نعیمه احمدپور می باشد 

مفقودی نوبت دوم

  سرویس شهرســتان// فرماندار قشم گفت: با توجه 
به شرایط نامناسب شیوع کرونا در قشم، مردم باید از 
ماسک و دستکش استفاده کنند و نهادهای دولتی از 
ارائه خدمت به کسانی که پروتکل بهداشتی را رعایت 

نمی کنند، خودداری کنند. 
  علیرضا نصری در نشست ستاد مدیریت کرونای شهرستان 
قشم افزود: باید روشی ارائه شود که خدمات خصوصی از 
جمله سوپرمارکت ها، اغذیه ها، آرایشگاه ها و مانند آن نیز 
به افراد بدون ماسک خدمت ارائه نکنند.وی ادامه داد: هر 
گونه تجمعی با هر عنوانی از جمله عروسی، عزا، اجتماعات 
مذهبی مختلف، امتحانات و غیر آن ممنوع است و متخلفان 
پیگرد قانونی می شوند.فرماندار قشــم با تشکر از امامان 

جمعه شیعه و اهل سنت قشم در همراهی با تصمیمات ستاد 
مدیریت کرونا در این شهرستان تصریح کرد: دستگاه قضایی 
بــا افرادی که به بهانه های مختلــف و با ایجاد اجتماعات 
سلامت جامعه را به خطر می اندازند با شدت برخورد کند.

وی افزود: بنا بر آمار ارائه شــده، بخش بزرگی از مبتلایان 
به کرونا در شهرستان قشم، اتباع بیگانه غیر مجاز بوده اند و 
از این رو جمع آوری و طرد این افراد در دستورکار نیروی 

انتظامی، دریابانی و دیگر مسوولان مرتبط قرار گیرد.
  فرماندار قشم با اشاره به اینکه بیش از 45 نفر از افراد مبتلا 
به کرونا در جزیره قشم را اتباع بیگانه تشکیل داده اند، ادامه 
داد: سپاه یک ســالن ورزشی را برای استقرار موقت افراد 
دستگیر شده اختصاص دهد تا هر روز پس از جمع آوری 

آنها، با هماهنگی شیلات 
و دریابانی، افراد دستگیر 
شده از جزیره طرد شوند.
وی اظهار کرد: هم اکنون 
هفت پایگاه از نیروهای 

بسیج در امر تولید ماسک فعال هستند و شوراهای شهر و 
شهردارهای شهرستان جهت تهیه مواد اولیه به این گروه ها 

کمک کنند.
 به گزارش ایرنا، نصری افــزود: همچنین در کنترل ورود 
و خروج شهرها و روستاها نیز می توان از نیروهای بسیج 

استفاده کرد.

  سرویس شهرســتان// معاون تربیت بدنی و 
سلامت آموزش و پرورش هرمزگان در حاشیه 
بازدید از امتحانات نهایی شهرستان بندرخمیر 
گفت: امتحانات نهایی پایه دوازدهم با رعایت 
پروتکل های بهداشتی و تأکید بر فاصله گذاری 

اجتماعی دانش آموزان برگزار شد.
  به گزارش خبرنــگار دریا، علیرضا باقری معاون 
تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش هرمزگان 
به همراه محمد فولادی مدیــر آموزش و پرورش 
شهرســتان بندرخمیر از حوزه های امتحان نهایی 
شهرســتان بازدید بعمل آوردند.علیرضا باقری در 
این بازدید ضمن تشــکر از کلیه عوامل برگزاری 
امتحانات، روند برگزاری امتحانات نهایی شهرستان 
بندر خمیر را مطلــوب ارزیابی کرد. معاون تربیت 
بدنی و سلامت آموزش و پرورش هرمزگان گفت: 
تمام تلاش همکاران این است که امتحانات در کمال 
آرامش برگزار شود و دانش آموزان بدون کوچکترین 
دغدغه و نگرانی در جلسات امتحان حضور یابند.
وی افزود: ضروری اســت دانش آموزان حتما از 
ماسک بهداشتی و لوازم التحریر شخصی استفاده کنند 
و از آوردن کیف، موبایل، کتاب و وســایل اضافی 
به حوزه های امتحانی خودداری نمایند.باقری ادامه 
داد: همانطور که برگزاری استاندارد آزمون اهمیت 
بسیار بالایی دارد و می بایست تمام شرایط محیطی 
و انضباطی و...  کنترل شود تا دانش آموزان کمترین 
اســترس را داشته باشند، شرایط و عوامل بهداشتی 
نیز باید به شدت کنترل شــود تا با شرایط موجود 
که بیماری کرونا در سطح استان در حال گسترش 
است، برای دانش آموزان مشکلی پیش نیاید و دانش 
آموزان از این بابت نباید کوچکترین دغدغه ای داشته 

باشند.
  مدیر آموزش و پرورش شهرســتان بندرخمیر نیز 
با تشریح اقدامات انجام شده در خصوص برگزاری 
امتحانات گفت: امتحانات نهایی دانش آموزان پایه 

دوازدهم بندرخمیر بــا 570 دانش آموز، داوطلب 
آزاد و بزرگســال در رشــته های ادبیات و علوم 
انســانی، علوم تجربی و ریاضــی فیزیک در 11 
حــوزه با رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی و 
فاصلــه گذاری اجتماعی برگزار می شــود.محمد 
فــولادی ادامه داد: امــروز 229 دانش آموز در 5 
حوزه امتحانی در رشته های علوم تجربی و ریاضی 
فیزیک با رعایت پروتکل های بهداشتی آزمون خود 

را برگزار کردند.
  به گفته مدیر آموزش و پرورش شهرستان بندرخمیر 
عوامل اجرایی حوزه های برگزاری امتحانات نهایی 

52 نفر می باشند.
  این مقام مسئول به دانش آموزان و اولیاء اطمینان 
خاطر داد که تمهیدات لازم بهداشتی از قبیل آموزش 
عوامــل برگزار کننــده آزمون، فاصلــه دو متری 
صندلی ها از هم، ضدعفونــی و گندزدایی هر روز 
حوزه های امتحانی قبل از ورود دانش آموزان و بعد 
از خروج آنها، توزیع مواد ضدعفونی و گندزدایی در 
حوزه ها به منظور اســتفاده از این مواد به صورت 
روزانه و سایر تمهیدات لازم اتخاد شده، و روسای 
حوزه ها و مراقبین ســلامت بصورت ویژه بر روند 
رعایت مسائل بهداشتی نظارت خواهند کرد.فولادی 
اظهار کرد: امســال با توجه به شیوع ویروس کرونا 
روزهای برگزاری آزمون بیشــتر شده و امتحانات 
رشــته های متفاوت در روزهــای مختلف برگزار 
می شود.در این بازدید از روند برگزاری امتحانات، 
رعایت پروتکل های بهداشــتی، استفاده از ماسک 
و دســتکش، تب سنجی و غربالگری در بدو ورود 
دانش آموزان، نحوه تکثیر سوالات، نظم، انضباط و 
کیفیت برگزاری امتحانات مورد بررسی قرار گرفت 
و به عوامل برگزاری امتحانات توصیه شد تا محیطی 
مناسب، آرام و با طراوت برای دانش آموزان ایجاد 
نمایند تا آنها با آسودگی خاطر در امتحانات شرکت 

کنند.

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد

برگزاری امتحانات نهایی پایه دوازدهم 
بندرخمیر با رعایت پروتکل های بهداشتی

فرماندار قشم:

ماسک زدن در قشم اجباری است

  فرشید کشتکار سرویس شهرستان// 
ســعید پورعلی گفت: نظــارت های 
حداکثری، ایجــاد آرامش اقتصادی و 
اجتماعی؛ اصل شفافیت در اطلاع رسانی 
فعالیت های شورای سلامت کیش است 
که با وحدت، اتحاد و همدلی می توانیم با 

موفقیت از این مرحله عبور کنیم
 به گزارش خبرنگار دریا، بیستمین جلسه 
شورای سلامت کیش با محوریت پیشگیری 
از شیوع موج دوم ویروس کرونا شنبه 17 
خرداد که در سالن رازی مرکز همایش های 
بین المللی کیش برگزار شد، سعید پورعلی 
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه 
آزاد کیش، نظــارت های حداکثری، ایجاد 
آرامش اقتصــادی و اجتماعــی را اصل 
شــفافیت در اطلاع رسانی شورای سلامت 
کیش عنوان کرد و گفت: اطلاع رســانی به 
هنگام و صادقانه مــی تواند تاثیر موثری 
در کنترل شایعات و اخبار جعلی در سطح 

جزیره کیش باشد.

سعید پورعلی دبیر شورای سلامت کیش در 
ادامه افزود: حفظ آرامش اجتماعی در اطلاع 
رسانی صحیح و صادقانه و انجام تبلیغات 
درســت می تواند تاثیر موثری بر فعالیت 

صنوف در این منطقه داشته باشد. 
 معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه 
آزاد کیش، عملکرد صدا و سیمای کیش و 
رسانه های محلی را در خصوص فرهنگ 
سازی و آگاهی بخشــی به عموم مردم به 
منظور رعایت پروتکل های بهداشتی مثبت 
ارزیابی کرد و بیان داشــت: رســانه های 
ارتبــاط جمعی در حوزه فرهنگ ســازی 
باید به طور مرتب روزانه ضوابط بهداشتی 
پیشگیری از شیوع بیماری کرونا را تکرار 

کنند تا این تکرار تبدیل به رفتار شود. 
  ســعید پورعلی در رابطه با بخش نظارتی 
حوزه مطبوعات و رســانه هــا و به ویژه 
نظارت های مردمی که می توانند در مسیر 
کنترل سرعت شــیوع بیماری کوویید 19 
موثر باشند افزود: اکنون بیشترین گزارش ها، 

گزارش های مردمــی و نیروهای داوطلب 
اســت که از طریق مراجع نظارتی پیگیری 

می شود. 
  پورعلــی به نظارت هــای حداکثری بر 
رعایت پروتکل های بهداشــتی در سطح 
جزیره کیش اشــاره داشــت و گفت: تمام 
ســاکنین جزیره کیش، اصناف و دستگاه 
های اجرایی مستقر در این منطقه می توانند 
با رعایت موازین بهداشــتی و حفظ فاصله 
گذاری اجتماعی نســبت به کنترل سرعت 
شیوع بیماری کرونا در این منطقه اقدام کنند. 
دبیر شــورای ســلامت کیش خاطر نشان 
کرد: در صورتی که نتوانیم وضعیت ســفید 
این منطقــه را حفظ کنیم، آرامش اقتصادی 
و اجتماعی کیــش تحت تاثیر قرار خواهد 

گرفت. 
  ســعید پور علی بر لــزوم اهمیت نقش 
نظارت، بهداشت و درمان کیش اشاره کرد 
و افزود: هماهنگی و همکاری نظارت های 
حداکثری با بخش بهداشت و درمان جزیره 

کیش می تواند از گسترش شیوع پیک دوم 
بیماری کرونا در این منطقه پیشگیری و از 
بزرگ شدن اپیدمی جلوگیری کند تا فشاری 
مضاعفی به بخش بهداشت و  درمان کیش 

وارد نشود.
  پورعلی با بیان این که مشارکت و همکاری 
تمام مردم، اصناف و دســتگاه های اجرایی 
می تواند مسیر پیشگیری و مقابله با ویروس 
کرونا را هموار کند اظهار داشت: امروز بیشتر 
از هر زمان دیگــری نیازمند این همکاری 
هســتیم و با مشارکت مردم و دستگاه های 
اجرایی در کنار تیم های نظارتی، بهداشت و 

درمان این هدف تحقق می یابد.
 گفتنی است، در خصوص پیشگیری و مقابله 
با کرونا تقویت پایش دقیق بیماری و نظام 
بیمار یابی، نقاهتگاه و نظام قرنطینه در کیش 
یک سیاستی است که با جدیت تمام دنبال 
می شــود و بحث نظارت حداکثری برای 
رعایت ضوابط و مقررات بهداشــتی حفظ 

وضعیت سفید در جزیره کیش است. 

ایجاد آرامش اقتصادی و اجتماعی از اولویت های شورای سلامت کیش

زهرا غفوری سرویس شهرستان// مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم از 
اختصاص 16۳ میلیارد ریال اعتبار به عمران و بهسازی روستاهای جزیره در سال 9۸ خبر داد.

  به گزارش خبرنگار دریا، فرج طهماسبی با اعلام این مطلب عنوان داشت: پروژه های آسفالت 
معابر و کوچه های اولویت دار روســتاهای جزیره، در تفاهم نامه ای مشــترک با بنیاد مسکن 
شهرستان به اجرا درآمد  که در این طرح، 810 هزار متر مربع از معابر 45 روستای جزیره با اعتبار 
410 میلیارد ریال زیرسازی و آسفالت خواهد شد.وی ادامه داد: اعتبار مشارکت سازمان منطقه 
آزاد قشم در این طرح 136 میلیارد ریال می باشد که با پیشرفت 35 درصدی در حال اجرا بوده  و 
تاکنون معابر و کوچه های 17 روستا از 45 روستای موردنظر، آسفالت  و بهره برداری شده است.
طهماسبی گفت: همچنین با اختصاص اعتباری بالغ بر 33 میلیارد ریال و در قالب تفاهم نامه های 
مشارکتی با دهیاران روستاهای جزیره،  41 پروژه عمرانی زیباسازی و تامین روشنایی در سال 98 
به اجرا درآمده است.وی با اشاره به 26 روستای هدف در این پروژه ها گفت: این عملیات شامل، 
ساخت پارک، فضای سبز، روشنایی، مسیر دسترسی، بلوار و ... بوده که باهدف آسان سازی تردد 
مردم روستا و ارتقا رفاه عمومی در این مناطق در راستای عمل به مسوولیت های اجتماعی سازمان 

منطقه آزاد قشم به اجرا درآمده است.
  مدیر امور شــهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم به توسعه فضاهای تفریحی در برخی از 
روستاها اشاره کرد و افزود: تهیه و نصب ست ورزشی و تجهیزات پارک در روستای مرادی، تهیه 
و نصب لوازم و تجهیزات پارک در چاهوشرقی و زینبی، اجرای چمن مصنوعی و فنس کشی در 
روســتاهای شیب دراز و هفت رنگو، تهیه و نصب وسایل بازی در هفت رنگو، احداث پارک در 
خالدین، دوربنی تکمیل پارک در خالدین، تهیه و نصب 5 برج نوری جهت روشنایی کمپ پارک 
باسعیدو، اجرای روشنایی زمین ورزشی طبل روشنایی بلوار ساحلی دیرستان و توریان احداث 
پارک خانواده روســتای کنارســیاه و  احداث پارک و ابنیه در شهر طبل احداث پارک بانوان در 
روستای زینبی و بهسازی پارک روستای توریان بخشی از اقدامات این مدیریت در سال گذشته 

بوده است.
  به گفته طهماســبی، در حوزه توسعه فضاهای گردشــگری نیز تسطیح و محوطه سازی اسکله 
جنگل حرای گورزین به همراه تامین تاسیســات و روشنایی، احداث بلوار و سرویس بهداشتی 
جنگل حرای سهیلی، اجرای اسکله گردشگری روستای دهخدا، احداث ساختمان چندمنظوره در 

روستاهای کاروان و تم سنتی در دست اجراست.
  مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم همچنین از توسعه مسیرهای دسترسی و 
زیباسازی محوطه های روستایی خبر داد و گفت: احداث مسیر دسترسی به موج شکن روستای 
دوســتکو، اجرای عملیات خاکریزی مسیر روستای گوری به مرادی و بالعکس ،اجرای عملیات 
آســفالت جاده دسترسی روستای برکه خلف - دره ستارگان و اجرای تاسیسات روشنایی بلوار 

اصلی روستای کوشه و کاروان قسمتی از این اقدامات می باشد.
  وی ادامه داد: در راستای توسعه خدمات به روستاها نیز اجرای عملیات رنگ آمیزی و زیباسازی 
روستای عایشه آباد، اجرای دیوار حفاظتی ضلع شمالی خور کاروان، کانال کشی و جدول گذاری 
در هفت رنگو، اجرای عملیات بهســازی پارک، روشنایی بلوار ورودی و خرید منبع آب 1000 
لیتری جهت تامین آب شــرب به مدرســه ابتدایی دخترانه روستای پی پشت در حال اجراست.
طهماسبی از عملیات زه کشی اراضی جنوب روستای هلر و معابر داخلی روستای لافت )زهکشی 
و جدول گذاری (خبر داد و اضافه کرد: در روستای زیرانگ نیز محوطه سازی، جدول گذاری و 
تعمیر آب انبار مدرســه نجمیه از جمله اقدامات ما در حوزه افزایش رفاه عمومی می باشد.مدیر 
امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشــم ادامه داد: اجرای جدول گذاری بلوار ورودی 
روستای ملکی و عملیات مرمت و بازسازی سرویس بهداشتی روستای تنبان نیز در همین راستا 

در حال انجام است.
  جزیره قشم با یک هزار و 500 کیلومتر مربع وسعت و حدود 150 هزار نفر جمعیت با داشتن 67 

روستا به عنوان بزرگترین جزیره خلیج فارس در جنوب ایران واقع شده است.

اختصاص 16۳ میلیارد اعتبار 
به عمران و بهسازی روستاهای قشم

طرح : ساجده مظفری

فرماندار ویژه میناب:
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دوشنبه  19 خرداد  1399

16 شوال 1441

 سال نوزدهم شماره  3334

موفقیت

فروردین :
امروز ممکن اســت تصمیم بگیرید که به ندای 
قلب تان گوش کنید، اما نمی دانید این مسیری که 
می روید به کجا ختم خواهد شد. به نظر می رسد 
که دوســت ندارید از آزادی هایی که دارید چشــم پوشی کنید، 
اما بدانید که این بهای چندان ســنگینی برای رسیدن به شخص 
موردنظرتان نیست. به خاطر داشته باشید که باید انتخاب های تان 
را محدودتر کنید تا بتوانید آن چیزی را به دســت آورید که در 

طولانی مدت به نفع تان خواهد بود.
 اردیبهشت :

ارضای عاطفی فقط این نیست که با شخص مورد 
علاقه ی تان باشــید، بلکه می توانید با زندگی 
هدفمند هم به رضایت قلبی برسید. اکنون که عقل و احساس تان 
در یک راستا حرکت می کنند می توانید راحت تر از پیش به 
خشنودی برسید. به نظر می رسد که می دانید برای رسیدن به 
ثروت بایــد چه راهی را در پیش بگیرید.پس وقتی همه چیز 
به نفع شــما پیش می رود اجازه ندهید که شک و تردید مانع 

راه تان شود. 

 خرداد :
شاید بهتر باشــد اوقاتی را به آسودگی غرق در 
افکارتان شوید و در احساسات تان کنکاش کنید، 
اما انگار می ترسید که مبادا چیز ناخوشایندی در این جست و 
جو نصیب تان شــود. هر چیزی را که حواس تان را پرت می 
کند کنار بگذارید تا بتوانید به زوایای پنهان ذهن تان دسترسی 
پیدا کنید. با این که هنوز افکار منفی مانع راه تان شده اند، به شما 

توصیه می شود که صبوری و مداومت نشان دهید.
 تیر :

امروز تصمیم دارید به کسی که دچار ترس های 
درونی شــده کمک کنید، زیــرا چندی پیش 
خودتان با نیروهای پلید درون تان مبارزه کردید و ســربلند 
شــدید. البته همه چیز این فرآیند را نمی دانید، فقط می توانید 
بدون این که تحت تأثیر قرار بگیرید همه چیز را از بیرون نظاره 
کنید. مطمئن باشــید که این حمایتی که اکنون نشان می دهید 

بی جواب نخواهد ماند.
 مرداد :

به نظر می رســد که به دنبال حقیقت می گردید، 
پس بدانید که امروز قرار اســت چیزهای مهمی 
کشف کنید که می توانند روزتان را از این رو به آن رو کنند. اما 
شاید به راحتی نتوانید از میان این همه هیاهویی که اطراف تان را 
گرفته حقایق را ببینید. بهتر است کمی در احساسات تان دقیق 
شوید و از آن ها درس بگیرید. بدانید مسیری که در آن حرکت 
می کنید راه آسانی نیست، اما می تواند دیدگاه تان را نسبت به 
زندگی عوض کند و فرصت هــای جدیدی را پیش روی تان 

قرار دهد. 
 شهریور :

اکنون قدرت شما از جانب احساسات تان تأمین 
می شود، پس بد نیست از سرعت تان بکاهید و 
آهســته تر حرکت کنید. اگر تمام وظایف تان را انجام داده اید 
می توانید حواس تان را به سایر موضوعات بدهید. امروز این 
توانایی را دارید که آن چه را از چشــم ها پنهان است ببینید. 
سعی کنید مثبت فکر کنید و راهکاری عملی در پیش بگیرید تا 

بر هر مانعی فایق شوید.
 مهر :

امــروز در یــک ماجرای به شــدت پیچیده ی 
احساســی گیر افتاده اید که ماجراهای گذشته را 
دوباره زنده خواهد کرد. البته چیزی در این ماجراها نیست که شما 
را تهدید کند، فقط این که شما را به یاد خاطرات گذشته می اندازد، 
آن زمانی که نمی توانستید احساسات تان را کنترل کنید. بهتر است 
به عقب نگاه نکنید، زیرا ممکن است ترس های تان مانع تصمیم 
گیری درست شوند. فقط به همین الآن فکر کنید و بدانید که هر 

تصمیمی که بگیرید می توانید اجرایی اش کنید.
 آبان :

امــروز این قابلیت را دارید که در خودتان تحول 
عظیمی به وجود آورید، درست مثل ققنوس که از 
خاکستر متولد می شود. دیگران ممکن است از این دگرگونی 
ناگهانی متعجب شوند یا حتی بترسند، اما خودتان می دانید که 
مقاومت شما در برابر تغییراتی که در درون تان اتفاق می افتد 
کارساز نیست. سعی کنید خودتان را با شرایط هم گام کنید و 

ضعف نشان ندهید.
 آذر :

امروز ممکن اســت درباره ی یک موضوعی با 
دیگران اختلاف نظر داشته باشید، اما بدانید که 
چنین بحث و جدل هایی هیچ سودی به دنبال ندارند. سعی کنید 
عقایدتان را به دقت توضیح دهید و آن ها را از ســایر حقایق 
متمایز کنید. به شما توصیه می شود سر موضوعاتی که هیچوقت 

برنده ای ندارند بیهوده بحث نکنید.
 دی :

به نظر می رسد که به هیچ وجه حاضر نیستید از 
قدرتی که اکنون دارید کنار بکشید. می توانید در 
مبارزه ی قدرت سرسختی نشان دهید، اما می دانید که هر گونه 
شدت عملی می تواند خســارت های زیادی را به شما وارد 
کند. پس بهتر است بیهوده مبارزه نکنید، در عوض خلاقیت تان 
را به کار ببندیــد. وقتی دیگران رفتارتان را ببینند حمایت تان 
 خواهند کرد و شــما می توانید از این فرصت به نفع خودتان

 استفاده کنید.
 بهمن :

اگــر تصمیم دارید کــه حقایقــی را نزد خود 
نگه دارید، باید بدانید کــه این پنهان کاری بار 
سنگینی بر دوش تان خواهد گذاشت. البته این اجازه را ندارید 
که همه چیز را به دیگران بگویید، هنوز چیزهایی هســتند که 
نگفتن شان بهتر اســت. اگر می خواهید چیزی را فاش کنید 
فقط به انگیزه ای که دارید فکر کنید و بعد در زمان مناســب 
آن را بــا دیگــران در میان بگذارید. اگر نیت خوبی داشــته 
باشــید می توانید از این فرصت برای تقویت روابط تان بهره 
 بگیریــد. نکته ی آخر این که شــنونده ی خود را نیز به دقت

 انتخاب کنید.

 اسفند : 
تناقض عقل و احساس تان تصمیم گیری را برای 
تان مشکل کرده است. به نظر می رسد که راه تان 
را گم کرده اید و به دنبال آبادی پرســه می زنید. شاید تصمیم 
درســت بگیرید، اما عمل کردن به آن هنوز برای تان مشکل 
است. آن چه عقل تان به شما میگوید دمی بعد با خواسته های 

قلبی تان محو خواهد شد.

نکته مهم درباره مدیریت موثر وقت،  حس 
به اموری است که دارای  فوریت بخشیدن 
اهمیــت حیاتی می باشــد. معنی فوریت 
بخشیدن یا احســاس اضطرار به امور آن 
است که وقتی کاری پیش می آید،  بلادرنگ 

شروع به انجام آن می کنند.
  کمتر از دو درصد مردم در جامعه ما در محیط 
کار از حس فوریت بخشــیدن به امور بهره ور 
هســتند. وقتی کاری پیش می آید،  بلافاصله به 
انجامش نمی پردازند. بیشــتر مردم مســامحه  
کارند، وقتــی کاری پیش می آیــد، حتی اگر 
کوچک باشد و بتوان هم اکنون آن را انجام داد، 
آن را پشت گوش می اندازند. خود به خود آن را 

به وقت دیگری موکول می کنند.
 اگر می خواهید در بین همکاران بدرخشید، یکی 
از آســان ترین و سریع ترین راه های انجام آن، 
این است که وقتی کاری به شما ارجاع می شود،  
بلادرنگ شروع به انجام آن کار نمایید و به خود 
بگوییــد: “ همین الان انجامش بده! همین الان 

انجامش بده!” 
 اطمینان داشــته باشــید وقتی مسئولیت های 
مهم تری پیش می آید رئیس شما که می خواهد 

کارها به فوریت انجام شــود، به سراغ کسی 
می رود که می داند کارها را با ســرعت و دقت 
انجام می دهد. طبعا به چنین کســی،  در مقام 
مقایسه با کســی که کارها را به فردا می اندازد، 
حقوق بیشــتری پرداخت می کننــد و احترام 

بیشتری برایش قائل هستند.
) دیوار بزرگی که افراد موفق را از ناموفق جدا 
می کند، عمل گرایی است. صحبت بی ارزش و 

عمل همه چیز است .(
  عملگرایی، تمرکزگرایی، اولویت بندی 

  میزان تحت کنترل درآوردن کارها و فعالیت های 
تان بستگی دارد به اینکه تا چه حد بتوانید انجام 
بعضی از کارها را متوقف کنید و به جای آن وقت 
بیشــتری را صرف فعالیت های کم تری کنید که 
واقعا می توانند در زندگی شما تحول ایجاد کنند.
  کلید دســتیابی به موفقیت بــزرگ، پیروزی، 
احترام، مقام و خوشــبختی در زندگی این است 
که بتوانی ذهنت را تمام و کمال روی مهم ترین 
کار یا هدفی که داری متمرکز کنی  آن را درست 
انجام دهی و تا آن را به اتمام نرسانده ای دست 

از کار نکشی. 
  یک انســان معمولی اگر بتواند این عادت را 
در خود ایجــاد کند که کارهای خود را به طور 
واضح اولویت بندی کند و کارهای مهم را سریعا 
انجام دهد، از یک نابغه که زیاد حرف می زند و 

نقشه های عالی می کشد اما کمتر کاری را به انجام 
می رساند پیشی می گیرد.

“ شکست در عمل “یکی از مهمترین مشکلاتی 
است که امروز در سازمان ها به چشم می خورد.
ایجاد عــادت توجه و تمرکز بر روی مهم ترین 
کارها به ســه ویژگی اساســی نیاز دارد که هر 
ســه را می توان یاد گرفت. این ســه ویژگی، 

تصمیم گیری،انضباط و اراده هستند.
  اول بایــد تصمیم بگیرید کــه عادت به انجام 
رســاندن کارها را در خود بپرورانید.  دوم باید 
خودتان را منضبط کنید تا اصول لازم برای ایجاد 
این عادت را آن قدر تمرین کنید تا بر آنها تسلط 
پیــدا کنید؛  و در آخر باید هــر کاری را که بر 
اســاس این اصول انجام می دهید، با استفاده از 
نیروی اراده تقویت کنید تــا اینکه  این عادت 
ثبات پیدا کند و به جزء جدا نشــدنی شخصیت 

شما تبدیل شود.
 برای این که روند پیشــرفت خود را به سوی 
شــخصیت مثمرثمر و کارآمدی که می خواهید 
باشید سرعت بدهید، یک روش ویژه وجود دارد.
 باید مدام به فوایــد و مزایای اهل عمل بودن، 
ســریع کار کردن و تمرکز داشــتن فکر کنید.
خــود را همان فردی تصور کنیــد که کارهای 
 مهم را به ســرعت به خوبی و بــه طور مداوم 

انجام می دهد.

8 سوال رایج  برای شروع کسب و کار 
  مصاحبــه اختصاصی // 8ســوال رایجی که برای 

کارآفرین شدن و شروع کسب و کار ممکن است 
در ذهنمــان بوجود آید،ما برای پاســخ به این 
ســوالات مصاحبه ای را با  آقای ناصر انجامی 
کارشناس ارشد رشته ی مدیریت بازرگانی انجام 
دادیم که شما را به خواندن این مصاحبه دعوت 

می کنیم.
دریا : ما در جامعه این جمله که کار نیســت را 

خیلی شنیده ایم آیا واقعا کار نیست؟
  پاســخ این ســوال را با این خاطره می گویم یــک روز  من 

مصاحبه ای را از تلویزیون تماشا می کردم که گزارشگر از یک مهندس 
پرســید که آیا در کشور ما کار نیست اما پاســخ قابل تاملی که دادند 
این بود که در کشــور ما کار هســت اما کارکن نیست آنقدر ایده های 
مختلف و کارهای انجام نشده درکشورمان زیاد است که می توان گفت 
با این ها مشکل بیکاری حل می شود و دیگر جوانان مان دغدغه ای به 

نام بیکاری نخواهند داشت.
دریا: اگر کار هســت پــس چرا وقتی به اطرافیــان خود نگاه 
می کنیم خیلی از دوســتان و آشــنایانمان بــا اینکه از لحاظ 
تحصیلی در شرایط خوبی هستند اما نتوانسته اند شغلی پیدا 

کنند؟ 
  جواب این سوال را می توان اینگونه داد که این برمی گردد به فرهنگ 
کار و کارآفرینی در ایران که می توان گفت مردم ما با این فرهنگ کمی 
بیگانه هســتند هرچند که در این ســالها خیلی بهتر شده است و شاید 
بتوان گفت می توان با فرهنگ ســازی بیشتر سخت کوشی و تلاش و 
کارآفرینی را پررنگ کرد وقتی ما با این فرهنگ بیگانه باشیم پس فقط 
از دولت می خواهیم که ما را به پشت میزهای خالی ببرد و همه می دانیم 

که این میزها کم و متقاضی برای تصاحب این میزها زیاد است.
دریا: تعریف کارآفرینی از نظر شــما که در این حوزه مطالعه 

دارید چیست؟
  می تــوان کارآفرین را اینگونه تعریف کرد فردی که در اســتفاده ار 
فرصت ها و خلق یک کار جدید از اطرافیان خود پیشی گرفته وفردی 

تاثیر گذار در جامعه است.
دریا: به چه کسی کارآفرین گفته می شود؟

  کارآفرین کسی است که فرصت ها را می بیند وآن ها را تبدیل به کسب 
و کار می کند و با خلاقیت های مختلف و ایده های جدید خلق ثروت 
می کند و باعث اشتغال و ارزش آفرینی در جامعه می شود و در این بین 

متحمل سختی ها هم می شود.
دریا: برای کارآفرین شدن باید از کجا شروع کنیم؟

  در واقع جواب این سوال این است که فقط باید شروع کنیم و در ابتدای 
شروع کار ایده مهم است و برای انتخاب ایده ی خوب می توانیم از این 

تکنیک که برایتان توضیح می دهم استفاده کنید جدولی 
را برای خود بکشــید که دارای۳ ستون مجزا باشد که 
در ســتون اول از توانایی هایی که در خود می بینید 
می نویسید و در ستون دوم علاقمندی های خود را 
می نویسید و در ســتون آخر نام کسب و کارهای 
پرســودی که مشغول فعالیت هســتند را یادداشت 
می کنید و این جدول می شود پلنی برای ایده گرفتن 
وحتی می توانیم کســب و کارهای مشابه اطرافمان را 
درنظر بگیریم با امکانات و خصیصه های جدید وارد بازار 
کار کنیم  پس برای کار آفرین شــدن ابتدا باید شروع کرد و بعد از 
آن انتخاب ایده ی درست و مدل کسب و کار و طرح تجاری را که برای 
آن در نظر گرفته ایم  طبق همین برنامه ریزی قدم به قدم جلو می رویم.

دریا: آیا برای شــروع کسب و کار حتما باید ایده ی ما جدید 
باشد و کسی قبلا آن را انجام نداده باشد؟

  لزوما نباید ایده جدید باشد ما می توانیم در روش های ارائه و توزیع و 
بازاریابی راهکارهای جدید ارائه کنیم می توانیم  این مثال را بزنیم مثلا 
فردی تولیدی ساعت مچی با کیفیت دارد اما نمی تواند محصولات خود 
را به خوبی عرضه کند برای فروش در اینجا می توان از شخصی دیگر 
که توانایی خوبی در بازاریابی و ارائه این محصول دارد کمک بگیرد پس 
بازاریابــی و فروش اینگونه محصولات هم می تواند نوعی کارآفرینی 
باشد شاید در تولید محصول نباشد و محصول را کسی دیگر تولید کند 
ولی در ارائه و فروش مانند خیلی از فروشگاه های اینترنتی بزرگ که 

در حال حاضرفعالیت می کنند می تواند موفق شود.
دریا: یک کارآفرین چه خصوصیاتی باید داشته باشد؟

  خصوصیات مختلفی را می توان نام برد اما شــاخص های اصلی را 
اینگونه می توان بیان کرد، تغییرشرایط کنونی و  بهتر کردن شرایط زندگی 
دغدغه مهم یک کارآفرین اســت شاخصه ی بعدی را می توان اینگونه 
گفت که از ریسک کردن هراسی ندارد و توانایی حل مشکل را در درون 
خود تقویت کرده همین باعث می شــود که بتواند ریسک کند البته نه 
ریسک های بدون تفکر، یک کارآفرین تحمل ابهام بالایی دارد یعنی در 
کسب و کار گاهی اوقات باید تصمیماتی را بگیرید که شرایط و اطلاعات 
کافی در دسترس نیست و این کار سختی است که کارآفرینان باید سعی 
کنند از عهده ی آن برآیند، کارآفرین سعی می کند استقلال خود را حفظ 
کند، خلاقیت و خلق ایده های جدید برای رونق بیشتر کسب و کارش 

همیشه در نظر گرفته می شود
دریا :آیا برای کارآفرین شدن سن خاصی در نظر گرفته شده؟

  برای کارآفرین شدن هیچگاه سن خاصی مشخص نشده مثلا دختر ۸ 
ســاله ای که در فضای مجازی دست سازه های خود را می فروشد یا 
مرد ۶۰ ساله ای که بعد از اخراجش از کارخانه کارآفرین شده پس هیچ 

سن خاصی وجود ندارد.
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برای موفق شدن فقط باید 
با این عبارت خداحافظی کنید 

باشه فردا

برای خانواده خود بهترین باشیم

  من با عشق شــروع کردم ولی چرا بعد از مدتی بی عشقی جای 
عشق را در زندگی من گرفت؟ من روشنایی را که اول شروع زندگی 
در خانه مشترکمان می دیدم جای خود را به تاریکی و سکوت داده 
است. ما هنگام شروع زندگی تمنای حضور در کنار هم را داشتیم 
ولی چرا این تمنا دیگر وجود ندارد؟ شاید این سوال های خیلی از 

افراد است که چرا زندگی عاشقانه ی ما اینگونه شده است؟
  می توان گفت هر شــرایطی که در حال حاضــر زندگی و محیط خانه و 
خانواده ما دارد چه این شرایط را دوست داشته باشیم چه نه و یا اینکه از این 
حال زندگی متنفرباشیم یا نه نباید گلایه ای داشته باشیم چون اگر کمی درنگ 

کنیم متوجه می شویم که خودمان باعث این شرایط شده ایم.
  یکی از مشــکلات ما آدم ها این است که کم دقت هستیم و زود فراموش 
می کنیم که چه کارهایی را انجام داده ایم که نباید و یا بلعکس کارهایی را که 
باید انجام می دادیم و انجام نداده ایم در زندگی که  باعث شده حال رابطه مان 
خوب نباشــد  اما فراموش کرده ایم که خود باعث این اتفاق شده ایم. اگر 
مناسبات خانوادگی و روابط عاطفی ما بهم ریخته باید دلیل آن را در درون 
خود جســتجو کنیم. اکثر افراد هنگامی که تصمیم به شروع زندگی مشترک 
می گیرند عشق و علاقه دلیل اصلی این تصمیم است اما چه می شود که بعد 

از مدتی خانه برایمان فقط یک خوابگاه می شود؟!
  ما باید حال دلمان خوب باشد که بتوانیم عشق ورزی کنیم و دل هر کسی 
یــک ظرفیتی دارد و باید آن را با چیزهای اصلی پرکنیم. ما اگر یاد بگیریم 
و بدانیم که آنچه اهمیت دارد دوســت داشتن داشتنی های زندگی ماست نه 
داشتن دوست داشتنی ها همه ی ما چیزهای زیادی را دوست داریم که داشته 
باشــیم که آنها را  نداریم و تمام فرصت ها و وقت و زندگی خود را صرف 

بدست آوردن آنها می کنیم.
  شاید بتوان گفت که قدم گذاشتن در این مسیر در صورتی که از داشتنی های 
زندگی خود غافل شویم خود باعث سردی رابطه ی ما در زندگی می شود. ما 
قبل از اینکه تمام زندگی خود را صرف دویدن برای بدست آوردن چیزهایی 
که نداریم بکنیم باید آن چیزهایی را که داریم را دوســت داشته باشیم همان 
نعمت هایی را که خدا به ما داده است و ما گاهی اصلا آن ها را نمی بینیم مانند 
همسر خوب، فرزند سالم و نعمت های دیگر که در زندگیمان هست. ما آدم ها 
همیشه در حال دویدن و تکاپو برای بدست آوردن چیزهایی هستیم که نداریم 
در صورتی که اصل زندگی این نیست. زندگی دوست داشتن چیزهایی است 
که داریم نه دویدن برای چیزهایی که نداریم و این یک اصل مهم  برای شاد 

زیستن و عشق ورزی در زندگی است که ما از آن غافل هستیم.
  گاهی اوقات در زندگی، خود را در رقابتی با اطرافیان می بینیم و فلســفه  
اصلی زندگی را فراموش می کنیم و دائم در حال تلاش برای بدست آوردن 
چیزهای مختلف مانند خانه ی بزرگتر، ماشــین بهتر، ســفرهای مختلف و 
چیزهای دیگر که اگر توانایی تامین آن ها را از مسیر سالم داشته باشیم خوب 
است که تلاش کنیم برای زندگی با رفاه بیشتر ولی این را باید بدانیم که اگر 
منطق برای زندگی بهتر نداشــته باشیم منطقه برایمان مهم می شود که شاید 

نازل ترین نوع نگرش به زندگی باشد.

 اما این ها چیزهایی نیســت که حال دلمــان را خوب کند چقدر اطرافمان 
افرادی را دیده ایم که در این رقابت ها موفق شــده اند و سال های زیادی 
از زندگی مشترکشــان گذشته اما یادشــان نمی آید که آخرین باری که به 
همسرشان عشق ورزیده اند و پای صحبت و درد ودل یکدیگر نشسته اند کی 
بوده اســت؟!!!   ظرفیت دل خود را با چیزهایی پر می کنیم که اصل زندگی 
نیســت و تا جایی پیش می رویم که فراموش می کنیم دلیل اصلی تشکیل 
خانواده چه بوده چون خودمان خواســته ایم این اتفاق بیافتد چون معنای 
زندگی را پیوند زده ایم به چیزهایی که معنای اصلی زندگی نیستند ما قرار 
بود زندگی کنیم که در آن آرامش داشــته باشیم و عشق بورزیم ولی گاهی 

اوقات از حقیقت زندگی فاصله می گیریم.
  پیامبر اکرم )ص( میفرمایند" بهترین انسان ها کسی است که برای خانواده اش 
بهترین باشــد این حدیث می تواند راهی برای سنجش باشد فرقی نمی کند 
خانم یا آقا، خوب است که خود را بسنجیم که برای خانواده ی خود بهترین 
هســتیم یا نه اگر تلاشمان این باشد که برای خانواده ی خود بهترین باشیم 

هیچگاه طلاق عاطفی در زندگی اتفاق نمی افتد.
  یک شــاخص سنجش مهم در زندگی این است که اعضای خانواده چقدر 
قلبشان برای همدیگر در خانه می تپد اینکه چقدر میل و خواسته ی خانواده 
بر میل و خواسته ی خودمان ترجیح داده می شود وقتی حضرت محمد )ص( 
می فرمایند که بهترین انسان برای خانواده ی خود باشیم یعنی خودخواهی 
در خانواده باید کنار برود و جــای خود را به دگرخواهی بدهد مطمئنا در 
خانواده ای که خودخواهی زن یا مرد حاکم باشد زندگی عاشقانه و با آرامش 
را تجربه نخواهند کرد پس اگر می خواهیم آرامشی را که در قرآن از آن سخن 
گفته شده در کنار همسر خود تجربه کنیم باید میل و رغبت خانواده را حاکم 
برخانه کنیم نه میل و رغبت خود و شــاید کار آسانی نباشد همیشه ساختن 
سخت تر از خراب کردن اســت بد بودن دشواری ندارد این خوب بودن و 
مراقبت در اینکه انسان خوبی باشیم سخت است یا مثلا در هنگام عصبانیت 
مراقبت کنیم  کلامی را نگوییم که زخمی باشد روی دل شریک زندگیمان پس 

ما باید این هنر را داشته باشیم هنر خوب زندگی کردن.
  شــاید بتوان گفت  ارزشــمند بودن زن و مرد در زندگی مشترک مبتنی بر 
شاخص همسرمان است چقدر همسرمان کنارمان آرامش دارد خانمی موفق 
در روابط زناشویی است که همسرش تمنای حضور در کنارش را داشته باشد 

و همچنین مردی موفق عمل کرده که همسرش به بودنش افتخار کند.

زندگی دوست داشتن چیزهایی است که داریم
 نه دویدن برای چیزهایی که نداریم

روابط عمومی شهرداری سوزا 

باستناد ماده 13 آئین نامه مالی شــهرداری ها و باستناد بند 1صورتجلسه شماره9۰ مورخ 
99/2/31 شورای اسلامی شهر سوزا، این شهرداری در نظر دارد نسبت به واگذاری قطعه 
زمینی به مســاحت 2۰۰۰ مترمربع صرفا جهت احداث و راه اندازی جایگاه پمپ بنزین به 

افراد حقیقی و حقوقی واجد شرایط از طریق مزایده عمومی اقدام نماید.
1- واریــز حداقــل مبلــغ 1/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ )یــک میلیــارد( ریال به حســابجاری 
۰11۰389155۰۰7 بانک صادرات بنام شهرداری سوزا یا ضمانتنامه بانکی قابل وصول در 

شعب بانک های جزیره قشم 
2- هرگاه برندگان اول و دوم و سوم انصراف نمایند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
۴- محل اخذ اسناد: واحد مالی شهرداری سوزا  

5- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.
6- دریافت اسناد مزایده: از تاریخ 99/3/2۰ لغایت پایان وقت اداری مورخ 99/۴/7 و مهلت 

قبول پیشنهادها تا پایان وقت اداری مورخ 98/۴/7 می باشد.
7- تاریخ بازگشائی پاکات : مورخ 99/۴/9 در محل دفتر شهردار 

8- شماره تماس جهت اخذ اطلاعات بیشتر 353۴823۴  ،  353۴773۴- ۰76               

آگهی مزایده عمومی

                                   آگهی    مزایده نوبت اول
شعبه اول اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به موجب پرونده  اجرایی 931046 درخصوص دعوی 
ملیحه نادری علیه محسن طیفوری که محکوم به فروش یک دستگاه سوزوکی گردیده است که در این راستا 

آگهی مزایده به شرح ذیل منتشر می شود. 
خلاصه گزارش بازدید:  خودرو سوزوکی گراند ویتارا 2400 بشماره پلاک 519 ص 47 ایران 84 به رنگ سفید 

مدل 1389 بشماره موتور 1079724 بشماره شاسی NAAS39SE0AK013049  می باشد.
وضعیت اتاق و بدنه: خودرو در پارکینگ توقیفی گامبرون مورد بازدید قرار گرفت که از قسمت درب موتور جلو، 

گلگیر عقب راست ، گلگیر جلو چپ دارای آثار پوسیدگی و خرابی می باشد و نیاز به صافکاری و نقاشی دارد . در بعضی از قسمت های 
اتاق آثار خط و خوش وجود دارد، وضعیت داخلی داشبورد سالم، فاقد تجهیزات جانبی می باشد. 

موتور خاموش است.   وضعیت دستگاه انتقال نیرو در حد مدل و کارکرد می باشد. 
درصد استهلاک 20 درصد می باشد.   قابلیت بازسازی و شماره گذاری دارد. 

ارزش خودرو با مدل مشابه 2/550/000/000 ریال دویست و پنجاه و پنج میلیون تومان 
مبلغ خلافی خودرو: 13/100/000 ریال   هزینه بیمه ثالث با دیرکرد: 32/300/000 ریال

هزینه پارکینگ از 98/8/28 : 12/800/000 ریال قیمت پایه با کسر موارد فوق : 2/491/800/000 ریال
1- فروش نقدی است و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه می باشد. 2- کلیه هزینه های مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت 
به عهده خریدار است. 3- پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام مبلغ 10 درصد مبلغ 
ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی بحساب شماره 2171295409008 نزد بانک ملی شعبه دادگستری تودیع و قبض سپرده را به این اجرا 

تحویل نماید.  4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است. 
5- مزایده در روز دوشنبه ساعت 11  مورخ 99/4/9 در محل دفتر شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس واقع در رسالت 
جنوبی کوچه فتح المبین مجتمع قضایی شهید بهشتی بصورت  حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد 
نماید. 6- در صورتی که برنده تا یک ماه از تاریخ جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر 
احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفا می شود و سپرده تا تعیین کسر قیمت 
و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر می توانند به شعبه اول اجرای احکام مدنی 

دادگستری بندرعباس مراجعه نمایند.  
دادورز شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس - فخرالدین افضلی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

نوبت اول

99/13۰ م/الف
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ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : 
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

دوشنبه 19 خرداد 1399
16 شوال 1441
سال نوزدهم شماره 3334

  در ایــن دو ســه ســال 
اخیر در بسیاری از مکان ها 
مناسب سازی برای معلولین 

انجام شده است.
  مــا ادعا نداریــم که همه 
کارها صددرصد خوب بوده 
اســت مــا هــم در مجموعه 
شــرایط  تابــع  شــهرداری 
در  و  هســتیم  اقتصــادی 
این شــرایط نیــز هیچ کدام 
از همــکاران مــا در خدمات 
رسانی به مردم کار را تعطیل 

نکرده اند.
المان هــای  خصــوص  در   
شــهری نیــز همه مــوارد با 
تائیــد اعضای شــورا انجام 
می شــود، در یک سال اخیر 
به جز المان بندرعباس که در 
صحن شورا از آن دفاع شد 
اجازه ندادیم المانی در شهر 

اجرا شود.
  ما دلمــان می خواهد همه 
پروژه ها اجرا شود اما منابع 

کافی در اختیار نداریم.
 فضــای ســبز ما بــه 220 
هکتار رســیده است و این 
نشان دهنده تلاش همکاران 
بوده؛ در پارک ها ما به شدت 
با ســرقت روبرو هســتیم 
چندین بــار نیــروی کادر ما 
چاقو خــورده، با ایــن وجود 
در سال 98 بیش از ۷ هزار 

تعمیر داشته ایم.

گروه گــزارش// در یکصدو هفتادو نهمین 
جلسه  شــورای شــهر بندرعباس که در 
خصوص پاســخ های شهردار بندرعباس به 
سوالات دو عضو شــورای شهر بندرعباس 
تشکیل شده بود شهردار بندرعباس عنوان 
کرد: در طول زمان ممکن است با وجود همه 
کارهای خوبی که انجام شده است اشکالات و 

ایراداتی هم وجود داشته باشد.
  امینی زاده افزود: هر ســؤال مطرح شده نیاز به 
بیش از نیم ساعت توضیح دارد اما وقت نیم ساعته 
برای کل سؤالات کم است. تمامی این موارد باید 
در کارگروه های تخصصی مــورد ارزیابی قرار 
گیرد ممکن است من به کلیات پاسخ دهم اما به 
جزئیات دسترسی پیدا نشود، اگر مشکلات بیان 
می شود کارهای خوبی که انجام شده نیزباید مطرح 
شــود.امینی زاده در مورد نوع و نحوه طرح سوال 
دو تن از اعضای شورا، گفت: نوع بیان سوالات 
قانونی نیست چون اصلا جملات سوالی نیست! 
یعنی به لحاظ قانونی شــکل جمله نیز رعایت 
نشده است. در ســوالات اعضا نوع جملات به 
گونه خبری تنظیم شده است و من می توانم پاسخ 
ندهم چون سوالی نپرسیده شده بلکه موضوعات 
خبری تنظیم شده است.شهردار بندرعباس پس 
از پخش ویدئویی از عملکرد شهرداری در هفت 
سال گذشته، بیان کرد: گاهی برنامه ریزی در جهت 
توسعه و حل مشکلات اســت و گاهی باید در 
جهت مشکلات پیش آمده نیز برنامه ریزی هایی 
صورت بگیرد تا خدمتی که در دستمان است را 
برای مردم انجام دهیم.وی در ادامه با اشــاره به 
شرایط اقتصادی کشــور و گرفتاری کشورهای 
مختلف دنیا با کرونا در چند ماهه اخیر و اثر آن 
و ایجاد رکود، تصریح کرد: شــهرداری نیز از این 
مشکلات مســتثنی نبوده و از آن جایی که منابع 
خود را از 3 محل تراکم، عوارض و ارزش افزوده 
تأمین می کند لذا بروز رکود اقتصادی تأثیر مستقیم 

در عملکرد شهرداری دارد
   قرارداد تنظیف و نبود نظارت؛ 

   در خصوص تنظیف اول اینکه باید از من سؤال 

پرسیده می شد و می توانم جواب ندهم اما برای 
احترام به اعضای شــورا و مردم توضیح خواهم 
داد. اگر کار تنظیف انجام نمی شد شهر تاکنون با 
هزاران مشکل مواجه می شد.وی افزود: مساحت 
شهر بندرعباس 7 هزار هکتار است و باید ببینیم 
چند درصد این مساحت در مشکلات مطرح شده 
می گنجد و باید جزئی مشــخص شود تا پاسخ 
درستی داده شــود این مسائل باید در جلسات 
تخصصی مطرح شــود. همکاران ما شبانه روز 
درگیر جمع آوری زباله ها بوده اند. وقتی همه مردم 
از ترس بیماری کرونا در خانه هایشان نشسته اند 
اما همکاران ما بشدت درگیر رفت و روب شهری 
بوده اند. حتی تهیه قطعات ماشــین آلات در این 
روزها با مشکل مواجه شد. مصوبه آمده که باید با 
یک سوم نیرو خدمات ارائه شود و نیروهای بیمار 
را استراحت بدهید و همکاران ما در شرکت های 
تنظیف نیز این مصوبات را عملی کردند. درست 
است که شاید کیفیت تنظیف در چند ماه اخیر افت 
کرده باشد اما باید اولویت گذاری جان کارگران 
را نیز مورد توجه داشــته باشیم. ما هرگز اصل 
موضوع را رها نکرده ایم. شما که شاهد هستید که 
مردم در یک تغییر رفتاری که در رعایت بهداشت 
در خانه دارند، هر زباله ای را در هر ساعتی بیرون 
می گذارند اما قرارداد ما جمع آوری زباله از 9 شب 
تا 6 صبح است. قرارداد ما با تنظیف روزانه 110 
تن در هر منطقه بوده امــا اکنون روزانه تا 140 
تن جمع  آوری زباله داشته ایم. ما 43 درصد بافت 
فرسوده داریم و جمع آوری زباله در این مناطق 
بسیار سخت است و این کیفیت کل شهر را متأثر 
می کند. برخی زحمات کارگران را در این روزها 

زیر سوال بردند. 
   حقوق کارگران؛

   ما در سال 97 و 98 بیش از 56 تا 66 درصد 
افزایش حقوق کارگران را داشتیم؛ درآمد نقدینگی 

فروردین ماه و اردیبهشت و خرداد سال گذشته 
نوسان درآمد از بودجه ماهانه 35 تا 48 درصد 
بوده یعنی ما 65 درصد کاهش درآمد داشتیم و 
قطعا پرداخت حقوق به تاخیر می افتد.امینی زاده 
تاکید کرد: علیرغم تمــام انتقادات، ما با اولویت 
تمام مطالبــات کارگران تا پایان ســال 98 را 
پرداخت کرده ایم و حتی فرودین ماه را هم یک 

منطقه پرداخت کرده و منطقه 2 و 3 هم امروز و 
فردا پرداخت خواهند کرد.شهردار بندرعباس در 
پاسخ به سئوال اعضای شورا بیان کرد: در سال 
97 بیش از 70 درصد درآمد نقدی و غیرنقدی 
شهرداری تحقق پیدا نکرده و با تورمی که در سال 
گذشته و رشد حقوق و مزایا داشتیم حداقل باید 
50 درصد درآمدها برود در بخش جاری؛ یکی 
از انتقادات این است که شهرداری بدهکاری دارد 
اگر من بروم پشت سر هم قرارداد ببندم بعد شما 
ما را زیر سوال نمی برید که چرا برای شهرداری 

بدهکاری گذاشتید.
  آســفالت هــا و پــروژه های شــهر 

بندرعباس
   امینی زاده در پاســخ به ســؤال دوم جراره و 
بواشه در خصوص آسفالت معابر شهر، آب نما و 
پروژه المان بندرعباس افزود: آقای بواشه در 12 
سال بیش از 250 ساختمان ساختید اما برخی 
از این ها هنوز تمام نشــده چون منابع مالی باید 
وجود داشــته باشد. با تورم سال گذشته نزدیک 
50 درصــد درآمد باید در حوزه جاری مصرف 
شــود و کل پولی که می توانیم در پروژه عمرانی 
هزینه کنیم 20 درصد است.وی افزود: اگر قرارداد 
ببندم و نتوانم همه منابع را تحقق بخشم خود شورا 
ما را زیر سؤال می برد، ما دلمان می خواهد همه 
پروژه ها اجرا شود اما منابع کافی در اختیار نداریم. 
در 3 سال گذشته بیش از 370 پروژه عمرانی در 
حال اجرا داریم. چند مورد هم انجام نشده است که 
به دلیل کمبود منابع بوده است.شهردار بندرعباس 
بیان کــرد: مگر چند درصد بودجه دولت محقق 
شده و پروژه های عمرانی عملیاتی شده است؟ ما 
نباید رکود اقتصادی و عدم تحقق درآمدهای مالی 
دولت و جامعه را نادیده بگیریم. ناقص اجراشدن 

پروژه ها، عدم نگهداری و نظارت از 370 پروژه 
تنها سه مورد در طرح سؤال مطرح شده و آیا این 
سه مورد نشانه این است که در این تعداد پروژه 

نظارت و نگهداری صورت نگرفته است؟
  المان بندرعباس سه بار مورد دزدی و 

تخریب قرار گرفت
   تمام المان ها در کمیسیون فرهنگی با حضور 
و تایید یکی از اعضای شــورای شهر انجام می 
شــد. المان بندرعباس ســه بار مورد دزدی و 
 تخریب قرار گرفت. موضوع توسعه و نگه داری 
بوستان ها زمانی از جانب اعضای شورا مطرح 
شد که در اوج شیوع کرونا بودیم و از سه ماه قبل 
دستور خاموشی را صادر کردند. عدم نگه داری 
وسایل پارک به دلیل سرقت شدید است و نمی 
توانیم برای هرنقطه از پارک ها نگهبان جداگانه 
بگذاریم. به ما اعــلام کرده اند که تمام پارک ها 
و محل  های گردشــگری از یک ماه قبل از عید 

تعطیل شوند. ما هم آنها را تعطیل کرده ایم. وقتی 
که فــواره موزیکال کارش خوابید، خود به خود 
بعد از تعطیلی به تعمیرات و نگهداری نیاز دارد. 
آبنماها بیــش از 22 موتور پمپ دارد که داده ایم 
تعمیر اساسی انجام شود. نازل های این آبشارهای 

موزیکال نیز به تعمیرات سپرده شده اند.
  المان بندرعباس؛

    المــان بندرعباس برخــلاف آن چیزی که 

می گویید 1 میلیارد هزینه نشده است. این پروژه 
در دل دریاست. سازه ای که با فلز است و در دل 
دریا قرار گرفته و حداقل در طول یک ســال به 
تعمیرات نیاز ندارد؟ تمام پروژه ها هر ســاله نیاز 
به تعمیرات و نگهداری دارند. انتقاد می کردند که 
چرا این المان ساخته شده است؟ این المان نماد 
بندرعباس شد. این المان نماد هویتی شهر و افراد 
ســاکن در آن شهر شــد. این المان را هنرمندان 
همین شهر پیشــنهاد دادند و متخصصان همین 
اســتان ســاخته اند. کار خوب هزینه هم ندارد. 
مگر میشود با گرانی مصالح، هزینه نداشته باشد. 
شما ببینید که اگر ما فراتر از بودجه المان سازی 
که خودتان تصویب کردیــد، هزینه کردیم، از ما 
بازخواست کنید. خیلی از ســوالاتی که این دو 
عضو شورا پرسیدند در نشست های تخصصی باید 
مطرح و بررسی شود تا اعضا در جریان جزئیات 
آن قرار بگیرند. همین المان بندرعباس بیش از 3 
بار تجهیزاتش سرقت شده است. نگهبان این المان 
را زخمــی کرده اند و برخی از تجهیزات آن را به 
سرقت بردند.وی ادامه داد: برای اجرای شهربازی 
حداقل 50 میلیارد اعتبار لازم است و 10 میلیارد 
هم خود شهرداری اعتبار قرار داده است، همچنان 
پیگیر هســتیم این پروژه به نتیجه برسد.وی در 
خصوص پارک ها نیز به کمبود منابع اشاره کرد و 
گفت: پارک 10 هکتاری نیز معارض هایی داشت 
که با پیگیری های صورت گرفته در اواخر ســال 
گذاشته به معارض آب منطقه ای و آب و فاضلاب 
برخوردیم و مساحت پارک به 19 هکتار افزایش 
داده شد، درخواســت دادیم بودجه افزایش یابد 
تا کار را پیش ببریم اما نیاز اســت معارض ها و 
کارهای قانونی و منابع مالی انجام شــود.وی در 
پاسخ به ســوال 4 اعضای شورای شهر گفت: ما 

بیش از 278 پرونده حقوقی داشتیم که مبلغ آن 2 
هزار و 247 میلیارد تومان بوده است که از بین این 

میزان پرونده فقط 3 پرونده را ذکر کردند.
   در مــورد محکومیت و شکســت تیم 
حقوقی شهرداری نیز که در سوال ها مطرح 

شده است
   ســوالی مطرح می کنم. ما در 3 ســال گذشته 
چند پرونده حقوقی داشــته ایم و مبلغ آن چقدر 
بوده اســت؟ ما بیش از 287 پرونده حقوقی به 
ارزش 2247 میلیارد تومان داشــتیم. من از همه 
همکاران این بخش تشکر می کنم و همین طور از 
کمیسیون حقوقی شورا که همکاری خوبی در این 
زمینه داشــته اند. در سوال اعضا فقط به 3 پرونده 
اشــاره شده است که با مشکل مواجه شدیم. اگر 
آنجایی که پرونده شهرداری، شاکی حق و حقوق 
مردم مطرح باشــد و حق آنها نیز باشد، ما نباید 
حق قانونی مردم را به آنها بدهیم؟ اصرار بر حق 

غیرمنطقی داشــته باشیم؟ شما شاهدید که منزل 
کسی در یک معارضات قرار می گیرد، مشکلش 
را باید حل کنیم چون حق اوست. وقتی فرد سند 
مالکیت دارد، ما که جلوتــر از قانون نمی توانیم 
حرکت کنیم. وظیفه صدور رای نیز با ما نیســت 
و ما تابع صــدور رای محاکم قضایی و حقوقی 
هستیم.هر پرونده ای مراحلی دارد. حتی در تجدید 
نظــر نیز ما می توانیم اعتراض کنیــم و در مورد 

این پرونده هایی که اعضای شورا گفته اند نیز باز 
اعتراض کرده ایم. مبلغ پرونده هایی که در ســوال 
مطرح کرده اند، حداکثر 10 میلیارد تومان است. اما 
تیم حقوقی شهرداری توانسته  اند بیش از دو هزار 

میلیارد تومان پرونده را بررسی و حمایت کنند.
  جایگاهــی در زمینه تبدیل وضعیت از 

قراردادی به پیمانی نداریم
   شــهردار بندرعباس ادامــه داد: در خصوص 
نارضایتی کارکنان از تبدیل وضعیت کارکنان ما 
جایگاهی در زمینه تبدیل وضعیت از قراردادی به 
پیمانی نداریم. وزارت کشور اعلام کرده بود بدون 
برگزاری آزمون اطلاعات افراد را بدهید تا آن ها 
را تبدیل وضعیت کنیم که اطلاعات ارسال شد و 
به مشکل برخورد تا سال گذشته که دستورالعملی 
آمد که به 10 درصد کارکنان قراردادی پست داده 
شــود نه اینکه پیمانی و رسمی شوند.امینی زاده 
افــزود: ما اطلاعات همه کارکنان قراردادی خود 
را ارســال کردیم و 10 درصد کل کارکنان حدود 
150 نفر شــد که به این افراد پست داده شد اما 
ناراضی هستند که چرا حقوقشان تغییرنیافته اما 
این مسئله تقصیر ما نیست. در خصوص تبدیل 
وضعیت کارکنان شــرکتی به قراردادی نیز مجوز 
تبدیل وضعیت کارکنانی با بالاترین سنوات کاری 

را گرفتیم که در حال پیگیری آن هستیم.
   عدم اجرای فاز یک آیت الله غفاری؛

   شــهردار بندرعباس اعلام کرد: وظیفه ما دفاع 
خوب از حق و حقوق شــهرداری بوده ولی در 
مقابــل ما هم مردم هســتند و نمی توانیم اصرار 
غیر قانونی داشته باشیم بنابراین تابع رای محاکم 
قضایی هستیم.امینی زاده با اشاره به سوال در مورد 
عدم اجرایی فاز 1 آیت الله غفاری گفت: این طرح 
ما نبوده و در ســال 85 قرارداد بسته شده است؛ 

ما 3 شــیوه برای احیا بافت فرسوده داریم شیوه 
اول آن می گوید همه هزینه ها با دولت در شیوه 
دوم مشــارکت مردم با دولت و در شیوه سوم هم 
مردم خودشان انجام دهند؛ در آن زمان اختلاف 
بین مردم و تیم اجرایی وقت به وجود آمد و وقتی 
من آمدم به سرمایه گذار گفتم خاتمه پیمان دهید 
اما او حاضر به خاتمه پیمان نیست و به این نتیجه 
رســیدند با مردم به توافق برسند و کار را انجام 

دهند.
  تــا ۱۴۰۰ وقت داریم بــی آر تی را اجرا 

کنیم
   وی خاطرنشــان کرد: در خصوص پروژه بی 
آرتی موضوع ترافیک تغییر رفتار است، باید خیلی 
از محل های عبور و مرور تغییر داده شوند. بحث 
بی آرتی نظر شخصی ما نبوده مطالعه از سال 87 
شروع شد و ســال 90 طرح جامع ترافیکی در 
وزارت کشور مصوب شد که یکی از مصوباتش 

بی آرتی بود. اجرای آن مراحلی دارد و نمی توان 
یک ســال و دوســاله انجامش داد.شــهرداری 
بندرعباس اظهار کرد: ما تا ســال 1400 وقت 
داریم که بی آرتی را اجرا کنیم، حدود ســه خط 
انبوه بر پیش بینی شده است. قرارداد اتوبوس ها را 
بســتیم، بحث اصلاح پارکینگ ها را انجام دادیم، 
در خصوص اصلاح هندسی نیز هر 5 سال باید 
مطالعات جدیدی صــورت بگیرد این مطالعات 
انجام شده است و دسترســی مردم اکنون خیلی 
بهتر  و روان تر شــده است. اجرای ایستگاه ها و 
نمونه را نیز انجام دادیم.وی افزود: 22 اتوبوس را 
حدود 14 میلیارد تومان خریدیم که امروز حداقل 
3 برابر شده و این سرمایه گذاری برای شهر بوده 
است، ما دو بار مطالعه خط مرکزی را  تغییر دادیم. 
نیاز به دوربین هــای ترافیکی و اجرای پایانه آن 
داریم، ریل گذاری و آسفالت باید صورت بگیرد 
و معارضات باید رفع شود که تلاش داریم امسال 

این پروژه را به پایان برسانیم
شــهردار بندرعباس در پاسخ به سؤال هفتم نیز 
گفت: برای هر پروژه نیــاز به 10 درصد هزینه 
نگهداری در هرســال داریم که بودجه تخصیص 
داده شــده بیش از 5 درصد نیست و با این حجم 
هزینه نیاز به بودجه بیشــتر داریم. 150 هکتار 

فضای سبز ما به 220 هکتار رسیده است.
   وضعیت بوستان های شهر بندرعباس

امینی زاده بیان کرد: در نگهداری وسایل پارک ها 
به شــدت با ســرقت و تخریب مواجه هستیم، 
نیروهــای ما چندین بار چاقو خورده اند و این ها 
برای ما هزینه های چند برابری ایجاد می کند. در 
سال گذشته علی رغم همه مشکلات مالی بیش از 
7 هزار مورد تعمیر وســایل و روشنایی پارک ها 
را داشته ایم.وی  اظهار داشت: این موضوع زمانی 
مطرح شــده که ما در اوج کرونا هستیم و 3 ماه 
پارک ها تعطیل هستند و دستور داده شده است که 
روشنایی پارک ها خاموش شود، برای نگهداری 
پارک هاحداقل 10 درصد بودجه نگهداری لازم 
اســت اما شورا بیش از 5 درصد بودجه تصویب 
نکرده اســت.امینی زاده افزود: فضای سبز ما به 
220 هکتار رسیده است و این نشان دهنده تلاش 
همکاران بوده؛ در پارک ها ما به شدت با سرقت 
روبرو هســتیم چندین بار نیروی کادر ما چاقو 
خورده، با این وجود در سال 98 بیش از 7 هزار 

تعمیر داشته ایم.
  آبگرفتگی شــدید معابــر و مغازه های 

شهروندان؛ 
  حدود 7 هزار هکتار اراضی شهری و معابر داریم. 
بندرعباس شهری است که اصول جامع شهرسازی 
نداشــته است و تکه تکه به شــهر در دوره های 
مختلف به آن اضافه شده است. دربندرعباس طی 
40 سال بعد از انقلاب رشد بسیار بزرگی را شاهد 
بوده ایم. در این 4 یا 5 سال اخیر با بارندگی هایی 
مواجه شدیم که به اعلام هواشناسی، چندین برابر 
بارش های گذشته بوده است. از طرف دیگری ما 
همه معابر شهر را که نساخته ایم. بسیاری از معابر 
از گذشته ســاخته شده است و مشکلاتی داشته. 
اگــر هر معبر جدیدی که ما ســاخته ایم و دچار 
آبگرفتگی شده است من پاسخگو هستم. علاوه 
بر این 120 طرح مهار آبگرفتگی را در شهر اجرا 
کرده ایم. بلوار شهدای محراب را یادتان هست که 

چقدر آبگرفتگی داشتیم اما اکنون به مدد پروژه ها، 
بسیاری از آبگرفتگی ها رفع شده است. در بلوار 
امام حسین دهها نقطه آبگرفتگی شدید داشتیم که 
الان فقط به یک مورد رســیده است. در محدوده 
شــهرک توحید در بلوار امام حسین )ع(، محل 
نخل ناخدا، جنب اســتانداری، بلوار امام خمینی 
)ره(، خور کشــاورز، خور ســنگ کن و ... را یا 
اصلاح کرده ایم و یا در حال اصلاح آن هســتیم. 
هر پروژه ای که تصویب کردید و بودجه برای آن 
گذاشــته اید را ما اجرا کرده ایم. رفع مشکلات 40 
ساله شهر را نمی توان در 3 یا 4 سال انجام داد. از 
شورا برای بودجه خوبی که در سال 99 گذاشته اید 

متشکریم که بتوانیم کار بزرگی انجام دهیم.
  عدم تعیین تکلیف دکه ها و کانکس ها؛

  امینــی زاده عنــوان کرد: در خصوص ســؤال 
مربوط به عدم تعیین و تکلیف ساماندهی دکه ها و 
کانکس ها نیز در حدود 25 سال پیش به دکه هایی 

مجوزدادند بعدها کانکس نیز اضافه شــده و کل 
دکه ها و کانکس ها در 7 هزار هکتار مساجد شهر 
تنها 197 مورد است و تمام تلاش ما این بوده که 
واگذاری این ها بر اســاس ضوابط باشد.وی بیان 
کرد: بارها از ادارات مختلف و حتی همین شورا 
برای من نامه آمده که چرا به فلان جانباز یا فلان 
شخص مجوز نداده اید ما تمام تلاش خود را برای 
ایجاد اشــتغال خرد و ساماندهی آن می کنیم. در 
خصوص بازارچه های محلی نیز بر اساس قانون 
راه و شهرســازی باید به شهرداری زمین دهد و 
مــا بازارچه های محلی را ایجاد کنیم اما تا امروز 
یک قطعه درست به ما واگذار نشده است.شهردار 
بندرعباس گفت: علی رغم این مشکلات با داشته ها 
و بضاعت خود در چند محله بازارچه های محلی 
ایجاد کردیم که عموماً از آن ها استقبال نمی شود. در 
خصوص گل فروشی های بلوار خلیج فارس نیز ما 
به گل فروشی های سطح شهر در این منطقه مجوز 
دادیم تا هم منظر شهری را درست کنیم و هم نوعی 
بازارچه محلی گل و گیاه ایجاد کنیم و البته نیاز به 

تغییراتی دارد.
   سامانه مناقصات 

ما در این فرآیند حداقل 4 سامانه داریم که اطلاعات 
در آن ثبت می شود. یکی مربوط به وزارت کشور، 
دیگری ســازمان مدیریت و برنامه ریزی و دیگر 
روابط عمومی ما نیز در ســایت قرار می دهد. اگر 

بیشتر می خواهید هم بگویید که ما بگذاریم.
  بی توجهی به 7۰ درصد طرح ها

وی در پاســخ به سؤال دهم جراره و بواشه مبنی 
بر بی توجهی بــر 70 درصد طرح ها، عنوان کرد: 
اطلاعات مــا در فرایند مناقصــات و مزایدات 
حداقل در 4 سامانه قرار می گیرد. همه شرکت های 
پیمان کاری تائید صلاحیــت دارند و در غیر این 
صورت ما اصلًا نمی توانیم با آن ها قرارداد ببندیم. 
در معاونت عمرانی خود نیز آموزش های مربوطه 
به شرکت ها انجام شده است. اولویت ما لکه گیری 
از آسفالت های اصلی است.شهرداری ادامه داد: ما 
کارخانه آسفالت خود را ارتقا دادیم و بچینگ تولید 
بتن را هم راه اندازی کردیم. در خصوص المان های 
شهری نیز همه موارد با تائید اعضای شورا انجام 
می شود، در یک سال اخیر به جز المان بندرعباس 
که در صحن شــورا از آن دفاع شد اجازه ندادیم 

المانی در شهر اجرا شود.
  مناسب سازی ساحل دریا 

در این دو ســه سال اخیر در بسیاری از مکان ها 
مناسب سازی برای معلولین انجام شده است.

  کمک به تیم جانبازان شهرداری
  حدود60میلیون تومان تا امروز پرداخت شده و 
لازم باشه بیشترهم پرداخت می شود.وی در پایان 
با تاکید بر این نکته که شهر متعلق به من نیست و 
متعلق به همه است و هر کس بتواند به آبادانی شهر 
کمک کند ما در خدمتش هستیم اظهار داشت: ما 
ادعــا نداریم که همه کارها صددرصد خوب بوده 
است ما هم در مجموعه شــهرداری تابع شرایط 
اقتصادی هســتیم و در این شرایط نیز هیچ کدام 
از همکاران ما در خدمات رسانی به مردم کار را 

تعطیل نکرده اند.

شهردار بندرعباس در جلسه پاسخ به سئوالات ده گانه اعضای شورای شهر:

شهر متعلق به من نیست، متعلق به همه شهروندان است
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